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Acta núm. 09/2018 
 
SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE DE L’AJUNTAMENT CELEBRADA EL DIA 
28 DE JUNY DE 2018. 
 
HORA DE COMENÇAMENT: 20.00 HORES 
HORA D’ACABAMENT:  22.05 HORES 
LLOC: SALA DE PLENS DE LA CASA CONSISTORIAL 
CONVOCATÒRIA: PRIMERA 
 
ASSISTENTS 

Sr. ALCALDE: 
DAVID GONZÁLEZ MARTÍNEZ 
 

Srs. REGIDORS: 
ALEJANDRA TOMÁS DOMENECH 
VICENTE MORERA ROMAGUERA 
SALVADOR LLOPIS IBIZA 
ROSA POUS MARÍ 
ESTER MILLAN SOLDADO 
 

VICENT CANET LLIDÓ 
IMMA IBIZA COTS 
ROSANNA MIÑANA MORELL 
ENRIC ESCRIVÁ COTS 
 

CARLOS MENGUAL MANZANARES 
ANA MARIA MORELL GÓMEZ 
ALFONSO FORRAT ESTÈVEZ 
ROSA MARIA SORIA ESCRIVÁ 
 

BLAI PEIRÓ SANCHIS 

YOLANDA PASTOR BOLO 
GABRIEL OLTRA MESTRE 
MIREIA FRANCESCA MORERA ALEMANY 
 

ALEJANDRO SALORT RUBIO 
 

JOSÉ SALAZAR CUADRADO 
 

ABSENTS EXCUSATS: 
HILARIO ROBLES SERRANO 
 

SRA. SECRETÀRIA: 
ANA MORENO RODILLA 
 

INTERVENTORA: 
No assisteix. 

 

A la ciutat d’Oliva, sent el dia, hora i al 

lloc indicat a l’encapçalament, es 

reuneixen sota la presidència que 

també consta, els membres de la 

corporació expressats al marge, a 

l’objecte de realitzar la sessió del Ple 

de l’Ajuntament, amb el caràcter i 

convocatòria que també consten; actua 

com a fedatari públic la secretària 

general de l’ajuntament. 

 

El Ple es constitueix vàlidament, per 

complir el terç legal dels seus 

membres, i assisteix el president i la 

secretària. 

 

La Presidència declara oberta la sessió, 

que es desenvolupa d’acord amb el 

següent Ordre del Dia:  
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PRIMER. APROVACIÓ, SI ESCAU, DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA 
CORRESPONENT AL 26 D’ABRIL DE 2018. 
 
El Ple de l’Ajuntament, per unanimitat, acorda aprovar l’acta de la sessió ordinària de 
26 d’abril de 2018, i s’autoritza la seua transcripció Llibre d’Actes corresponent. 
 
 
SEGON. APROVACIÓ, SI ESCAU, DE L’ACTA DE LA SESSIÓ 
EXTRAORDINÀRIA I URGENT CORRESPONENT A L’11 DE MAIG DE 2018. 
 
El Ple de l’Ajuntament, per unanimitat, acorda aprovar l’acta de la sessió extraordinària 
i urgent d’11 de maig de 2018, i s’autoritza la seua transcripció Llibre d’Actes 
corresponent. 
 
 
 

PART I.- PART RESOLUTIVA, ESTUDI, INFORME O CONSULTA. 
 
 
TERCER.- DICTAMEN CI DE GOVERNACIÓ SOBRE NOMENAMENT 
JUTGE DE PAU TITULAR. 
  
Informats del dictamen de la Comissió Informativa de Governació, de data 18 de juny 
de 2018, en relació a l’assumpte de l’epígraf, que diu textualment: 
 
“Dictamen nomenament jutge de pau titular 
 
El Sr. Alcalde comenta la proposta presentada:  
 
Vist l’escrit de data 29/03/2018 del Secretari de Govern del Tribunal Superior de Justícia de la 
Comunitat Valenciana en el qual s’adjunta acord de la Presidenta del TSJ de la Comunitat 
Valenciana en què comunica que el proper dia 31/7/2018 cessarà al Jutge de Pau titular 
d’aquesta localitat, en conseqüència demana que pel Ple de l’Ajuntament es procedesca a 
l’elecció dels qui reunint les condicions legals siguen, nomenats del Jutge de Pau titular, per la 
Sala de Govern del Tribunal Superior de Justícia per un període de quatre anys, tot això de 
conformitat amb el que preveu els articles 4 i siguientes i concordants del Reglament del Poder 
Judicial núm. 3/1995 dels Jutges de Pau. 
 
Publicat anunci en el BOP de València núm. 83, de data 2 de maig de 2018, donant un termini 
de 15 dies hàbils per a presentar instàncies en el Registre General d’aquest Ajuntament, per tal 
que les persones que desitgen ser nomenades per als càrrecs de Jutge de pau titular, vista la 
sol·licitud presentada.  
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Atés que únicament s’ha presentat; per a jutgessa de pau titular la Sra. Mª Vicenta Mestre 
Cardona. 
 
Vist l’informe de data 12/04/2018 ermés per la Sra. Secretària de l’Ajuntament d’Oliva.  
 
Per tot això, es proposa a l’Ajuntament Ple que, previ el dictamen de la Comissió Informativa 
de Governació, adopte els següent acords: 
 
Primer.- Elegir a la Sra. Maria Vicenta Mestre Cardona perquè siga nomenada pel Tribunal 
Superior de Justícia de la Comunitat Valenciana jutgessa de pau titular del Jutjat d'Oliva. 
 
Segon.- Elevar aquest dictamen al Plenari de l'Ajuntament, per a l’adopció d’acord, i donar-ne 
trasllat a la Sala de Govern del Tribunal Superior de Justícia per a que procedesca al seu 
nomenament. 
 
Els membres de la Comissió Municipal informativa de Governació l’aproven per unanimitat, 
 
Es dictamina favorablement el següent 
 
Primer.- Aprovar la proposta de nomenament jutge de pau titular 
 
Segon.- Elevar aquest dictamen al Ple de l'Ajuntament, per a l’adopció d’acord i donar-ne 
trasllat a la Sala de Govern del Tribunal Superior de Justícia per a que procedesca al seu 
nomenament.” 
 
El Ple de l’Ajuntament, per unanimitat dels membres assistents, que constitueixen la 
majoria absoluta del nombre de membres, acorda aprovar el dictamen transcrit 
anteriorment. 
 
 
QUART.- DICTAMEN CI DE GOVERNACIÓ SOBRE FESTES LOCALS PER 
A L’ANY 2019. 
  
Informats del dictamen de la Comissió Informativa de Governació, de data 18 de juny 
de 2018, en relació a l’assumpte de l’epígraf, que diu textualment: 
 
“Dictamen acord festes locals per a l’any 2019 
 
El Sr. Alcalde comenta la proposta presentada: 
 
Pel Sr. Alcalde David Gonzalez Martinez, es dona compte que el passat dia 16 de maig es va 
rebre escrit del Servici Territorial de Treball, Economia Social i Emprenedoria, participant que a 
l’objecte de procedir a l’elaboració del Calendari Laboral de l’any 2019, i en allò que pertoca a 
les festes laborals de caràcter local, de conformitat amb el que estableix l’article 37.2 del Reial 
Decret Legislatiu 2/2015, de 23 d’octubre pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei de l’Estatut 
dels Treballadors i article 46 del Reial Decret 2001/1983 de 28 de juliol sobre Regulació de la 
Jornada de Treball, Jornades Especials i Descansos, demanen, que s’adopte acord d’aquest 
Ajuntament, en que es determine de manera especifica la data i denominació de les dues festes 
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locals que, amb caràcter de no recuperables, tindran lloc en aquest terme municipal el proper 
any. 
Per tant es propasa a la Comissió municipal informativa de Governació, previ estudi i 
deliberación, dictaminen favorablemente el següent: 
 
Primer.- Aprovar com a festivitats locals d’aquest municipi, per al proper any 2019, els dies: 19 
de Juliol, divendres de Festes de Moros i Cristians i el 3 de maig, Festes del Crist. 
 
Segon.- Aquests dos dies tindran el caràcter de inhàbils per al treball, retribuïts i no 
recuperables. 
 
Tercer.- Elevar aquesta al Plenari de l’Ajuntament per a l’adopció d’acord, donant trasllat del 
mateix a la Conselleria d’Economia sostenible, sectors productius, comerç i treball. 
 
El Sr. Alejandro Salort presenta una esmena perquè se substituïsca la festa del Crist o del 
Rebollet per la de Sant Vicent. 
 
Es vota la esmena: 
 
A favor:  
• Sr. Alejandro Salort Rubio (EUPV)  
 
En contra:  
• Sr. David González Martínez 
• Sr. Salvador Llopis Ibiza (PP) 
• Sr. Jose Salazar Cuadrado (Gent d’Oliva) 
 
Es vota la proposta: 
 A favor: 
• Sr. David González Martínez 
• Sr. Salvador Llopis Ibiza (PP) 
• Sr. Jose Salazar Cuadrado (Gent d’Oliva) 
 
En contra: 
• Sr. Alejandro Salort Rubio (EUPV)  
 
Es dictamina favorablement el següent 
 
Primer.- Aprovar la proposta d’acord de les festes locals per a l’any 2019. 
 
Segon.- Elevar aquest dictamen al Ple de l'Ajuntament, per a l’adopció d’acord.” 
 
Finalitzades les intervencions, que després es reproduiran. 
 
El Ple de l’Ajuntament, amb 18 vots a favor (5 del Grup Partit Popular, 5 vots del Grup 
Compromís per Oliva, 4 vots del Grup Projecte –Ciutadans d’Oliva, 3 vots del Grup 
Socialista Municipal, i 1 vot del Grup Municipal Gent d’Oliva) i 2 abstencions (1 del Sr. 
Forrat Estevez del Grup Socialista Municipal i 1 vot del Grup Esquerra Unida del País 
Valencià), acorda aprovar el dictamen transcrit anteriorment. 



 
 
 
 
 
 

AJUNTAMENT D’OLIVA 

 Pàgina: 5 

 
 
Les intervencions a què s’ha fet referència en aquest assumpte es reprodueixen tot 
seguit: 
 
 Sr. alcalde: “Tal com diu el dictamen estem parlant del 19 de juliol, Festes de 

Moros i Cristians, i del 3 de maig, Festes del Crist, tal com diu la proposta.” 
 
 Sr. Salort Rubio: “Nosaltres el que ja vam manifestar en la comissió corresponent 

és que creiem que s'havien de substituir aquestes festes, i a més debatent-ho amb 
l'assemblea hem estat parlant de fer una consulta.” 

 
 
CINQUÉ.- DICTAMEN CI DE SERVEIS SOCIOCULTURALS, SOL·LICITUD DE 
DELEGACIÓ DE COMPETÈNCIES I ADHESIÓ AL PROJECTE DE 
COOPERACIÓ ENTRE L’ADMINISTRACIÓ LOCAL I LA GENERALITAT 
VALENCIANA, PER PORTAR A CAP EL PLA EDIFICANT A LA CIUTAT 
D’OLIVA. ACTUACIONS A EXECUTAR EN EL CEIP HORT DE PALAU. 
  
Informats del dictamen de la Comissió Informativa de Serveis Socioculturals de data 19 de 
juny de 2018, en relació a l’assumpte de l’epígraf, que diu textualment: 
 
“SEGON.-PROPOSTA DE DICTAMEN PER SOL·LICITAR LA DELEGACIÓ DE 
COMPETÈNCIES I ADHESIÓ AL PROJECTE DE COOPERACIÓ ENTRE LES 
ADMINISTRACIONS LOCALS I LA GENERALITAT VALENCIANA, PER A DUR A 
TERME EL PLA EDIFICANT A LA CIUTAT D’ OLIVA, EXPRESSAMENT PER LES 
ACTUACIONS A EXECUTAR EN EL CEIP HORT DE PALAU 
 
ATESA la proposta proposta de dictamen per sol·licitar la delegació de competències i adhesió al 
projecte de cooperació entre les administracions locals i la generalitat valenciana, per a dur a terme el 
pla edificant a la ciutat d’ oliva, expressament per les actuacions a executar en el ceip hort de palau, 
signada/presentada per la Sra. Yolanda pastor Bolo, Regidora delegada d’Educació, amb data 15 de 
juny del 2018, la qual és com segueix: 
 
Yolanda Pastor Bolo, en la seua qualitat de Regidora Delegada d’Educació, a l'empara del que disposa l'article 
97.1 del Reial Decret 2568/1986, de 28 de novembre, pel qual s'aprovà el Reglament d'Organització, 
Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, proposa a la Comissió Informativa Municipal de Serveis 
Socioculturals que dictamine favorablement la següent proposta: 
 
PROPOSTA DE DICTAMEN PER SOL·LICITAR LA DELEGACIÓ DE COMPETÈNCIES I 
ADHESIÓ AL PROJECTE DE COOPERACIÓ ENTRE LES ADMINISTRACIONS LOCALS I LA 
GENERALITAT VALENCIANA, PER A DUR A TERME EL PLA EDIFICANT A LA CIUTAT D’ 
OLIVA, EXPRESSAMENTE PER LES ACTUACIONS A EXECUTAR EN EL CEIP HORT DE 
PALAU.  
 
YOLANDA PASTOR BOLO, Regidora Delegada d’Educació té a bé elevar a la consideració del Ple de 
l’Ajuntament, previ dictamen de la Comissió Municipal Informativa de Serveis Socioculturals, l’ adopció de la 
següent PROPOSTA 
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Antecedents 
De conformitat amb l’article 27 de la Constitució Espanyola, l’educació és un dret fonamental i de tots els 
espanyols. Mentre que l’article 15 de la Llei orgànica 8/1980, de 22 desembre, de finançament de les 
comunitats autònomes, atribueix a l’educació la condició de servei públic fonamental. Per a fer efectiu aquest 
dret és necessària la dotació d’unes infraestructures educatives de qualitat. 
La disposició addicional segona de la Llei Orgànica 8/1985, de 3 de juliol, reguladora del Dret a l’Educació 
disposa que «Les Corporacions locals cooperaran amb les Administracions educatives competents, en el marc 
d’allò establert per la legislació vigent i, si és el cas, en els termes que s’acorden amb elles, en la creació, 
construcció i manteniment dels centres públics docents...». I de conformitat amb l’article 8.1 de la Llei 
Orgànica 2/2006, de 3 de maig, d’Educació, «Les Administracions educatives i les Corporacions locals 
coordinaran les seues actuacions, cadascuna en l’àmbit de les seues competències, per a assolir una major 
eficàcia dels recursos destinats a l’educació i contribuir als fins establerts en aquesta llei». 
En aquest sentit, la Conselleria d’Educació, Investigació, Cultura i Esport ha posat en marxa el Pla Edificant, 
regulat pel Decret Llei 5/2017, de 20 d’octubre, del consell, pel qual s’estableix el règim jurídic de cooperació 
entre la Generalitat i les administracions locals de la Comunitat Valenciana per a la construcció, l’ampliació, 
l’adequació, la reforma i l’equipament de centres públics docents de la Generalitat (DL.5/2017). 
El Consell Escolar Municipal, reunit el 19 de gener de 2018, realitza consulta per a adherir-se al pla de 
cooperació previst en el DL.5/2017 i els membres present manifesten la seua conformitat amb l’adhesió al Pla 
Edificant. 
Amb data 23/01/2018, registre d’entrada 05TUI/2018/1933 l’Ajuntament d’Oliva complimenta la sol·licitud 
prèvia d’adhesió al procediment amb indicació dels 11 centres que precisen alguna actuació, per ordre de 
preferència (Fase 1). 
 
Fonaments Jurídics 
Decret Llei 5/2017, de 20 d’octubre, del consell, pel qual s’estableix el règim jurídic de cooperació entre la 
Generalitat i les administracions locals de la Comunitat Valenciana per a la construcció, l’ampliació, 
l’adequació, la reforma i l’equipament de centres públics docents la Generalitat (DL.5/2017), el qual regula tot 
el procediment i determina que l’òrgan competent per a la sol·licitud és el Ple de l’Ajuntament. Procediment 
que cal connectar amb d’acord amb el que estableixen els articles 22.2 g) i 47.2.2 h), de la Llei 7/1985, de 2 
d’abril, de Bases de Règim Local (LRBRL) quant a la delegació de competències. 
L’article 7.3 de la LRBRL en la nova redacció donada per la Llei 27/2013, de 27 de desembre de 
racionalització i sostenibilitat de l’Administració local (LRSAL) determina que “L’Estat i les comunitats 
autònomes, en l’exercici de les seues respectives competències, podran delegar en les Entitats Locals l’exercici 
de les seues competències. Les competències delegades s’exerceixen en els termes establerts en la disposició o 
en l’acord de delegació, segons corresponga, amb subjecció a les regles establertes en l’article 27, i preveuran 
tècniques de direcció in control d’oportunitat i eficiència.». I l’article 1 de la LRSAL que modifica l’article 27 
de la LRBRL determina que «La delegació haurà de millorar l’eficiència de la gestió pública, contribuir a 
eliminar duplicitats administratives i ser conforme amb la legislació d’estabilitat pressupostària i sostenibilitat 
financera». Aquests articles s’han de posar en relació amb l’apartat 6 de l’esmentat article 27 que especifica 
que «La delegació haurà d’anar acompanyada en tot cas del corresponent finançament, per la qual cosa serà 
necessària l’existència de dotació pressupostària adequada i suficient en els pressupostos de l’Administració 
delegant per a cada exercici econòmic, sent nul·la sense aquesta dotació» i l’art. 146 i següents de la Llei 
8/2010, de Règim Local de la Comunitat Valenciana que ve a establir una reserva de llei per a dur a terme la 
delegació acompanyada de la corresponent dotació pressupostària. 
L’article 7.4 de la LRBRL en la nova redacció donada per la LRSAL especifica que: 
Les entitats locals només podran exercir competències distintes de les pròpies i de les atribuïdes per delegació 
quan no es pose en risc la sostenibilitat financera del conjunt de la Hisenda municipal, de conformitat amb els 
requeriments de la legislació d’estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera i no s’incórrega en un supòsit 
d’execució simultània del mateix servei públic amb altra Administració Pública. A aquests efectes, seran 
necessaris i vinculants els informes previs de l’Administració competent per raó de matèria, en els qual 
s’assenyale la inexistència de duplicitats, i de l’Administració que tinga atribuïda la financera sobre la 
sostenibilitat financera de les noves competències. 
 



 
 
 
 
 
 

AJUNTAMENT D’OLIVA 

 Pàgina: 7 

En tot cas les actuacions a les quals es refereix la sol·licitud de delegació de competències no suposarà cap 
despesa per a l’Ajuntament d’Oliva de conformitat amb el citat article 7.4 de la LRBRL. 
Amb la finalitat d’assegurar la sostenibilitat de les actuacions, a partir del segon any d’implantanció del règim 
de cooperació previst en aquest decret llei, la conselleria competent en matèria d’educació haurà d’elevar, 
perquè l’aprove la comissió delegada d’Hisenda i Pressupostos, una memòria on es detalle tant les delegacions 
efectivament autoritzades, amb indicació del seu cost i estat d’execució, així com una previsió, degudament 
quantificada de les que té previst autoritzar durant l’exercici següent la qual haurà d’estar aprovada amb 
anterioritat al 30 de setembre de 2019. 
IV L’article 5.4 del DL.5/2017 que excepcionalment podrà acordar-se que l’entitat local anticipe el 
finançament, supòsit que per al cas de Oliva serà de difícil aplicació, atès que si la delegació mancara de 
dotació pressupostària. Així doncs, per a poder acceptar la delegació s’haurà d’acreditar l’existència de dotació 
pressupostària per part de la Generalitat per a afrontar el finançament de totes i cadascuna de les atribucions 
que es deleguen. 
Sobre la base dels fets i fonaments jurídics, exposats, s’eleva a la consideració del Ple de l’Ajuntament 
l’adopció de la següent PROPOSTA D’ACORD 
 
Primer. Sol·licitar la delegació de competències i l’adhesió al projecte de cooperació entre administracions 
local i la Generalitat Valenciana per a dur a terme el Pla Edificant a la ciutat de Oliva, que afecten el onze 
centres relacionats en el document d’adhesió prèvia 05TUI/2018/1933, de 23 de gener de 2018. 
 
Segon. Expressament, sol·licitar la delegació de competències per a les actuacions a executar en el centre CEIP 
La Hort de Palau, amb codi d’identificació 46005892 i que es concreten en: la construcció de cobertes amb 
canal per evacuar les aigües de pluja : a l’entrada del pavelló de primària (Av. de l’Agermanament), a les 
entrades del gimnàs i del pavelló de primària fins al gimnàs. La reixa o barana a la finestra de les aules de 
xicotet grup situades en el primer pis, amb un pressupost estimat de 100.213,58 euros (IVA inclòs), que 
cobreix el finançament íntegre d’aquesta actuació. 
 
Tercer. Declarar que aquestes actuacions han estat recolzades pel Consell Escolar Municipal, segons consta en 
els antecedent 4rt d’aquest acord 
 
Quart Donar trasllat d’aquest acord a la Conselleria d’Educació, Investigació, Cultura i Esport mitjançant 
l’inici de la fase 2 del procediment amb l’accés a la plataforma per a adjuntar la documentació referida en 
l’article 7 del DL.5/2017, és a dir: aquest Acord del Consell Escolar Municipal i la memòria en la memòria en 
la qual es detalla: 
Descripció tècnica de l’actuació 
Import màxim previst del cost de la intervenció, amb el detall de l’import destinat a l’obra, el de redacció del 
projecte (si procedeix), i el de la direcció facultativa, així com d’altres assistències tècniques necessàries 
 
Cinqué. L’acceptació de la delegació quedarà condicionada a l’existència de dotació pressupostària necessària 
en els pressupostos de la Generalitat per a afrontar la totalitat de les despeses derivades de la delegació que es 
demana mitjançant aquest acord. 
 
Sisè. Donar compte del present acord als Departaments d’Urbanisme i d’Educació i a la Intervenció municipal. 
 
Setè. Comunicar aquest acord al Consell Escolar del CEIP La Hort de Palau 
 
La Regidora d’Educació, Yolanda Pastor Bolo. 
Oliva, 15 de juny de 2018 
 
VOTACIONS 
Els membres de la Comissió Municipal Informativa de Serveis Socio Culturals previ estudi i 
deliberació i amb unanimitat dels membres de la comissió  
 
Es dictamina favorablement el següent: 
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Primer. Sol·licitar la delegació de competències i l’adhesió al projecte de cooperació entre 
administracions local i la Generalitat Valenciana per a dur a terme el Pla Edificant a la ciutat de 
Oliva, que afecten el onze centres relacionats en el document d’adhesió prèvia 05TUI/2018/1933, de 
23 de gener de 2018. 
 
Segon. Expressament, sol·licitar la delegació de competències per a les actuacions a executar en el 
centre CEIP La Hort de Palau, amb codi d’identificació 46005892 i que es concreten en: la 
construcció de cobertes amb canal per evacuar les aigües de pluja : a l’entrada del pavelló de 
primària (Av. de l’Agermanament), a les entrades del gimnàs i del pavelló de primària fins al 
gimnàs. La reixa o barana a la finestra de les aules de xicotet grup situades en el primer pis, amb un 
pressupost estimat de 100.213,58 euros (IVA inclòs), que cobreix el finançament íntegre d’aquesta 
actuació. 
 
Tercer. Declarar que aquestes actuacions han estat recolzades pel Consell Escolar Municipal, segons 
consta en els antecedent 4rt d’aquest acord 
 
Quart. Donar trasllat d’aquest acord a la Conselleria d’Educació, Investigació, Cultura i Esport 
mitjançant l’inici de la fase 2 del procediment amb l’accés a la plataforma per a adjuntar la 
documentació referida en l’article 7 del DL.5/2017, és a dir: aquest Acord del Consell Escolar 
Municipal i la memòria en la memòria en la qual es detalla: 
Descripció tècnica de l’actuació 
Import màxim previst del cost de la intervenció, amb el detall de l’import destinat a l’obra, el de 
redacció del projecte (si procedeix), i el de la direcció facultativa, així com d’altres assistències 
tècniques necessàries 
 
Cinqué. L’acceptació de la delegació quedarà condicionada a l’existència de dotació pressupostària 
necessària en els pressupostos de la Generalitat per a afrontar la totalitat de les despeses derivades de 
la delegació que es demana mitjançant aquest acord. 
 
 
Sisè. Donar compte del present acord als Departaments d’Urbanisme i d’Educació i a la Intervenció 
municipal. 
 
Setè. Comunicar aquest acord al Consell Escolar del CEIP La Hort de Palau.” 
 
 
Finalitzades les intervencions, que després es reproduiran. 
 
El Ple de l’Ajuntament, per unanimitat dels membres assistents, acorda aprovar el dictamen 
transcrit anteriorment. 
 
 
Les intervencions a què s’ha fet referència en aquest assumpte es reprodueixen tot 
seguit: 
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 Sra. Pastor Bolo: “Faré una explicació curta i breu, perquè està explicada en 

comissió, però crec que en aquesta explicació que faig serà explicació per a tots els 
altres punts que vénen a continuació. La Conselleria d'Educació, Investigació, 
Cultura i Esports va posar en marxa el pla edificant, un pla que estableix un règim 
jurídic de cooperació entre la Generalitat i les administracions locals per a la 
construcció i reforma de centres públics docents de la Generalitat Valenciana. 
Reunits en desembre amb la Conselleria d'Educació, on es van explicar en que 
consistia dit pla, no vam dubtar de posar-nos a treballar perquè pensàvem que era 
molt necessari per a tindre els nostres centres escolars al 100% millorats. Per tant, el 
19 de gener de 2018 va convocar un consell escolar on estan representats tots els 
instituts, tots els centres, directors de centres de primària, infantil i secundària, els de 
conservatori i inspectors d'educació. Per tant, el que vam posar damunt la taula el 19 
de gener en el Consell Escolar Municipal, explicar-los en què consistia el pla 
edificant i tots els membres d'aquest consell no van dubtar que ens adherírem a dit 
pla edificant. Amb data 23 de gener de 2018 l'Ajuntament d'Oliva complimenta la 
sol·licitud prèvia d'adhesió al procediment, amb indicació que 11 centres de la 
nostra localitat tenen necessitat de fer alguna actuació. Passats uns mesos comencem 
a rebre correus de la Conselleria d'Educació en els quals ells fan una tria, és a dir, 
admeten les actuacions que ells creuen necessàries per als nostres centres escolars. 
A partir d'aquest moment ens posem en contacte amb els arquitectes, directors, 
directores de tots els centres educatius, AMPES, i fem un recorregut i comencem a 
treballar intensament en cada centre escolar per vore quina necessitat real hi havia. 
Els tècnics plasmen les memòries valorades de cadascuna de les actuacions admeses 
per la conselleria i una descripció tècnica de l'actuació i el cost previst; és a dir, el 
que hui es passa a tots els centres escolars és això, són les memòries valorades de tot 
el que la conselleria en primer termini, insistisc, en primer termini, accepta com a 
necessitat de millora dels nostres centres educatius. Per tant, en aquest pla la 
conselleria es fa càrrec del cost econòmic de les infraestructures educatives mentre 
que l'ajuntament assumeix la contractació, la construcció, la direcció de les obres, i 
el certificat de dites obres. La proposta que hui dictaminem és sol·licitar la delegació 
de competències i l'adhesió a un projecte de cooperació entre l'administració local, 
és a dir, nosaltres com a ajuntament, i la Generalitat Valenciana, per a dur a terme el 
pla edificant. Com ha llegit la secretària estem en el punt cinqué on està l'Hort de 
Palau, però hui passarà Hort de Palau, Carrasca, Santa Anna, Verge dels 
Desemparats, els IES Gregori Maians i Gabriel Ciscar i el centre FPA Serafí de 
Centelles. Ens queda per treballar, per si algú diu, i la resta de centres? És a dir, 
estem acabant de treballar ja les memòries valorades d'Alfadalí, Lluís Vives i 
l'ampliació del Conservatori Josep Climent, que esperem que en proper plenari 
passen. Per tant, en aquesta acceptació de competències el que concedim és el quart 
punt per a la concessió de les obres, per a millorar els nostres centres escolars.” 
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 Sr. Salort Rubio: “Nosaltres el que volem és donar-li l'enhorabona a la regidora 
proponent perquè sabem que està duent una feina molt important, que es tracta de 
millorar el que és de tots, els centres escolars, i amb això també ens agradaria donar-
li una palmada en l'esquena perquè està fent una molt bona feina i així ens ho han 
transmet els centres.” 

 
 Sr. Mengual Manzanares: “Nosaltres, la intervenció des del punt 5 al punt 11 tot 

és sobre el mateix pla, igual que en la comissió, evidentment, anem a votar a favor 
d'aquestes memòries, d'aquestes propostes que es realitzen des dels centres 
educatius, no escolars, educatius. Nosaltres estem molt contents i molt satisfets amb 
la nova línia d'actuació que està portant el govern de la Generalitat en matèria 
d'educació. Pense que era necessari aquesta aposta pel sistema públic i un sistema de 
qualitat; pensem que aquesta és la fórmula educativa correcta per a la igualtat i la 
llibertat dels nostres joves, abans s'apostava per col·legis de barracons, i ara s'aposta 
per col·legis de qualitat, i crec que la línia a portar a terme és la d’aquest pla 
edificant, on s'ha fet un gran esforç des de la Conselleria d'Educació i des del govern 
de la Generalitat perquè els nostres xiquets, els nostres joves, i els nostres músics, 
també com en el conservatori, en fi, els nostres estudiants tinguen un espai públic, 
un espai de qualitat, un espai lliure on poder formar-se i educar-se. Per tant, ens 
congratula que el govern a la nostra Generalitat siga un govern que aposte per aquest 
tipus d'educació.” 

 
 Sr. Canet Llidó: “Sense voler generar massa expectatives però també valorem molt 

positivament, per una banda el pla edificant, amb tot allò que significa com a aposta 
per millorar la qualitat de tots els centres dedicats a l'educació en els distints 
municipis i localitat de la Comunitat Valenciana, i que aqueixa aposta es faça també 
d'una forma, diguem-ne, digerible des de el punt de vista de la gestió; és a dir, que 
puga fer-se treballant prèviament els projectes i que tot això vaja poc a poc acabant 
en el que finalment serà aqueix pla. Per tant, estem molt satisfets d'aqueixa línia 
d'actuació per part de la conselleria; i per altra banda, també estem molt satisfets del 
treball desenvolupat per la regidora d'Educació de la nostra ciutat perquè des de fa 
temps, des de l'inici de la legislatura, prèviament, paral·lelament i 
complementàriament al pla edificant s'han vingut realitzant una série d'actuacions en 
els distints centres educatius de la nostra localitat, que ha estat també un esforç de 
tota la corporació en definitiva, perquè ve a traves dels pressupostos de l'ajuntament 
que han apostat, entre altres coses, per millorar la qualitat dels centres educatius, per 
poder fer determinades inversions que es consideraven necessàries; però no només 
s'han tingut els diners, no només ha vingut el pla edificant sinó que aqueix treball 
s'ha realitzat d'una forma, com ha explicat abans la Sra. Pastor, consensuada amb el 
Consell Escolar Municipal, consensuada amb les diferents AMPES, com ella fa poc 
ha estat explicant-me, i d'una forma també digerible des del punt de vista de no 
demanar únicament coses per demanar-les, sinó demanar aquelles coses que 
realment fan falta en els distints centres, i això es pot fer quan s'escolta la veu de les 
persones que estan vivint o patint determinades circumstàncies, i traslladant això a 
una via de solució com puga ser inversions municipals o, en aquest cas, el pla 
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edificant encetat per la conselleria. Esperem que de totes aquestes memòries, més 
les que falten per vindre que passaran en algun altre plenari, que totes elles puguen 
anar trobant un bon camí, que la majoria d'elles acaben estant finançades per aqueix 
pla edificant de la conselleria.” 

 
 Sr. Llopis Ibiza: “El Grup Popular, com no podia ser d'una altra manera, aprovarem 

aquest i tots els altres punts que vénen darrere sobre el pla edificant; i saben que 
tenen el nostre recolzament perquè totes les subvencions que vinguen per a millorar 
els centres educatius tindran el nostre suport i esperem que en un futur puguem vore 
com els barracons, que a dia de hui encara hi ha molts en diferents poblacions, 
puguen desaparéixer i tinguem centres educatius, escolars, el que pertoca tindre als 
nostres alumnes que són uns col·legis de qualitat.” 

 
 Sra. Pastor Bolo: “Simplement, ací a Oliva encara tenim dos aules prefabricades, 

encara tenim dos barracons. Esperem que, com bé s'ha dit ací, aquest pla edificant 
siga una realitat, però també he de dir que en aquests tres anys que portem de 
legislatura és veritat que sense el pla edificant tant la Conselleria d'Educació, com 
l'Ajuntament d'Oliva ha fet la seua tasca en educació.” 

 
 
SISÉ.- DICTAMEN CI DE SERVEIS SOCIOCULTURALS, SOL·LICITUD DE 
DELEGACIÓ DE COMPETÈNCIES I ADHESIÓ AL PROJECTE DE 
COOPERACIÓ ENTRE L’ADMINISTRACIÓ LOCAL I LA GENERALITAT 
VALENCIANA, PER PORTAR A CAP EL PLA EDIFICANT A LA CIUTAT 
D’OLIVA. ACTUACIONS A EXECUTAR EN EL CEIP LA CARRASCA. 
  
Informats del dictamen de la Comissió Informativa de Serveis Socioculturals de data 19 
de juny de 2018, en relació a l’assumpte de l’epígraf, que diu textualment: 
 
“TERCER.- PROPOSTA DE DICTAMEN PER SOL·LICITAR LA DELEGACIÓ DE 
COMPETÈNCIES I ADHESIÓ AL PROJECTE DE COOPERACIÓ ENTRE LES 
ADMINISTRACIONS LOCALS I LA GENERALITAT VALENCIANA, PER A DUR A 
TERME EL PLA EDIFICANT A LA CIUTAT D’ OLIVA, EXPRESSAMENT PER LES 
ACTUACIONS A EXECUTAR EN EL CEIP LA CARRASCA 
 
ATESA la proposta proposta de dictamen per sol·licitar la delegació de competències i adhesió 
al projecte de cooperació entre les administracions locals i la generalitat valenciana, per a dur a 
terme el pla edificant a la ciutat d’ oliva, expressament per les actuacions a executar en el CEIP 
la Carrasca, signada/presentada per la Sra. Yolanda pastor Bolo, Regidora delegada d’Educació, 
amb data 15 de juny del 2018, la qual és com segueix: 
 
Yolanda Pastor Bolo, en la seua qualitat de Regidora Delegada d’Educació, a l'empara del que disposa 
l'article 97.1 del Reial Decret 2568/1986, de 28 de novembre, pel qual s'aprovà el Reglament 
d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, proposa a la Comissió Informativa 
Municipal de Serveis Socioculturals que dictamine favorablement la següent proposta: 
 



 
 
 
 
 
 

AJUNTAMENT D’OLIVA 

 Pàgina: 12 

PROPOSTA DE DICTAMEN PER SOL·LICITAR LA DELEGACIÓ DE COMPETÈNCIES I 
ADHESIÓ AL PROJECTE DE COOPERACIÓ ENTRE LES ADMINISTRACIONS LOCALS I 
LA GENERALITAT VALENCIANA, PER A DUR A TERME EL PLA EDIFICANT A LA 
CIUTAT D’ OLIVA, EXPRESSAMENT PER LES ACTUACIONS A EXECUTAR EN EL CEIP 
LA CARRASCA 
 
YOLANDA PASTOR BOLO, Regidora Delegada d’Educació té a bé elevar a la consideració del Ple de 
l’Ajuntament, previ dictamen de la Comissió Municipal Informativa de Serveis Socioculturals, l’ adopció 
de la següent PROPOSTA 
 
Antecedents 
De conformitat amb l’article 27 de la Constitució Espanyola, l’educació és un dret fonamental i de tots els 
espanyols. Mentre que l’article 15 de la Llei orgànica 8/1980, de 22 desembre, de finançament de les 
comunitats autònomes, atribueix a l’educació la condició de servei públic fonamental. Per a fer efectiu 
aquest dret és necessària la dotació d’unes infraestructures educatives de qualitat. 
La disposició addicional segona de la Llei Orgànica 8/1985, de 3 de juliol, reguladora del Dret a 
l’Educació disposa que «Les Corporacions locals cooperaran amb les Administracions educatives 
competents, en el marc d’allò establert per la legislació vigent i, si és el cas, en els termes que s’acorden 
amb elles, en la creació, construcció i manteniment dels centres públics docents...». I de conformitat amb 
l’article 8.1 de la Llei Orgànica 2/2006, de 3 de maig, d’Educació, «Les Administracions educatives i les 
Corporacions locals coordinaran les seues actuacions, cadascuna en l’àmbit de les seues competències, 
per a assolir una major eficàcia dels recursos destinats a l’educació i contribuir als fins establerts en 
aquesta llei». 
En aquest sentit, la Conselleria d’Educació, Investigació, Cultura i Esport ha posat en marxa el Pla 
Edificant, regulat pel Decret Llei 5/2017, de 20 d’octubre, del consell, pel qual s’estableix el règim jurídic 
de cooperació entre la Generalitat i les administracions locals de la Comunitat Valenciana per a la 
construcció, l’ampliació, l’adequació, la reforma i l’equipament de centres públics docents de la 
Generalitat (DL.5/2017). 
El Consell Escolar Municipal, reunit el 19 de gener de 2018, realitza consulta per a adherir-se al pla de 
cooperació previst en el DL.5/2017 i els membres present manifesten la seua conformitat amb l’adhesió al 
Pla Edificant. 
Amb data 23/01/2018, registre d’entrada 05TUI/2018/1933 l’Ajuntament d’Oliva complimenta la 
sol·licitud prèvia d’adhesió al procediment amb indicació dels 11 centres que precisen alguna actuació, 
per ordre de preferència (Fase 1). 
 
Fonaments Jurídics 
Decret Llei 5/2017, de 20 d’octubre, del consell, pel qual s’estableix el règim jurídic de cooperació entre 
la Generalitat i les administracions locals de la Comunitat Valenciana per a la construcció, l’ampliació, 
l’adequació, la reforma i l’equipament de centres públics docents la Generalitat (DL.5/2017), el qual 
regula tot el procediment i determina que l’òrgan competent per a la sol·licitud és el Ple de l’Ajuntament. 
Procediment que cal connectar amb d’acord amb el que estableixen els articles 22.2 g) i 47.2.2 h), de la 
Llei 7/1985, de 2 d’abril, de Bases de Règim Local (LRBRL) quant a la delegació de competències. 
L’article 7.3 de la LRBRL en la nova redacció donada per la Llei 27/2013, de 27 de desembre de 
racionalització i sostenibilitat de l’Administració local (LRSAL) determina que “L’Estat i les comunitats 
autònomes, en l’exercici de les seues respectives competències, podran delegar en les Entitats Locals 
l’exercici de les seues competències. Les competències delegades s’exerceixen en els termes establerts en 
la disposició o en l’acord de delegació, segons corresponga, amb subjecció a les regles establertes en 
l’article 27, i preveuran tècniques de direcció in control d’oportunitat i eficiència.». I l’article 1 de la 
LRSAL que modifica l’article 27 de la LRBRL determina que «La delegació haurà de millorar 
l’eficiència de la gestió pública, contribuir a eliminar duplicitats administratives i ser conforme amb la 
legislació d’estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera». Aquests articles s’han de posar en relació 
amb l’apartat 6 de l’esmentat article 27 que especifica que «La delegació haurà d’anar acompanyada en 
tot cas del corresponent finançament, per la qual cosa serà necessària l’existència de dotació 
pressupostària adequada i suficient en els pressupostos de l’Administració delegant per a cada exercici 
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econòmic, sent nul·la sense aquesta dotació» i l’art. 146 i següents de la Llei 8/2010, de Règim Local de 
la Comunitat Valenciana que ve a establir una reserva de llei per a dur a terme la delegació acompanyada 
de la corresponent dotació pressupostària. 
L’article 7.4 de la LRBRL en la nova redacció donada per la LRSAL especifica que: 
Les entitats locals només podran exercir competències distintes de les pròpies i de les atribuïdes per 
delegació quan no es pose en risc la sostenibilitat financera del conjunt de la Hisenda municipal, de 
conformitat amb els requeriments de la legislació d’estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera i no 
s’incórrega en un supòsit d’execució simultània del mateix servei públic amb altra Administració Pública. 
A aquests efectes, seran necessaris i vinculants els informes previs de l’Administració competent per raó 
de matèria, en els qual s’assenyale la inexistència de duplicitats, i de l’Administració que tinga atribuïda 
la financera sobre la sostenibilitat financera de les noves competències. 
En tot cas les actuacions a les quals es refereix la sol·licitud de delegació de competències no suposarà 
cap despesa per a l’Ajuntament d’Oliva de conformitat amb el citat article 7.4 de la LRBRL. 
Amb la finalitat d’assegurar la sostenibilitat de les actuacions, a partir del segon any d’implantanció del 
règim de cooperació previst en aquest decret llei, la conselleria competent en matèria d’educació haurà 
d’elevar, perquè l’aprove la comissió delegada d’Hisenda i Pressupostos, una memòria on es detalle tant 
les delegacions efectivament autoritzades, amb indicació del seu cost i estat d’execució, així com una 
previsió, degudament quantificada de les que té previst autoritzar durant l’exercici següent la qual haurà 
d’estar aprovada amb anterioritat al 30 de setembre de 2019. 
IV L’article 5.4 del DL.5/2017 que excepcionalment podrà acordar-se que l’entitat local anticipe el 
finançament, supòsit que per al cas de Oliva serà de difícil aplicació, atès que si la delegació mancara de 
dotació pressupostària. Així doncs, per a poder acceptar la delegació s’haurà d’acreditar l’existència de 
dotació pressupostària per part de la Generalitat per a afrontar el finançament de totes i cadascuna de les 
atribucions que es deleguen. 
Sobre la base dels fets i fonaments jurídics, exposats, s’eleva a la consideració del Ple de l’Ajuntament 
l’adopció de la següent PROPOSTA D’ACORD 

 
Primer. Sol·licitar la delegació de competències i l’adhesió al projecte de cooperació entre 
administracions local i la Generalitat Valenciana per a dur a terme el Pla Edificant a la ciutat de Oliva, 
que afecten el onze centres relacionats en el document d’adhesió prèvia 05TUI/2018/1933, de 23 de gener 
de 2018. 
 
Segon. Expressament, sol·licitar la delegació de competències per a les actuacions a executar en el centre 
CEIP La Carrasca, amb codi d’identificació 46005910 i que es concreten en la rehabilitació de la costera, 
rehabilitació pista esportiva, rehabilitació esglaons pati, tanca del recinte i rehabilitació dels vàters dels 
centres, amb un pressupost estimat de 147.027,83 euros (IVA inclòs), que cobreix el finançament íntegre 
d’aquesta actuació. 
 
Tercer. Declarar que aquestes actuacions han estat recolzades pel Consell Escolar Municipal, segons 
consta en els antecedent 4rt d’aquest acord 
 
Quart Donar trasllat d’aquest acord a la Conselleria d’Educació, Investigació, Cultura i Esport mitjançant 
l’inici de la fase 2 del procediment amb l’accés a la plataforma per a adjuntar la documentació referida en 
l’article 7 del DL.5/2017, és a dir: aquest Acord del Consell Escolar Municipal i la memòria en la 
memòria en la qual es detalla: 
Descripció tècnica de l’actuació 
Import màxim previst del cost de la intervenció, amb el detall de l’import destinat a l’obra, el de redacció 
del projecte (si procedeix), i el de la direcció facultativa, així com d’altres assistències tècniques 
necessàries 
 
Cinqué. L’acceptació de la delegació quedarà condicionada a l’existència de dotació pressupostària 
necessària en els pressupostos de la Generalitat per a afrontar la totalitat de les despeses derivades de la 
delegació que es demana mitjançant aquest acord. 
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Sisè. Donar compte del present acord als Departaments d’Urbanisme i d’Educació i a la Intervenció 
municipal. 
 
Setè. Comunicar aquest acord al Consell Escolar del CEIP La Carrasca 
 
La Regidora d’Educació, Yolanda Pastor Bolo 
Oliva, 15 de juny de 2018 
 
VOTACIONS 
Els membres de la Comissió Municipal Informativa de Serveis Socio Culturals previ estudi i 
deliberació i amb unanimitat dels vots favorables dels membres de la comissió  
 
Es dictamina favorablement el següent 
 
Primer. Sol·licitar la delegació de competències i l’adhesió al projecte de cooperació entre 
administracions local i la Generalitat Valenciana per a dur a terme el Pla Edificant a la ciutat de 
Oliva, que afecten el onze centres relacionats en el document d’adhesió prèvia 
05TUI/2018/1933, de 23 de gener de 2018. 
 
Segon. Expressament, sol·licitar la delegació de competències per a les actuacions a executar en 
el centre CEIP La Carrasca, amb codi d’identificació 46005910 i que es concreten en la 
rehabilitació de la costera, rehabilitació pista esportiva, rehabilitació esglaons pati, tanca del 
recinte i rehabilitació dels vàters dels centres, amb un pressupost estimat de 147.027,83 euros 
(IVA inclòs), que cobreix el finançament íntegre d’aquesta actuació. 
 
Tercer. Declarar que aquestes actuacions han estat recolzades pel Consell Escolar Municipal, 
segons consta en els antecedent 4rt d’aquest acord 
 
Quart Donar trasllat d’aquest acord a la Conselleria d’Educació, Investigació, Cultura i Esport 
mitjançant l’inici de la fase 2 del procediment amb l’accés a la plataforma per a adjuntar la 
documentació referida en l’article 7 del DL.5/2017, és a dir: aquest Acord del Consell Escolar 
Municipal i la memòria en la memòria en la qual es detalla: 
Descripció tècnica de l’actuació 
Import màxim previst del cost de la intervenció, amb el detall de l’import destinat a l’obra, el de 
redacció del projecte (si procedeix), i el de la direcció facultativa, així com d’altres assistències 
tècniques necessàries 
 
Cinqué. L’acceptació de la delegació quedarà condicionada a l’existència de dotació 
pressupostària necessària en els pressupostos de la Generalitat per a afrontar la totalitat de les 
despeses derivades de la delegació que es demana mitjançant aquest acord. 
 
Sisè. Donar compte del present acord als Departaments d’Urbanisme i d’Educació i a la 
Intervenció municipal. 
 
Setè. Comunicar aquest acord al Consell Escolar del CEIP La Carrasca.” 
 
El Ple de l’Ajuntament, per unanimitat dels membres assistents, acorda aprovar el 
dictamen transcrit anteriorment. 
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SETÉ.- DICTAMEN CI DE SERVEIS SOCIOCULTURALS, SOL·LICITUD DE 
DELEGACIÓ DE COMPETÈNCIES I ADHESIÓ AL PROJECTE DE 
COOPERACIÓ ENTRE L’ADMINISTRACIÓ LOCAL I LA GENERALITAT 
VALENCIANA, PER PORTAR A CAP EL PLA EDIFICANT A LA CIUTAT 
D’OLIVA. ACTUACIONS A EXECUTAR EN EL CEIP SANTA ANNA. 
  
Informats del dictamen de la Comissió Informativa de Serveis Socioculturals de data 19 
de juny de 2018, en relació a l’assumpte de l’epígraf, que diu textualment: 
 
“QUART.- PROPOSTA DE DICTAMEN PER SOL·LICITAR LA DELEGACIÓ DE 
COMPETÈNCIES I ADHESIÓ AL PROJECTE DE COOPERACIÓ ENTRE LES 
ADMINISTRACIONS LOCALS I LA GENERALITAT VALENCIANA, PER A DUR A 
TERME EL PLA EDIFICANT A LA CIUTAT D’ OLIVA, EXPRESSAMENT PER LES 
ACTUACIONS A EXECUTAR EN EL CEIP SANTA ANNA 
 
ATESA la proposta proposta de dictamen per sol·licitar la delegació de competències i adhesió 
al projecte de cooperació entre les administracions locals i la generalitat valenciana, per a dur a 
terme el pla edificant a la ciutat d’ oliva, expressament per les actuacions a executar en el CEIP 
Santa Anna signada/presentada per la Sra. Yolanda pastor Bolo, Regidora delegada d’Educació, 
amb data 15 de juny del 2018, la qual és com segueix: 
 
Yolanda Pastor Bolo, en la seua qualitat de Regidora Delegada d’Educació, a l'empara del que disposa 
l'article 97.1 del Reial Decret 2568/1986, de 28 de novembre, pel qual s'aprovà el Reglament 
d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, proposa a la Comissió Informativa 
Municipal de Serveis Socioculturals que dictamine favorablement la següent proposta: 
 
PROPOSTA DE DICTAMEN PER SOL·LICITAR LA DELEGACIÓ DE COMPETÈNCIES I 
ADHESIÓ AL PROJECTE DE COOPERACIÓ ENTRE LES ADMINISTRACIONS LOCALS I 
LA GENERALITAT VALENCIANA, PER A DUR A TERME EL PLA EDIFICANT A LA 
CIUTAT D’ OLIVA, EXPRESSAMENT PER LES ACTUACIONS A EXECUTAR EN EL CEIP 
SANTA ANNA.  
 
YOLANDA PASTOR BOLO, Regidora Delegada d’Educació té a bé elevar a la consideració del Ple de 
l’Ajuntament, previ dictamen de la Comissió Municipal Informativa de Serveis Socioculturals, l’ adopció 
de la següent PROPOSTA 
 
Antecedents 
 
1. De conformitat amb l’article 27 de la Constitució Espanyola, l’educació és un dret fonamental i de tots 
els espanyols. Mentre que l’article 15 de la Llei orgànica 8/1980, de 22 desembre, de finançament de les 
comunitats autònomes, atribueix a l’educació la condició de servei públic fonamental. Per a fer efectiu 
aquest dret és necessària la dotació d’unes infraestructures educatives de qualitat. 
2. La disposició addicional segona de la Llei Orgànica 8/1985, de 3 de juliol, reguladora del Dret a 
l’Educació disposa que «Les Corporacions locals cooperaran amb les Administracions educatives 
competents, en el marc d’allò establert per la legislació vigent i, si és el cas, en els termes que s’acorden 
amb elles, en la creació, construcció i manteniment dels centres públics docents...». I de conformitat amb 
l’article 8.1 de la Llei Orgànica 2/2006, de 3 de maig, d’Educació, «Les Administracions educatives i les 
Corporacions locals coordinaran les seues actuacions, cadascuna en l’àmbit de les seues competències, 
per a assolir una major eficàcia dels recursos destinats a l’educació i contribuir als fins establerts en 
aquesta llei». 
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3. En aquest sentit, la Conselleria d’Educació, Investigació, Cultura i Esport ha posat en marxa el Pla 
Edificant, regulat pel Decret Llei 5/2017, de 20 d’octubre, del consell, pel qual s’estableix el règim jurídic 
de cooperació entre la Generalitat i les administracions locals de la Comunitat Valenciana per a la 
construcció, l’ampliació, l’adequació, la reforma i l’equipament de centres públics docents de la 
Generalitat (DL.5/2017). 
4. El Consell Escolar Municipal, reunit el 19 de gener de 2018, realitza consulta per a adherir-se al pla de 
cooperació previst en el DL.5/2017 i els membres present manifesten la seua conformitat amb l’adhesió al 
Pla Edificant. 
5. Amb data 23/01/2018, registre d’entrada 05TUI/2018/1933 l’Ajuntament d’Oliva complimenta la 
sol·licitud prèvia d’adhesió al procediment amb indicació dels 11 centres que precisen alguna actuació, 
per ordre de preferència (Fase 1). 
 
Fonaments Jurídics 
I. Decret Llei 5/2017, de 20 d’octubre, del consell, pel qual s’estableix el règim jurídic de cooperació 
entre la Generalitat i les administracions locals de la Comunitat Valenciana per a la construcció, 
l’ampliació, l’adequació, la reforma i l’equipament de centres públics docents la Generalitat (DL.5/2017), 
el qual regula tot el procediment i determina que l’òrgan competent per a la sol·licitud és el Ple de 
l’Ajuntament. Procediment que cal connectar amb d’acord amb el que estableixen els articles 22.2 g) i 
47.2.2 h), de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, de Bases de Règim Local (LRBRL) quant a la delegació de 
competències. 

 
II. L’article 7.3 de la LRBRL en la nova redacció donada per la Llei 27/2013, de 27 de desembre de 
racionalització i sostenibilitat de l’Administració local (LRSAL) determina que “L’Estat i les comunitats 
autònomes, en l’exercici de les seues respectives competències, podran delegar en les Entitats Locals 
l’exercici de les seues competències. Les competències delegades s’exerceixen en els termes establerts en 
la disposició o en l’acord de delegació, segons corresponga, amb subjecció a les regles establertes en 
l’article 27, i preveuran tècniques de direcció in control d’oportunitat i eficiència.». I l’article 1 de la 
LRSAL que modifica l’article 27 de la LRBRL determina que «La delegació haurà de millorar 
l’eficiència de la gestió pública, contribuir a eliminar duplicitats administratives i ser conforme amb la 
legislació d’estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera». Aquests articles s’han de posar en relació 
amb l’apartat 6 de l’esmentat article 27 que especifica que «La delegació haurà d’anar acompanyada en 
tot cas del corresponent finançament, per la qual cosa serà necessària l’existència de dotació 
pressupostària adequada i suficient en els pressupostos de l’Administració delegant per a cada exercici 
econòmic, sent nul·la sense aquesta dotació» i l’art. 146 i següents de la Llei 8/2010, de Règim Local de 
la Comunitat Valenciana que ve a establir una reserva de llei per a dur a terme la delegació acompanyada 
de la corresponent dotació pressupostària. 

 
III. L’article 7.4 de la LRBRL en la nova redacció donada per la LRSAL especifica que: 
Les entitats locals només podran exercir competències distintes de les pròpies i de les atribuïdes per 
delegació quan no es pose en risc la sostenibilitat financera del conjunt de la Hisenda municipal, de 
conformitat amb els requeriments de la legislació d’estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera i no 
s’incórrega en un supòsit d’execució simultània del mateix servei públic amb altra Administració Pública. 
A aquests efectes, seran necessaris i vinculants els informes previs de l’Administració competent per raó 
de matèria, en els qual s’assenyale la inexistència de duplicitats, i de l’Administració que tinga atribuïda 
la financera sobre la sostenibilitat financera de les noves competències. 
En tot cas les actuacions a les quals es refereix la sol·licitud de delegació de competències no suposarà 
cap despesa per a l’Ajuntament d’Oliva de conformitat amb el citat article 7.4 de la LRBRL. 
Amb la finalitat d’assegurar la sostenibilitat de les actuacions, a partir del segon any d’implantanció del 
règim de cooperació previst en aquest decret llei, la conselleria competent en matèria d’educació haurà 
d’elevar, perquè l’aprove la comissió delegada d’Hisenda i Pressupostos, una memòria on es detalle tant 
les delegacions efectivament autoritzades, amb indicació del seu cost i estat d’execució, així com una 
previsió, degudament quantificada de les que té previst autoritzar durant l’exercici següent la qual haurà 
d’estar aprovada amb anterioritat al 30 de setembre de 2019. 
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IV. L’article 5.4 del DL.5/2017 que excepcionalment podrà acordar-se que l’entitat local anticipe el 
finançament, supòsit que per al cas de Oliva serà de difícil aplicació, atès que si la delegació mancara de 
dotació pressupostària. Així doncs, per a poder acceptar la delegació s’haurà d’acreditar l’existència de 
dotació pressupostària per part de la Generalitat per a afrontar el finançament de totes i cadascuna de les 
atribucions que es deleguen. 
Sobre la base dels fets i fonaments jurídics, exposats, s’eleva a la consideració del Ple de l’Ajuntament 
l’adopció de la següent PROPOSTA D’ACORD 
 
Primer. Sol·licitar la delegació de competències i l’adhesió al projecte de cooperació entre 
administracions local i la Generalitat Valenciana per a dur a terme el Pla Edificant a la ciutat de Oliva, 
que afecten el onze centres relacionats en el document d’adhesió prèvia 05TUI/2018/1933, de 23 de gener 
de 2018. 
 
Segon. Expressament, sol·licitar la delegació de competències per a les actuacions a executar en el centre 
CEIP La Santa Anna, amb codi d’identificació 46005909 i que es concreten en: reforma o rehabilitació 
dels wc d’infantil i del pati, rehabilitació de la coberta de l’entrada i fer una coberta al pati, amb un 
pressupost estimat de 89.129,30 euros (IVA inclòs), que cobreix el finançament íntegre d’aquesta 
actuació. 
 
Tercer. Declarar que aquestes actuacions han estat recolzades pel Consell Escolar Municipal, segons 
consta en els antecedent 4rt d’aquest acord 
 
Quart Donar trasllat d’aquest acord a la Conselleria d’Educació, Investigació, Cultura i Esport mitjançant 
l’inici de la fase 2 del procediment amb l’accés a la plataforma per a adjuntar la documentació referida en 
l’article 7 del DL.5/2017, és a dir: aquest Acord del Consell Escolar Municipal i la memòria en la 
memòria en la qual es detalla: 

- Descripció tècnica de l’actuació 
- Import màxim previst del cost de la intervenció, amb el detall de l’import destinat a l’obra, el de 

redacció del projecte (si procedeix), i el de la direcció facultativa, així com d’altres assistències 
tècniques necessàries 

 
Cinqué. L’acceptació de la delegació quedarà condicionada a l’existència de dotació pressupostària 
necessària en els pressupostos de la Generalitat per a afrontar la totalitat de les despeses derivades de la 
delegació que es demana mitjançant aquest acord. 
 
Sisè. Donar compte del present acord als Departaments d’Urbanisme i d’Educació i a la Intervenció 
municipal. 
 
Setè. Comunicar aquest acord al Consell Escolar del CEIP La Santa Anna 
 
La Regidora d’Educació, Yolanda Pastor Bolo 
Oliva, 15 de juny de 2018 
 
VOTACIONS 
Els membres de la Comissió Municipal Informativa de Serveis Socio Culturals previ estudi i 
deliberació i amb unanimitat dels vots faforables dels membres de la comissió  
 
Es dictamina favorablement el següent 
 
Primer. Sol·licitar la delegació de competències i l’adhesió al projecte de cooperació entre 
administracions local i la Generalitat Valenciana per a dur a terme el Pla Edificant a la ciutat de 
Oliva, que afecten el onze centres relacionats en el document d’adhesió prèvia 
05TUI/2018/1933, de 23 de gener de 2018. 
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Segon. Expressament, sol·licitar la delegació de competències per a les actuacions a executar en 
el centre CEIP La Santa Anna, amb codi d’identificació 46005909 i que es concreten en: 
reforma o rehabilitació dels wc d’infantil i del pati, rehabilitació de la coberta de l’entrada i fer 
una coberta al pati, amb un pressupost estimat de 89.129,30 euros (IVA inclòs), que cobreix el 
finançament íntegre d’aquesta actuació. 
 
Tercer. Declarar que aquestes actuacions han estat recolzades pel Consell Escolar Municipal, 
segons consta en els antecedent 4rt d’aquest acord 
 
Quart Donar trasllat d’aquest acord a la Conselleria d’Educació, Investigació, Cultura i Esport 
mitjançant l’inici de la fase 2 del procediment amb l’accés a la plataforma per a adjuntar la 
documentació referida en l’article 7 del DL.5/2017, és a dir: aquest Acord del Consell Escolar 
Municipal i la memòria en la memòria en la qual es detalla: 

- Descripció tècnica de l’actuació 
- Import màxim previst del cost de la intervenció, amb el detall de l’import destinat a 

l’obra, el de redacció del projecte (si procedeix), i el de la direcció facultativa, així com 
d’altres assistències tècniques necessàries 

 
Cinqué. L’acceptació de la delegació quedarà condicionada a l’existència de dotació 
pressupostària necessària en els pressupostos de la Generalitat per a afrontar la totalitat de les 
despeses derivades de la delegació que es demana mitjançant aquest acord. 
 
Sisè. Donar compte del present acord als Departaments d’Urbanisme i d’Educació i a la 
Intervenció municipal. 
 
Setè. Comunicar aquest acord al Consell Escolar del CEIP La Santa Anna.” 
 
El Ple de l’Ajuntament, per unanimitat dels membres assistents, acorda aprovar el 
dictamen transcrit anteriorment. 
 
 
 
VUITÉ.- DICTAMEN CI DE SERVEIS SOCIOCULTURALS, SOL·LICITUD 
DE DELEGACIÓ DE COMPETÈNCIES I ADHESIÓ AL PROJECTE DE 
COOPERACIÓ ENTRE L’ADMINISTRACIÓ LOCAL I LA GENERALITAT 
VALENCIANA, PER PORTAR A CAP EL PLA EDIFICANT A LA CIUTAT 
D’OLIVA. ACTUACIONS A EXECUTAR EN EL CEIP VERGE DELS 
DESEMPARATS. 
 
 
Informats del dictamen de la Comissió Informativa de Serveis Socioculturals de data 19 
de juny de 2018, en relació a l’assumpte de l’epígraf, que diu textualment: 
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”QUINT.- PROPOSTA DE DICTAMEN PER SOL·LICITAR LA DELEGACIÓ DE 
COMPETÈNCIES I ADHESIÓ AL PROJECTE DE COOPERACIÓ ENTRE LES 
ADMINISTRACIONS LOCALS I LA GENERALITAT VALENCIANA, PER A DUR A 
TERME EL PLA EDIFICANT A LA CIUTAT D’ OLIVA, EXPRESSAMENT PER LES 
ACTUACIONS A EXECUTAR EN EL CEIP VERGE DELS DESEMPARATS 
 
ATESA la proposta proposta de dictamen per sol·licitar la delegació de competències i adhesió 
al projecte de cooperació entre les administracions locals i la generalitat valenciana, per a dur a 
terme el pla edificant a la ciutat d’ oliva, expressament per les actuacions a executar en el CEIP 
Verge Dels Desemparats signada/presentada per la Sra. Yolanda pastor Bolo, Regidora delegada 
d’Educació, amb data 15 de juny del 2018, la qual és com segueix: 
 
Yolanda Pastor Bolo, en la seua qualitat de Regidora Delegada d’Educació, a l'empara del que disposa 
l'article 97.1 del Reial Decret 2568/1986, de 28 de novembre, pel qual s'aprovà el Reglament 
d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, proposa a la Comissió Informativa 
Municipal de Serveis Socioculturals que dictamine favorablement la següent proposta: 
 
PROPOSTA DE DICTAMEN PER SOL·LICITAR LA DELEGACIÓ DE COMPETÈNCIES I 
ADHESIÓ AL PROJECTE DE COOPERACIÓ ENTRE LES ADMINISTRACIONS LOCALS I 
LA GENERALITAT VALENCIANA, PER A DUR A TERME EL PLA EDIFICANT A LA 
CIUTAT D’ OLIVA, EXPRESSAMENT PER LES ACTUACIONS A EXECUTAR EN EL CEIP 
VERGE DELS DESEMPARATS 
 
YOLANDA PASTOR BOLO, Regidora Delegada d’Educació té a bé elevar a la consideració del Ple de 
l’Ajuntament, previ dictamen de la Comissió Municipal Informativa de Serveis Socioculturals, l’ adopció 
de la següent PROPOSTA 
Antecedents 

1. De conformitat amb l’article 27 de la Constitució Espanyola, l’educació és un dret fonamental i 
de tots els espanyols. Mentre que l’article 15 de la Llei orgànica 8/1980, de 22 desembre, de 
finançament de les comunitats autònomes, atribueix a l’educació la condició de servei públic 
fonamental. Per a fer efectiu aquest dret és necessària la dotació d’unes infraestructures 
educatives de qualitat. 

2. La disposició addicional segona de la Llei Orgànica 8/1985, de 3 de juliol, reguladora del Dret a 
l’Educació disposa que «Les Corporacions locals cooperaran amb les Administracions 
educatives competents, en el marc d’allò establert per la legislació vigent i, si és el cas, en els 
termes que s’acorden amb elles, en la creació, construcció i manteniment dels centres públics 
docents...». I de conformitat amb l’article 8.1 de la Llei Orgànica 2/2006, de 3 de maig, 
d’Educació, «Les Administracions educatives i les Corporacions locals coordinaran les seues 
actuacions, cadascuna en l’àmbit de les seues competències, per a assolir una major eficàcia dels 
recursos destinats a l’educació i contribuir als fins establerts en aquesta llei». 

3. En aquest sentit, la Conselleria d’Educació, Investigació, Cultura i Esport ha posat en marxa el 
Pla Edificant, regulat pel Decret Llei 5/2017, de 20 d’octubre, del consell, pel qual s’estableix el 
règim jurídic de cooperació entre la Generalitat i les administracions locals de la Comunitat 
Valenciana per a la construcció, l’ampliació, l’adequació, la reforma i l’equipament de centres 
públics docents de la Generalitat (DL.5/2017). 

4. El Consell Escolar Municipal, reunit el 19 de gener de 2018, realitza consulta per a adherir-se al 
pla de cooperació previst en el DL.5/2017 i els membres present manifesten la seua conformitat 
amb l’adhesió al Pla Edificant. 

5. Amb data 23/01/2018, registre d’entrada 05TUI/2018/1933 l’Ajuntament d’Oliva complimenta 
la sol·licitud prèvia d’adhesió al procediment amb indicació dels 11 centres que precisen alguna 
actuació, per ordre de preferència (Fase 1). 
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Fonaments Jurídics 
I. Decret Llei 5/2017, de 20 d’octubre, del consell, pel qual s’estableix el règim jurídic de 

cooperació entre la Generalitat i les administracions locals de la Comunitat Valenciana per a la 
construcció, l’ampliació, l’adequació, la reforma i l’equipament de centres públics docents la 
Generalitat (DL.5/2017), el qual regula tot el procediment i determina que l’òrgan competent per 
a la sol·licitud és el Ple de l’Ajuntament. Procediment que cal connectar amb d’acord amb el que 
estableixen els articles 22.2 g) i 47.2.2 h), de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, de Bases de Règim 
Local (LRBRL) quant a la delegació de competències. 

II. L’article 7.3 de la LRBRL en la nova redacció donada per la Llei 27/2013, de 27 de desembre de 
racionalització i sostenibilitat de l’Administració local (LRSAL) determina que “L’Estat i les 
comunitats autònomes, en l’exercici de les seues respectives competències, podran delegar en les 
Entitats Locals l’exercici de les seues competències. Les competències delegades s’exerceixen 
en els termes establerts en la disposició o en l’acord de delegació, segons corresponga, amb 
subjecció a les regles establertes en l’article 27, i preveuran tècniques de direcció in control 
d’oportunitat i eficiència.». I l’article 1 de la LRSAL que modifica l’article 27 de la LRBRL 
determina que «La delegació haurà de millorar l’eficiència de la gestió pública, contribuir a 
eliminar duplicitats administratives i ser conforme amb la legislació d’estabilitat pressupostària i 
sostenibilitat financera». Aquests articles s’han de posar en relació amb l’apartat 6 de l’esmentat 
article 27 que especifica que «La delegació haurà d’anar acompanyada en tot cas del 
corresponent finançament, per la qual cosa serà necessària l’existència de dotació pressupostària 
adequada i suficient en els pressupostos de l’Administració delegant per a cada exercici 
econòmic, sent nul·la sense aquesta dotació» i l’art. 146 i següents de la Llei 8/2010, de Règim 
Local de la Comunitat Valenciana que ve a establir una reserva de llei per a dur a terme la 
delegació acompanyada de la corresponent dotació pressupostària. 

III. L’article 7.4 de la LRBRL en la nova redacció donada per la LRSAL especifica que: 
Les entitats locals només podran exercir competències distintes de les pròpies i de les 
atribuïdes per delegació quan no es pose en risc la sostenibilitat financera del conjunt de la 
Hisenda municipal, de conformitat amb els requeriments de la legislació d’estabilitat 
pressupostària i sostenibilitat financera i no s’incórrega en un supòsit d’execució simultània 
del mateix servei públic amb altra Administració Pública. A aquests efectes, seran 
necessaris i vinculants els informes previs de l’Administració competent per raó de matèria, 
en els qual s’assenyale la inexistència de duplicitats, i de l’Administració que tinga 
atribuïda la financera sobre la sostenibilitat financera de les noves competències. 

En tot cas les actuacions a les quals es refereix la sol·licitud de delegació de competències no 
suposarà cap despesa per a l’Ajuntament d’Oliva de conformitat amb el citat article 7.4 de la 
LRBRL. 

Amb la finalitat d’assegurar la sostenibilitat de les actuacions, a partir del segon any 
d’implantanció del règim de cooperació previst en aquest decret llei, la conselleria 
competent en matèria d’educació haurà d’elevar, perquè l’aprove la comissió delegada 
d’Hisenda i Pressupostos, una memòria on es detalle tant les delegacions efectivament 
autoritzades, amb indicació del seu cost i estat d’execució, així com una previsió, 
degudament quantificada de les que té previst autoritzar durant l’exercici següent la qual 
haurà d’estar aprovada amb anterioritat al 30 de setembre de 2019. 

 
IV L’article 5.4 del DL.5/2017 que excepcionalment podrà acordar-se que l’entitat local anticipe el 
finançament, supòsit que per al cas de Oliva serà de difícil aplicació, atès que si la delegació mancara de 
dotació pressupostària. Així doncs, per a poder acceptar la delegació s’haurà d’acreditar l’existència de 
dotació pressupostària per part de la Generalitat per a afrontar el finançament de totes i cadascuna de les 
atribucions que es deleguen. 
Sobre la base dels fets i fonaments jurídics, exposats, s’eleva a la consideració del Ple de l’Ajuntament 
l’adopció de la següent PROPOSTA D’ACORD 
 
Primer. Sol·licitar la delegació de competències i l’adhesió al projecte de cooperació entre 
administracions local i la Generalitat Valenciana per a dur a terme el Pla Edificant a la ciutat de Oliva, 
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que afecten el onze centres relacionats en el document d’adhesió prèvia 05TUI/2018/1933, de 23 de gener 
de 2018. 
 
Segon. Expressament, sol·licitar la delegació de competències per a les actuacions a executar en el centre 
CEIP La Verge dels Desemparats, amb codi d’identificació 46005867 i que es concreten en la substitució 
de fusteries exteriors de l’annex menjador-cuina, rehabilitació pista esportiva, amb un pressupost estimat 
de 68.276,19 euros (IVA inclòs), que cobreix el finançament íntegre d’aquesta actuació. 
 
Tercer. Declarar que aquestes actuacions han estat recolzades pel Consell Escolar Municipal, segons 
consta en els antecedent 4rt d’aquest acord 
 
Quart Donar trasllat d’aquest acord a la Conselleria d’Educació, Investigació, Cultura i Esport mitjançant 
l’inici de la fase 2 del procediment amb l’accés a la plataforma per a adjuntar la documentació referida en 
l’article 7 del DL.5/2017, és a dir: aquest Acord del Consell Escolar Municipal i la memòria en la 
memòria en la qual es detalla: 

- Descripció tècnica de l’actuació 
- Import màxim previst del cost de la intervenció, amb el detall de l’import destinat a l’obra, el de 

redacció del projecte (si procedeix), i el de la direcció facultativa, així com d’altres assistències 
tècniques necessàries 

 
Cinqué. L’acceptació de la delegació quedarà condicionada a l’existència de dotació pressupostària 
necessària en els pressupostos de la Generalitat per a afrontar la totalitat de les despeses derivades de la 
delegació que es demana mitjançant aquest acord. 
 
Sisè. Donar compte del present acord als Departaments d’Urbanisme i d’Educació i a la Intervenció 
municipal. 
 
Setè. Comunicar aquest acord al Consell Escolar del CEIP La Verge dels Desemparats 
 
La Regidora d’Educació, Yolanda Pastor Bolo 
Oliva, 15 de juny de 2018 
 
VOTACIONS 
Els membres de la Comissió Municipal Informativa de Serveis Socio Culturals previ estudi i 
deliberació i amb unanimitat dels membres de la comissió  
 
Es dictamina favorablement el següent: 
 
Primer. Sol·licitar la delegació de competències i l’adhesió al projecte de cooperació entre 
administracions local i la Generalitat Valenciana per a dur a terme el Pla Edificant a la ciutat de 
Oliva, que afecten el onze centres relacionats en el document d’adhesió prèvia 
05TUI/2018/1933, de 23 de gener de 2018. 
 
Segon. Expressament, sol·licitar la delegació de competències per a les actuacions a executar en 
el centre CEIP La Verge dels Desemparats, amb codi d’identificació 46005867 i que es 
concreten en la substitució de fusteries exteriors de l’annex menjador-cuina, rehabilitació pista 
esportiva, amb un pressupost estimat de 68.276,19 euros (IVA inclòs), que cobreix el 
finançament íntegre d’aquesta actuació. 
 
Tercer. Declarar que aquestes actuacions han estat recolzades pel Consell Escolar Municipal, 
segons consta en els antecedent 4rt d’aquest acord 
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Quart Donar trasllat d’aquest acord a la Conselleria d’Educació, Investigació, Cultura i Esport 
mitjançant l’inici de la fase 2 del procediment amb l’accés a la plataforma per a adjuntar la 
documentació referida en l’article 7 del DL.5/2017, és a dir: aquest Acord del Consell Escolar 
Municipal i la memòria en la memòria en la qual es detalla: 

- Descripció tècnica de l’actuació 
- Import màxim previst del cost de la intervenció, amb el detall de l’import destinat a 

l’obra, el de redacció del projecte (si procedeix), i el de la direcció facultativa, així com 
d’altres assistències tècniques necessàries 

 
Cinqué. L’acceptació de la delegació quedarà condicionada a l’existència de dotació 
pressupostària necessària en els pressupostos de la Generalitat per a afrontar la totalitat de les 
despeses derivades de la delegació que es demana mitjançant aquest acord. 
 
Sisè. Donar compte del present acord als Departaments d’Urbanisme i d’Educació i a la 
Intervenció municipal. 
 
Setè. Comunicar aquest acord al Consell Escolar del CEIP La Verge dels Desemparats.” 
 
El Ple de l’Ajuntament, per unanimitat dels membres assistents,, acorda aprovar el 
dictamen transcrit anteriorment. 
 
 
 
NOVÉ.- DICTAMEN CI DE SERVEIS SOCIOCULTURALS, SOL·LICITUD DE 
DELEGACIÓ DE COMPETÈNCIES I ADHESIÓ AL PROJECTE DE 
COOPERACIÓ ENTRE L’ADMINISTRACIÓ LOCAL I LA GENERALITAT 
VALENCIANA, PER PORTAR A CAP EL PLA EDIFICANT A LA CIUTAT 
D’OLIVA. ACTUACIONS A EXECUTAR EN L’IES GREGORI MAIANS. 
  
Informats del dictamen de la Comissió Informativa de Serveis Socioculturals de data 19 
de juny de 2018, en relació a l’assumpte de l’epígraf, que diu textualment: 
 
 
“SEXT.- PROPOSTA DE DICTAMEN PER SOL·LICITAR LA DELEGACIÓ 
DE COMPETÈNCIES I ADHESIÓ AL PROJECTE DE COOPERACIÓ ENTRE 
LES ADMINISTRACIONS LOCALS I LA GENERALITAT VALENCIANA, 
PER A DUR A TERME EL PLA EDIFICANT A LA CIUTAT D’ OLIVA, 
EXPRESSAMENT PER LES ACTUACIONS A EXECUTAR EN L’IES 
GREGORI MAIANS 
 
ATESA la proposta proposta de dictamen per sol·licitar la delegació de competències i 
adhesió al projecte de cooperació entre les administracions locals i la generalitat 
valenciana, per a dur a terme el pla edificant a la ciutat d’ oliva, expressament per les 
actuacions a executar en el IES Gregori Maians signada/presentada per la Sra. Yolanda 
pastor Bolo, Regidora delegada d’Educació, amb data 15 de juny del 2018, la qual és 
com segueix: 
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Yolanda Pastor Bolo, en la seua qualitat de Regidora Delegada d’Educació, a l'empara del que disposa 
l'article 97.1 del Reial Decret 2568/1986, de 28 de novembre, pel qual s'aprovà el Reglament 
d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, proposa a la Comissió Informativa 
Municipal de Serveis Socioculturals que dictamine favorablement la següent proposta: 
 
PROPOSTA DE DICTAMEN PER SOL·LICITAR LA DELEGACIÓ DE COMPETÈNCIES I 
ADHESIÓ AL PROJECTE DE COOPERACIÓ ENTRE LES ADMINISTRACIONS LOCALS I 
LA GENERALITAT VALENCIANA, PER A DUR A TERME EL PLA EDIFICANT A LA 
CIUTAT D’ OLIVA, EXPRESSAMENT PER LES ACTUACIONS A EXECUTAR EN l’IES 
GREGORI MAIANS 
 
YOLANDA PASTOR BOLO, Regidora Delegada d’Educació té a bé elevar a la consideració del Ple de 
l’Ajuntament, previ dictamen de la Comissió Municipal Informativa de Serveis Socioculturals, l’ adopció 
de la següent PROPOSTA 
 
Antecedents 

1. De conformitat amb l’article 27 de la Constitució Espanyola, l’educació és un dret fonamental i 
de tots els espanyols. Mentre que l’article 15 de la Llei orgànica 8/1980, de 22 desembre, de 
finançament de les comunitats autònomes, atribueix a l’educació la condició de servei públic 
fonamental. Per a fer efectiu aquest dret és necessària la dotació d’unes infraestructures 
educatives de qualitat. 

2. La disposició addicional segona de la Llei Orgànica 8/1985, de 3 de juliol, reguladora del Dret a 
l’Educació disposa que «Les Corporacions locals cooperaran amb les Administracions 
educatives competents, en el marc d’allò establert per la legislació vigent i, si és el cas, en els 
termes que s’acorden amb elles, en la creació, construcció i manteniment dels centres públics 
docents...». I de conformitat amb l’article 8.1 de la Llei Orgànica 2/2006, de 3 de maig, 
d’Educació, «Les Administracions educatives i les Corporacions locals coordinaran les seues 
actuacions, cadascuna en l’àmbit de les seues competències, per a assolir una major eficàcia dels 
recursos destinats a l’educació i contribuir als fins establerts en aquesta llei». 

3. En aquest sentit, la Conselleria d’Educació, Investigació, Cultura i Esport ha posat en marxa el 
Pla Edificant, regulat pel Decret Llei 5/2017, de 20 d’octubre, del consell, pel qual s’estableix el 
règim jurídic de cooperació entre la Generalitat i les administracions locals de la Comunitat 
Valenciana per a la construcció, l’ampliació, l’adequació, la reforma i l’equipament de centres 
públics docents de la Generalitat (DL.5/2017). 

4. El Consell Escolar Municipal, reunit el 19 de gener de 2018, realitza consulta per a adherir-se al 
pla de cooperació previst en el DL.5/2017 i els membres present manifesten la seua conformitat 
amb l’adhesió al Pla Edificant. 

5. Amb data 23/01/2018, registre d’entrada 05TUI/2018/1933 l’Ajuntament d’Oliva complimenta 
la sol·licitud prèvia d’adhesió al procediment amb indicació dels 11 centres que precisen alguna 
actuació, per ordre de preferència (Fase 1). 

 
Fonaments Jurídics 

I. Decret Llei 5/2017, de 20 d’octubre, del consell, pel qual s’estableix el règim jurídic de 
cooperació entre la Generalitat i les administracions locals de la Comunitat Valenciana per a la 
construcció, l’ampliació, l’adequació, la reforma i l’equipament de centres públics docents la 
Generalitat (DL.5/2017), el qual regula tot el procediment i determina que l’òrgan competent per 
a la sol·licitud és el Ple de l’Ajuntament. Procediment que cal connectar amb d’acord amb el que 
estableixen els articles 22.2 g) i 47.2.2 h), de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, de Bases de Règim 
Local (LRBRL) quant a la delegació de competències. 

II. L’article 7.3 de la LRBRL en la nova redacció donada per la Llei 27/2013, de 27 de desembre de 
racionalització i sostenibilitat de l’Administració local (LRSAL) determina que “L’Estat i les 
comunitats autònomes, en l’exercici de les seues respectives competències, podran delegar en les 
Entitats Locals l’exercici de les seues competències. Les competències delegades s’exerceixen 
en els termes establerts en la disposició o en l’acord de delegació, segons corresponga, amb 
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subjecció a les regles establertes en l’article 27, i preveuran tècniques de direcció in control 
d’oportunitat i eficiència.». I l’article 1 de la LRSAL que modifica l’article 27 de la LRBRL 
determina que «La delegació haurà de millorar l’eficiència de la gestió pública, contribuir a 
eliminar duplicitats administratives i ser conforme amb la legislació d’estabilitat pressupostària i 
sostenibilitat financera». Aquests articles s’han de posar en relació amb l’apartat 6 de l’esmentat 
article 27 que especifica que «La delegació haurà d’anar acompanyada en tot cas del 
corresponent finançament, per la qual cosa serà necessària l’existència de dotació pressupostària 
adequada i suficient en els pressupostos de l’Administració delegant per a cada exercici 
econòmic, sent nul·la sense aquesta dotació» i l’art. 146 i següents de la Llei 8/2010, de Règim 
Local de la Comunitat Valenciana que ve a establir una reserva de llei per a dur a terme la 
delegació acompanyada de la corresponent dotació pressupostària. 

III. L’article 7.4 de la LRBRL en la nova redacció donada per la LRSAL especifica que: 
Les entitats locals només podran exercir competències distintes de les pròpies i de les 
atribuïdes per delegació quan no es pose en risc la sostenibilitat financera del conjunt de la 
Hisenda municipal, de conformitat amb els requeriments de la legislació d’estabilitat 
pressupostària i sostenibilitat financera i no s’incórrega en un supòsit d’execució simultània 
del mateix servei públic amb altra Administració Pública. A aquests efectes, seran 
necessaris i vinculants els informes previs de l’Administració competent per raó de matèria, 
en els qual s’assenyale la inexistència de duplicitats, i de l’Administració que tinga 
atribuïda la financera sobre la sostenibilitat financera de les noves competències. 

En tot cas les actuacions a les quals es refereix la sol·licitud de delegació de competències no 
suposarà cap despesa per a l’Ajuntament d’Oliva de conformitat amb el citat article 7.4 de la 
LRBRL. 

Amb la finalitat d’assegurar la sostenibilitat de les actuacions, a partir del segon any 
d’implantanció del règim de cooperació previst en aquest decret llei, la conselleria 
competent en matèria d’educació haurà d’elevar, perquè l’aprove la comissió delegada 
d’Hisenda i Pressupostos, una memòria on es detalle tant les delegacions efectivament 
autoritzades, amb indicació del seu cost i estat d’execució, així com una previsió, 
degudament quantificada de les que té previst autoritzar durant l’exercici següent la qual 
haurà d’estar aprovada amb anterioritat al 30 de setembre de 2019. 

IV. L’article 5.4 del DL.5/2017 que excepcionalment podrà acordar-se que l’entitat local anticipe el 
finançament, supòsit que per al cas de Oliva serà de difícil aplicació, atès que si la delegació 
mancara de dotació pressupostària. Així doncs, per a poder acceptar la delegació s’haurà 
d’acreditar l’existència de dotació pressupostària per part de la Generalitat per a afrontar el 
finançament de totes i cadascuna de les atribucions que es deleguen. 

Sobre la base dels fets i fonaments jurídics, exposats, s’eleva a la consideració del Ple de l’Ajuntament 
l’adopció de la següent PROPOSTA D’ACORD 
 
Primer. Sol·licitar la delegació de competències i l’adhesió al projecte de cooperació entre 
administracions local i la Generalitat Valenciana per a dur a terme el Pla Edificant a la ciutat de Oliva, 
que afecten el onze centres relacionats en el document d’adhesió prèvia 05TUI/2018/1933, de 23 de gener 
de 2018. 
 
Segon. Expressament, sol·licitar la delegació de competències per a les actuacions a executar en el centre 
IES Gregori Maians, amb codi d’identificació 46005934 i que es concreten en: la construcció d’un nou 
gimnàs/ampliació o remodelación de l’actual ,amb un pressupost estimat de 660.755,12 euros (IVA 
inclòs), que cobreix el finançament íntegre d’aquesta actuació. 
 
Tercer. Declarar que aquestes actuacions han estat recolzades pel Consell Escolar Municipal, segons 
consta en els antecedent 4rt d’aquest acord 
 
Quart Donar trasllat d’aquest acord a la Conselleria d’Educació, Investigació, Cultura i Esport mitjançant 
l’inici de la fase 2 del procediment amb l’accés a la plataforma per a adjuntar la documentació referida en 
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l’article 7 del DL.5/2017, és a dir: aquest Acord del Consell Escolar Municipal i la memòria en la 
memòria en la qual es detalla: 

- Descripció tècnica de l’actuació 
- Import màxim previst del cost de la intervenció, amb el detall de l’import destinat a l’obra, el de 

redacció del projecte (si procedeix), i el de la direcció facultativa, així com d’altres assistències 
tècniques necessàries 

 
Cinqué. L’acceptació de la delegació quedarà condicionada a l’existència de dotació pressupostària 
necessària en els pressupostos de la Generalitat per a afrontar la totalitat de les despeses derivades de la 
delegació que es demana mitjançant aquest acord. 
 
Sisè. Donar compte del present acord als Departaments d’Urbanisme i d’Educació i a la Intervenció 
municipal. 
 
Setè. Comunicar aquest acord al Consell Escolar de l’IES Gregori Maians 
 
La Regidora d’Educació, Yolanda Pastor Bolo 
Oliva, 15 de juny de 2018 
 
VOTACIONS 
Els membres de la Comissió Municipal Informativa de Serveis Socio Culturals previ estudi i 
deliberació i amb unanimitat dels vots favorables dels membres de la comissió  
 
Es dictamina favorablement el següent 
 
Primer. Sol·licitar la delegació de competències i l’adhesió al projecte de cooperació entre 
administracions local i la Generalitat Valenciana per a dur a terme el Pla Edificant a la ciutat de 
Oliva, que afecten el onze centres relacionats en el document d’adhesió prèvia 
05TUI/2018/1933, de 23 de gener de 2018. 
 
Segon. Expressament, sol·licitar la delegació de competències per a les actuacions a executar en 
el centre IES Gregori Maians, amb codi d’identificació 46005934 i que es concreten en: la 
construcció d’un nou gimnàs/ampliació o remodelación de l’actual ,amb un pressupost estimat 
de 660.755,12 euros (IVA inclòs), que cobreix el finançament íntegre d’aquesta actuació. 
 
Tercer. Declarar que aquestes actuacions han estat recolzades pel Consell Escolar Municipal, 
segons consta en els antecedent 4rt d’aquest acord 
 
Quart Donar trasllat d’aquest acord a la Conselleria d’Educació, Investigació, Cultura i Esport 
mitjançant l’inici de la fase 2 del procediment amb l’accés a la plataforma per a adjuntar la 
documentació referida en l’article 7 del DL.5/2017, és a dir: aquest Acord del Consell Escolar 
Municipal i la memòria en la memòria en la qual es detalla: 

- Descripció tècnica de l’actuació 
- Import màxim previst del cost de la intervenció, amb el detall de l’import destinat a 

l’obra, el de redacció del projecte (si procedeix), i el de la direcció facultativa, així com 
d’altres assistències tècniques necessàries 

 
Cinqué. L’acceptació de la delegació quedarà condicionada a l’existència de dotació 
pressupostària necessària en els pressupostos de la Generalitat per a afrontar la totalitat de les 
despeses derivades de la delegació que es demana mitjançant aquest acord. 
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Sisè. Donar compte del present acord als Departaments d’Urbanisme i d’Educació i a la 
Intervenció municipal. 
 
Setè. Comunicar aquest acord al Consell Escolar de l’IES Gregori Maians.” 
 
El Ple de l’Ajuntament, per unanimitat dels membres assistents, acorda aprovar el 
dictamen transcrit anteriorment. 
 
 
 
DESÉ.- DICTAMEN CI DE SERVEIS SOCIOCULTURALS, SOL·LICITUD DE 
DELEGACIÓ DE COMPETÈNCIES I ADHESIÓ AL PROJECTE DE 
COOPERACIÓ ENTRE L’ADMINISTRACIÓ LOCAL I LA GENERALITAT 
VALENCIANA, PER PORTAR A CAP EL PLA EDIFICANT A LA CIUTAT 
D’OLIVA. ACTUACIONS A EXECUTAR EN L’IES GABRIEL CISCAR. 
 
Informats del dictamen de la Comissió Informativa de Serveis Socioculturals de data 19 
de juny de 2018, en relació a l’assumpte de l’epígraf, que diu textualment: 
 
“SÈPTIM.- PROPOSTA DE DICTAMEN PER SOL·LICITAR LA DELEGACIÓ 
DE COMPETÈNCIES I ADHESIÓ AL PROJECTE DE COOPERACIÓ ENTRE LES 
ADMINISTRACIONS LOCALS I LA GENERALITAT VALENCIANA, PER A DUR A 
TERME EL PLA EDIFICANT A LA CIUTAT D’ OLIVA, EXPRESSAMENT PER LES 
ACTUACIONS A EXECUTAR EN L’IES GABRIEL CÍSCAR 
 
ATESA la proposta proposta de dictamen per sol·licitar la delegació de competències i adhesió 
al projecte de cooperació entre les administracions locals i la generalitat valenciana, per a dur a 
terme el pla edificant a la ciutat d’ oliva, expressament per les actuacions a executar en el IES 
Gabriel Ciscar signada/presentada per la Sra. Yolanda pastor Bolo, Regidora delegada 
d’Educació, amb data 15 de juny del 2018, la qual és com segueix: 
 
Yolanda Pastor Bolo, en la seua qualitat de Regidora Delegada d’Educació, a l'empara del que 
disposa l'article 97.1 del Reial Decret 2568/1986, de 28 de novembre, pel qual s'aprovà el 
Reglament d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, proposa a la 
Comissió Informativa Municipal de Serveis Socioculturals que dictamine favorablement la 
següent proposta: 
 
PROPOSTA DE DICTAMEN PER SOL·LICITAR LA DELEGACIÓ DE 
COMPETÈNCIES I ADHESIÓ AL PROJECTE DE COOPERACIÓ ENTRE LES 
ADMINISTRACIONS LOCALS I LA GENERALITAT VALENCIANA, PER A DUR A 
TERME EL PLA EDIFICANT A LA CIUTAT D’ OLIVA, EXPRESSAMENT PER LES 
ACTUACIONS A EXECUTAR EN L’IES GABRIEL CISCAR 
 
 
YOLANDA PASTOR BOLO, Regidora Delegada d’Educació té a bé elevar a la consideració 
del Ple de l’Ajuntament, previ dictamen de la Comissió Municipal Informativa de Serveis 
Socioculturals, l’ adopció de la següent: 
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PROPOSTA 
Antecedents 
 

1. De conformitat amb l’article 27 de la Constitució Espanyola, l’educació és un dret 
fonamental i de tots els espanyols. Mentre que l’article 15 de la Llei orgànica 8/1980, de 
22 desembre, de finançament de les comunitats autònomes, atribueix a l’educació la 
condició de servei públic fonamental. Per a fer efectiu aquest dret és necessària la 
dotació d’unes infraestructures educatives de qualitat. 

 
2. La disposició addicional segona de la Llei Orgànica 8/1985, de 3 de juliol, reguladora 

del Dret a l’Educació disposa que «Les Corporacions locals cooperaran amb les 
Administracions educatives competents, en el marc d’allò establert per la legislació 
vigent i, si és el cas, en els termes que s’acorden amb elles, en la creació, construcció i 
manteniment dels centres públics docents...». I de conformitat amb l’article 8.1 de la 
Llei Orgànica 2/2006, de 3 de maig, d’Educació, «Les Administracions educatives i les 
Corporacions locals coordinaran les seues actuacions, cadascuna en l’àmbit de les seues 
competències, per a assolir una major eficàcia dels recursos destinats a l’educació i 
contribuir als fins establerts en aquesta llei». 

 
3. En aquest sentit, la Conselleria d’Educació, Investigació, Cultura i Esport ha posat en 

marxa el Pla Edificant, regulat pel Decret Llei 5/2017, de 20 d’octubre, del consell, pel 
qual s’estableix el règim jurídic de cooperació entre la Generalitat i les administracions 
locals de la Comunitat Valenciana per a la construcció, l’ampliació, l’adequació, la 
reforma i l’equipament de centres públics docents de la Generalitat (DL.5/2017). 

 
4. El Consell Escolar Municipal, reunit el 19 de gener de 2018, realitza consulta per a 

adherir-se al pla de cooperació previst en el DL.5/2017 i els membres present 
manifesten la seua conformitat amb l’adhesió al Pla Edificant. 

 
5. Amb data 23/01/2018, registre d’entrada 05TUI/2018/1933 l’Ajuntament d’Oliva 

complimenta la sol·licitud prèvia d’adhesió al procediment amb indicació dels 11 
centres que precisen alguna actuació, per ordre de preferència (Fase 1). 

 
 
Fonaments Jurídics 
 

I. Decret Llei 5/2017, de 20 d’octubre, del consell, pel qual s’estableix el règim jurídic 
de cooperació entre la Generalitat i les administracions locals de la Comunitat 
Valenciana per a la construcció, l’ampliació, l’adequació, la reforma i l’equipament de 
centres públics docents la Generalitat (DL.5/2017), el qual regula tot el procediment i 
determina que l’òrgan competent per a la sol·licitud és el Ple de l’Ajuntament. 
Procediment que cal connectar amb d’acord amb el que estableixen els articles 22.2 g) 
i 47.2.2 h), de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, de Bases de Règim Local (LRBRL) quant a 
la delegació de competències. 

 
II. L’article 7.3 de la LRBRL en la nova redacció donada per la Llei 27/2013, de 27 de 

desembre de racionalització i sostenibilitat de l’Administració local (LRSAL) 
determina que “L’Estat i les comunitats autònomes, en l’exercici de les seues 
respectives competències, podran delegar en les Entitats Locals l’exercici de les seues 
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competències. Les competències delegades s’exerceixen en els termes establerts en la 
disposició o en l’acord de delegació, segons corresponga, amb subjecció a les regles 
establertes en l’article 27, i preveuran tècniques de direcció in control d’oportunitat i 
eficiència.». I l’article 1 de la LRSAL que modifica l’article 27 de la LRBRL 
determina que «La delegació haurà de millorar l’eficiència de la gestió pública, 
contribuir a eliminar duplicitats administratives i ser conforme amb la legislació 
d’estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera». Aquests articles s’han de posar 
en relació amb l’apartat 6 de l’esmentat article 27 que especifica que «La delegació 
haurà d’anar acompanyada en tot cas del corresponent finançament, per la qual cosa 
serà necessària l’existència de dotació pressupostària adequada i suficient en els 
pressupostos de l’Administració delegant per a cada exercici econòmic, sent nul·la 
sense aquesta dotació» i l’art. 146 i següents de la Llei 8/2010, de Règim Local de la 
Comunitat Valenciana que ve a establir una reserva de llei per a dur a terme la 
delegació acompanyada de la corresponent dotació pressupostària. 

 
III. L’article 7.4 de la LRBRL en la nova redacció donada per la LRSAL especifica que: 

 
Les entitats locals només podran exercir competències distintes de les pròpies i de 
les atribuïdes per delegació quan no es pose en risc la sostenibilitat financera del 
conjunt de la Hisenda municipal, de conformitat amb els requeriments de la 
legislació d’estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera i no s’incórrega en 
un supòsit d’execució simultània del mateix servei públic amb altra Administració 
Pública. A aquests efectes, seran necessaris i vinculants els informes previs de 
l’Administració competent per raó de matèria, en els qual s’assenyale la 
inexistència de duplicitats, i de l’Administració que tinga atribuïda la financera 
sobre la sostenibilitat financera de les noves competències. 

 
En tot cas les actuacions a les quals es refereix la sol·licitud de delegació de 
competències no suposarà cap despesa per a l’Ajuntament d’Oliva de conformitat amb 
el citat article 7.4 de la LRBRL. 

 
Amb la finalitat d’assegurar la sostenibilitat de les actuacions, a partir del segon 
any d’implantanció del règim de cooperació previst en aquest decret llei, la 
conselleria competent en matèria d’educació haurà d’elevar, perquè l’aprove la 
comissió delegada d’Hisenda i Pressupostos, una memòria on es detalle tant les 
delegacions efectivament autoritzades, amb indicació del seu cost i estat 
d’execució, així com una previsió, degudament quantificada de les que té previst 
autoritzar durant l’exercici següent la qual haurà d’estar aprovada amb anterioritat 
al 30 de setembre de 2019. 

 
IV. L’article 5.4 del DL.5/2017 que excepcionalment podrà acordar-se que l’entitat local 
anticipe el finançament, supòsit que per al cas de Oliva serà de difícil aplicació, atès que si la 
delegació mancara de dotació pressupostària. Així doncs, per a poder acceptar la delegació 
s’haurà d’acreditar l’existència de dotació pressupostària per part de la Generalitat per a afrontar 
el finançament de totes i cadascuna de les atribucions que es deleguen. 
 
Sobre la base dels fets i fonaments jurídics, exposats, s’eleva a la consideració del Ple de 
l’Ajuntament l’adopció de la següent PROPOSTA D’ACORD 
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Primer. Sol·licitar la delegació de competències i l’adhesió al projecte de cooperació entre 
administracions local i la Generalitat Valenciana per a dur a terme el Pla Edificant a la ciutat de 
Oliva, que afecten el onze centres relacionats en el document d’adhesió prèvia 
05TUI/2018/1933, de 23 de gener de 2018. 
 
Segon. Expressament, sol·licitar la delegació de competències per a les actuacions a executar en 
el centre IES Gabriel Ciscar, amb codi d’identificació 46005946 i que es concreten en: la 
construcció d’una cobertura per habilitar la zona de taller ,amb un pressupost estimat de 
100.213,58 euros (IVA inclòs), que cobreix el finançament íntegre d’aquesta actuació. 
 
Tercer. Declarar que aquestes actuacions han estat recolzades pel Consell Escolar Municipal, 
segons consta en els antecedent 4rt d’aquest acord 
 
Quart Donar trasllat d’aquest acord a la Conselleria d’Educació, Investigació, Cultura i Esport 
mitjançant l’inici de la fase 2 del procediment amb l’accés a la plataforma per a adjuntar la 
documentació referida en l’article 7 del DL.5/2017, és a dir: aquest Acord del Consell Escolar 
Municipal i la memòria en la memòria en la qual es detalla: 

- Descripció tècnica de l’actuació 
- Import màxim previst del cost de la intervenció, amb el detall de l’import destinat a 

l’obra, el de redacció del projecte (si procedeix), i el de la direcció facultativa, així com 
d’altres assistències tècniques necessàries 

 
Cinqué. L’acceptació de la delegació quedarà condicionada a l’existència de dotació 
pressupostària necessària en els pressupostos de la Generalitat per a afrontar la totalitat de les 
despeses derivades de la delegació que es demana mitjançant aquest acord. 
 
Sisè. Donar compte del present acord als Departaments d’Urbanisme i d’Educació i a la 
Intervenció municipal. 
 
Setè. Comunicar aquest acord al Consell Escolar de l’IES Gabriel Ciscar 
 
La Regidora d’Educació, Yolanda Pastor Bolo 
Oliva, 15 de juny de 2018 
 
VOTACIONS 
Els membres de la Comissió Municipal Informativa de Serveis Socio Culturals previ estudi i 
deliberació i amb unanimitat dels vots favorables dels membres de la comissió  
 
Es dictamina favorablement el següent 
 
Primer. Sol·licitar la delegació de competències i l’adhesió al projecte de cooperació entre 
administracions local i la Generalitat Valenciana per a dur a terme el Pla Edificant a la ciutat de 
Oliva, que afecten el onze centres relacionats en el document d’adhesió prèvia 
05TUI/2018/1933, de 23 de gener de 2018. 
 
Segon. Expressament, sol·licitar la delegació de competències per a les actuacions a executar en 
el centre IES Gabriel Ciscar, amb codi d’identificació 46005946 i que es concreten en: la 
construcció d’una cobertura per habilitar la zona de taller ,amb un pressupost estimat de 
100.213,58 euros (IVA inclòs), que cobreix el finançament íntegre d’aquesta actuació. 
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Tercer. Declarar que aquestes actuacions han estat recolzades pel Consell Escolar Municipal, 
segons consta en els antecedent 4rt d’aquest acord 
 
Quart Donar trasllat d’aquest acord a la Conselleria d’Educació, Investigació, Cultura i Esport 
mitjançant l’inici de la fase 2 del procediment amb l’accés a la plataforma per a adjuntar la 
documentació referida en l’article 7 del DL.5/2017, és a dir: aquest Acord del Consell Escolar 
Municipal i la memòria en la memòria en la qual es detalla: 

- Descripció tècnica de l’actuació 
- Import màxim previst del cost de la intervenció, amb el detall de l’import destinat a 

l’obra, el de redacció del projecte (si procedeix), i el de la direcció facultativa, així com 
d’altres assistències tècniques necessàries 

 
Cinqué. L’acceptació de la delegació quedarà condicionada a l’existència de dotació 
pressupostària necessària en els pressupostos de la Generalitat per a afrontar la totalitat de les 
despeses derivades de la delegació que es demana mitjançant aquest acord. 
 
Sisè. Donar compte del present acord als Departaments d’Urbanisme i d’Educació i a la 
Intervenció municipal. 
 
Setè. Comunicar aquest acord al Consell Escolar de l’IES Gabriel Ciscar.” 
 
El Ple de l’Ajuntament, per unanimitat dels membres assistents, acorda aprovar el 
dictamen transcrit anteriorment. 
 
 
ONZÉ.- DICTAMEN CI DE SERVEIS SOCIOCULTURALS, SOL·LICITUD DE 
DELEGACIÓ DE COMPETÈNCIES I ADHESIÓ AL PROJECTE DE 
COOPERACIÓ ENTRE L’ADMINISTRACIÓ LOCAL I LA GENERALITAT 
VALENCIANA, PER PORTAR A CAP EL PLA EDIFICANT A LA CIUTAT 
D’OLIVA. ACTUACIONS A EXECUTAR EN EL CENTRE FPA SERAFI DE 
CENTELLES. 
  
Informats del dictamen de la Comissió Informativa de Serveis Socioculturals de data 19 
de juny de 2018, en relació a l’assumpte de l’epígraf, que diu textualment: 
 
“HUITÈ.- PROPOSTA DE DICTAMEN PER SOL·LICITAR LA DELEGACIÓ DE 
COMPETÈNCIES I ADHESIÓ AL PROJECTE DE COOPERACIÓ ENTRE LES 
ADMINISTRACIONS LOCALS I LA GENERALITAT VALENCIANA, PER A DUR A 
TERME EL PLA EDIFICANT A LA CIUTAT D’ OLIVA, EXPRESSAMENT PER LES 
ACTUACIONS A EXECUTAR EN EL CENTRE FPA SERAFÍ DE CENTELLES 
 
ATESA la proposta proposta de dictamen per sol·licitar la delegació de competències i adhesió 
al projecte de cooperació entre les administracions locals i la generalitat valenciana, per a dur a 
terme el pla edificant a la ciutat d’ oliva, expressament per les actuacions a executar en el FPA 
Serafí de Centelles signada/presentada per la Sra. Yolanda pastor Bolo, Regidora delegada 
d’Educació, amb data 15 de juny del 2018, la qual és com segueix: 
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Yolanda Pastor Bolo, en la seua qualitat de Regidora Delegada d’Educació, a l'empara del que disposa 
l'article 97.1 del Reial Decret 2568/1986, de 28 de novembre, pel qual s'aprovà el Reglament 
d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, proposa a la Comissió Informativa 
Municipal de Serveis Socioculturals que dictamine favorablement la següent proposta: 
 
PROPOSTA DE DICTAMEN PER SOL·LICITAR LA DELEGACIÓ DE COMPETÈNCIES I 
ADHESIÓ AL PROJECTE DE COOPERACIÓ ENTRE LES ADMINISTRACIONS LOCALS I 
LA GENERALITAT VALENCIANA, PER A DUR A TERME EL PLA EDIFICANT A LA 
CIUTAT D’ OLIVA, EXPRESSAMENT PER LES ACTUACIONS A EXECUTAR EN FPA 
SERAFI DE CENTELLES  
 
YOLANDA PASTOR BOLO, Regidora Delegada d’Educació té a bé elevar a la consideració del Ple de 
l’Ajuntament, previ dictamen de la Comissió Municipal Informativa de Serveis Socioculturals, l’ adopció 
de la següent PROPOSTA 
 
Antecedents 
 

1. De conformitat amb l’article 27 de la Constitució Espanyola, l’educació és un dret fonamental i 
de tots els espanyols. Mentre que l’article 15 de la Llei orgànica 8/1980, de 22 desembre, de 
finançament de les comunitats autònomes, atribueix a l’educació la condició de servei públic 
fonamental. Per a fer efectiu aquest dret és necessària la dotació d’unes infraestructures 
educatives de qualitat. 

2. La disposició addicional segona de la Llei Orgànica 8/1985, de 3 de juliol, reguladora del Dret a 
l’Educació disposa que «Les Corporacions locals cooperaran amb les Administracions 
educatives competents, en el marc d’allò establert per la legislació vigent i, si és el cas, en els 
termes que s’acorden amb elles, en la creació, construcció i manteniment dels centres públics 
docents...». I de conformitat amb l’article 8.1 de la Llei Orgànica 2/2006, de 3 de maig, 
d’Educació, «Les Administracions educatives i les Corporacions locals coordinaran les seues 
actuacions, cadascuna en l’àmbit de les seues competències, per a assolir una major eficàcia dels 
recursos destinats a l’educació i contribuir als fins establerts en aquesta llei». 

3. En aquest sentit, la Conselleria d’Educació, Investigació, Cultura i Esport ha posat en marxa el 
Pla Edificant, regulat pel Decret Llei 5/2017, de 20 d’octubre, del consell, pel qual s’estableix el 
règim jurídic de cooperació entre la Generalitat i les administracions locals de la Comunitat 
Valenciana per a la construcció, l’ampliació, l’adequació, la reforma i l’equipament de centres 
públics docents de la Generalitat (DL.5/2017). 

4. El Consell Escolar Municipal, reunit el 19 de gener de 2018, realitza consulta per a adherir-se al 
pla de cooperació previst en el DL.5/2017 i els membres present manifesten la seua conformitat 
amb l’adhesió al Pla Edificant. 

5. Amb data 23/01/2018, registre d’entrada 05TUI/2018/1933 l’Ajuntament d’Oliva complimenta 
la sol·licitud prèvia d’adhesió al procediment amb indicació dels 11 centres que precisen alguna 
actuació, per ordre de preferència (Fase 1). 

 
Fonaments Jurídics 

I. Decret Llei 5/2017, de 20 d’octubre, del consell, pel qual s’estableix el règim jurídic de 
cooperació entre la Generalitat i les administracions locals de la Comunitat Valenciana per a la 
construcció, l’ampliació, l’adequació, la reforma i l’equipament de centres públics docents la 
Generalitat (DL.5/2017), el qual regula tot el procediment i determina que l’òrgan competent per 
a la sol·licitud és el Ple de l’Ajuntament. Procediment que cal connectar amb d’acord amb el que 
estableixen els articles 22.2 g) i 47.2.2 h), de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, de Bases de Règim 
Local (LRBRL) quant a la delegació de competències. 

II. L’article 7.3 de la LRBRL en la nova redacció donada per la Llei 27/2013, de 27 de desembre de 
racionalització i sostenibilitat de l’Administració local (LRSAL) determina que “L’Estat i les 
comunitats autònomes, en l’exercici de les seues respectives competències, podran delegar en les 
Entitats Locals l’exercici de les seues competències. Les competències delegades s’exerceixen 
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en els termes establerts en la disposició o en l’acord de delegació, segons corresponga, amb 
subjecció a les regles establertes en l’article 27, i preveuran tècniques de direcció in control 
d’oportunitat i eficiència.». I l’article 1 de la LRSAL que modifica l’article 27 de la LRBRL 
determina que «La delegació haurà de millorar l’eficiència de la gestió pública, contribuir a 
eliminar duplicitats administratives i ser conforme amb la legislació d’estabilitat pressupostària i 
sostenibilitat financera». Aquests articles s’han de posar en relació amb l’apartat 6 de l’esmentat 
article 27 que especifica que «La delegació haurà d’anar acompanyada en tot cas del 
corresponent finançament, per la qual cosa serà necessària l’existència de dotació pressupostària 
adequada i suficient en els pressupostos de l’Administració delegant per a cada exercici 
econòmic, sent nul·la sense aquesta dotació» i l’art. 146 i següents de la Llei 8/2010, de Règim 
Local de la Comunitat Valenciana que ve a establir una reserva de llei per a dur a terme la 
delegació acompanyada de la corresponent dotació pressupostària. 

III. L’article 7.4 de la LRBRL en la nova redacció donada per la LRSAL especifica que: 
Les entitats locals només podran exercir competències distintes de les pròpies i de les 
atribuïdes per delegació quan no es pose en risc la sostenibilitat financera del conjunt de la 
Hisenda municipal, de conformitat amb els requeriments de la legislació d’estabilitat 
pressupostària i sostenibilitat financera i no s’incórrega en un supòsit d’execució simultània 
del mateix servei públic amb altra Administració Pública. A aquests efectes, seran 
necessaris i vinculants els informes previs de l’Administració competent per raó de matèria, 
en els qual s’assenyale la inexistència de duplicitats, i de l’Administració que tinga 
atribuïda la financera sobre la sostenibilitat financera de les noves competències. 

En tot cas les actuacions a les quals es refereix la sol·licitud de delegació de competències no 
suposarà cap despesa per a l’Ajuntament d’Oliva de conformitat amb el citat article 7.4 de la 
LRBRL. 

Amb la finalitat d’assegurar la sostenibilitat de les actuacions, a partir del segon any 
d’implantanció del règim de cooperació previst en aquest decret llei, la conselleria 
competent en matèria d’educació haurà d’elevar, perquè l’aprove la comissió delegada 
d’Hisenda i Pressupostos, una memòria on es detalle tant les delegacions efectivament 
autoritzades, amb indicació del seu cost i estat d’execució, així com una previsió, 
degudament quantificada de les que té previst autoritzar durant l’exercici següent la qual 
haurà d’estar aprovada amb anterioritat al 30 de setembre de 2019. 

IV L’article 5.4 del DL.5/2017 que excepcionalment podrà acordar-se que l’entitat local anticipe el 
finançament, supòsit que per al cas de Oliva serà de difícil aplicació, atès que si la delegació mancara de 
dotació pressupostària. Així doncs, per a poder acceptar la delegació s’haurà d’acreditar l’existència de 
dotació pressupostària per part de la Generalitat per a afrontar el finançament de totes i cadascuna de les 
atribucions que es deleguen. 
 
Sobre la base dels fets i fonaments jurídics, exposats, s’eleva a la consideració del Ple de l’Ajuntament 
l’adopció de la següent PROPOSTA D’ACORD 
 
Primer. Sol·licitar la delegació de competències i l’adhesió al projecte de cooperació entre 
administracions local i la Generalitat Valenciana per a dur a terme el Pla Edificant a la ciutat de Oliva, 
que afecten el onze centres relacionats en el document d’adhesió prèvia 05TUI/2018/1933, de 23 de gener 
de 2018. 
 
Segon. Expressament, sol·licitar la delegació de competències per a les actuacions a executar en el centre 
FPA Serafi de Centelles, amb codi d’identificació 46019313 i que es concreten en: rehabilitació dels WC, 
rehabilitació de les finestres del corredor i porta d’accés al Centre, amb un pressupost estimat de 
212.537,03 euros (IVA inclòs), que cobreix el finançament íntegre d’aquesta actuació. 
 
Tercer. Declarar que aquestes actuacions han estat recolzades pel Consell Escolar Municipal, segons 
consta en els antecedent 4rt d’aquest acord 
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Quart Donar trasllat d’aquest acord a la Conselleria d’Educació, Investigació, Cultura i Esport mitjançant 
l’inici de la fase 2 del procediment amb l’accés a la plataforma per a adjuntar la documentació referida en 
l’article 7 del DL.5/2017, és a dir: aquest Acord del Consell Escolar Municipal i la memòria en la 
memòria en la qual es detalla: 

- Descripció tècnica de l’actuació 
- Import màxim previst del cost de la intervenció, amb el detall de l’import destinat a l’obra, el de 

redacció del projecte (si procedeix), i el de la direcció facultativa, així com d’altres assistències 
tècniques necessàries 

 
Cinqué. L’acceptació de la delegació quedarà condicionada a l’existència de dotació pressupostària 
necessària en els pressupostos de la Generalitat per a afrontar la totalitat de les despeses derivades de la 
delegació que es demana mitjançant aquest acord. 
 
Sisè. Donar compte del present acord als Departaments d’Urbanisme i d’Educació i a la Intervenció 
municipal. 
 
Setè. Comunicar aquest acord al Consell Escolar FPA Serafi de Centelles 
 
La Regidora d’Educació, Yolanda Pastor Bolo 
Oliva, 15 de juny de 2018 
 
VOTACIONS 
Els membres de la Comissió Municipal Informativa de Serveis Socio Culturals previ estudi i 
deliberació i amb unanimitat dels vots favorables dels membres de la comissió  
 
Es dictamina favorablement el següent 
 
Primer. Sol·licitar la delegació de competències i l’adhesió al projecte de cooperació entre 
administracions local i la Generalitat Valenciana per a dur a terme el Pla Edificant a la ciutat de 
Oliva, que afecten el onze centres relacionats en el document d’adhesió prèvia 
05TUI/2018/1933, de 23 de gener de 2018. 
 
Segon. Expressament, sol·licitar la delegació de competències per a les actuacions a executar en 
el centre FPA Serafi de Centelles, amb codi d’identificació 46019313 i que es concreten en: 
rehabilitació dels WC, rehabilitació de les finestres del corredor i porta d’accés al Centre, amb 
un pressupost estimat de 212.537,03 euros (IVA inclòs), que cobreix el finançament íntegre 
d’aquesta actuació. 
 
Tercer. Declarar que aquestes actuacions han estat recolzades pel Consell Escolar Municipal, 
segons consta en els antecedent 4rt d’aquest acord 
 
Quart Donar trasllat d’aquest acord a la Conselleria d’Educació, Investigació, Cultura i Esport 
mitjançant l’inici de la fase 2 del procediment amb l’accés a la plataforma per a adjuntar la 
documentació referida en l’article 7 del DL.5/2017, és a dir: aquest Acord del Consell Escolar 
Municipal i la memòria en la memòria en la qual es detalla: 

- Descripció tècnica de l’actuació 
- Import màxim previst del cost de la intervenció, amb el detall de l’import destinat a 

l’obra, el de redacció del projecte (si procedeix), i el de la direcció facultativa, així com 
d’altres assistències tècniques necessàries 
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Cinqué. L’acceptació de la delegació quedarà condicionada a l’existència de dotació 
pressupostària necessària en els pressupostos de la Generalitat per a afrontar la totalitat de les 
despeses derivades de la delegació que es demana mitjançant aquest acord. 
 
Sisè. Donar compte del present acord als Departaments d’Urbanisme i d’Educació i a la 
Intervenció municipal. 
 
Setè. Comunicar aquest acord al Consell Escolar FPA Serafi de Centelles.” 
 
El Ple de l’Ajuntament, per unanimitat dels membres assistents, acorda aprovar el 
dictamen transcrit anteriorment. 
 
 
DOTZÉ.- DICTAMEN CI DE SERVEIS SOCIOCULTURALS, PER 
SOL·LICITAR L’ADHESIÓ A LA DECLARACIÓ D’OCI EDUCATIU DE 
L’INSTITUT VALENCIÀ DE LA JOVENTUT GENERALITAT VALENCIANA. 
 
Informats del dictamen de la Comissió Informativa de Serveis Socioculturals de data 19 
de juny de 2018, en relació a l’assumpte de l’epígraf, que diu textualment: 
 
“DESÈ.- PROPOSTA DE DICTAMEN PER SOL·LICITAR L’ADHESIÓ A LA DECLARACIÓ 
D’OCI EDUCATIU DE L’INSTITUT VALENCIÀ DE LA JOVENTUT GENERALITAT 
VALENCIANA 
 
ATESA proposta de dictamen per sol·licitar l’adhesió a la declaració d’oci educatiu de l’Institut Valencià 
de la Joventut Generalitat Valenciana, signada/presentada pel Sr Alejandro Salort Rubio, Regidor delegat 
de Joventt, amb data 14 de juny del 2018, la qual és com segueix: 
 
Alejandro Salort Rubio, en la seua qualitat de Regidor Delegat de Joventt, a l'empara del que disposa 
l'article 97.1 del Reial Decret 2568/1986, de 28 de novembre, pel qual s'aprovà el Reglament 
d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, proposa a la Comissió Informativa 
Municipal de Serveis Socioculturals que dictamine favorablement la següent proposta: 
 
Alejandro Salort Rubio, com a Regidor Delegat de Joventut, proposa: 
 
PROPOSTA D’ADHESIÓ A LA DECLARACIÓ D’OCI EDUCATIU DE L’INSTITUT 
VALENCIA DE LA JOVENTUT. GENERALITAT JOVE. 
 
Adherir-se a la Declaració d’Oci Educatiu “Ens reunim amb uns altres valors”  
 

 Per poder definir com entenem per activitats d’oci educatiu i així diferenciar-les d’altres 
activitats que es realitzen al temps lliure infantil i juvenil. 

 Per ressaltar la importància de l’associacionisme i les entitats social com a verdaderes 
promotores d’activitats d’oci educatiu ja que treballem amb la infància, l’adolescència i la 
joventut com a agents de transmissió de valors. 

 Per posar en valor la generositat del voluntariat en el desenvolupament d’activitats d’oci 
educatiu. 

 Identificar com a valors que definixquen una activitat d’oci educatiu. 
 Considerar la vivència del temps lliure com una activitat en la que els xiquets i xiquetes, 

adolescents i joves viuen, a través d’una sèrie d’accions. 
 Fomentar la participació en les activitats d’oci educatiu. 
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 Instar a que des dels ajuntaments i les institucions publiques es fomenten activitats i programes 
d’oci educatiu. 

 Exigir a l’Administració que regule les activitats d’oci educatiu per a assegurar la qualitat 
pedagògica i l’educació en valors. 

 Assegurar que activitats d’oci educatiu es realitzen amb total seguretat i protecció i amb una 
assegurança de responsabilitat. 

 Enfortir els mecanismes de participació per a la joventut. 
 Garantir que les persones que intervenen en activitats d’oci educatiu compten amb la formació i 

competències necessàries. 
 Recolzar el voluntariat juvenil. 
 Promocionar, difondre i visibilitat activitats d’oci educatiu. 

  
Totes aquestes propostes afavoriran que les activitats d’oci educatiu es realitzen respectant la integritat de 
les persones, la seua llibertat i autonomia, des duna perspectiva educativa amb vocació transformadora. 
 
‘Es per tot açò i conforme al exposat anteriorment i sense entrar en altres consideracions pel que propose 
siga atesa i es Dictame si s’escau, aquesta proposta. 
 
No obstant el òrgan Municipal competent conforme a la legalitat vigent, adoptarà l’acord que considere 
més convenient 
 
14 de juny 2018 
 Regidor Delegat de Joventut, Alejandro Salort Rubio  

 
VOTACIONS 
Els membres de la Comissió Municipal Informativa de Serveis Socio Culturals previ estudi i 
deliberació i amb els vots ponderats favorables dels Srs/es. Alejandro Salort Rubio, Yolanda 
Pastor Bolo, carles Mengual, Enric Escriva i l’abstenció delSr. Hilario Robles.  
  
Es dictamina favorablement el següent 
 
Adherir-se a la Declaració d’Oci Educatiu “Ens reunim amb uns altres valors”  
 

 Per poder definir com entenem per activitats d’oci educatiu i així diferenciar-les d’altres 
activitats que es realitzen al temps lliure infantil i juvenil. 

 Per ressaltar la importància de l’associacionisme i les entitats social com a verdaderes 
promotores d’activitats d’oci educatiu ja que treballem amb la infància, l’adolescència i 
la joventut com a agents de transmissió de valors. 

 Per posar en valor la generositat del voluntariat en el desenvolupament d’activitats d’oci 
educatiu. 

 Identificar com a valors que definixquen una activitat d’oci educatiu. 
 Considerar la vivència del temps lliure com una activitat en la que els xiquets i xiquetes, 

adolescents i joves viuen, a través d’una sèrie d’accions. 
 Fomentar la participació en les activitats d’oci educatiu. 
 Instar a que des dels ajuntaments i les institucions publiques es fomenten activitats i 

programes d’oci educatiu. 
 Exigir a l’Administració que regule les activitats d’oci educatiu per a assegurar la 

qualitat pedagògica i l’educació en valors. 
 Assegurar que activitats d’oci educatiu es realitzen amb total seguretat i protecció i amb 

una assegurança de responsabilitat. 
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 Enfortir els mecanismes de participació per a la joventut. 
 Garantir que les persones que intervenen en activitats d’oci educatiu compten amb la 

formació i competències necessàries. 
 Recolzar el voluntariat juvenil. 
 Promocionar, difondre i visibilitat activitats d’oci educatiu. 

  
Totes aquestes propostes afavoriran que les activitats d’oci educatiu es realitzen respectant la 
integritat de les persones, la seua llibertat i autonomia, des duna perspectiva educativa amb 
vocació transformadora.” 
 
Finalitzades les intervencions, que després es reproduiran. 
 
El Ple de l’Ajuntament, per unanimitat dels membres assistents, acorda aprovar el 
dictamen transcrit anteriorment. 
 
Les intervencions a què s’ha fet referència en aquest assumpte es reprodueixen tot 
seguit: 
 
 Sr. Salort Rubio: “Primer que res agrair a conselleria que ha pogut disposar-nos 

d'unes matèries legals de manera garantista per tal d'anar atorgant-nos competències 
a les persones que gestionem Joventut, i que a més es preocupen per garantir no sols 
el tractament de la joventut com a una guarderia, sinó més bé tractar d'educar amb 
valors els nostres joves. El que es proposa ací és bàsicament una declaració per tal 
d’anar impulsant polítiques educatives que tracten al jove com es mereix i que 
tracten d'empoderar-lo el més possible.” 

 
 Sr. Mengual Manzanares: “Igual que vaig dir en la comissió, el nostre vot serà a 

favor, perquè en principi el que comentava el tècnic va ser que era necessari per a 
rebre les subvencions que vingueren de l'Institut Valencià de la Joventut; per tant, 
només per això si es necessari aquest tràmit per a poder rebre les subvencions 
corresponents, clar, nosaltres anem a votar a favor; però continue sense saber què és. 
M'ha dit vosté, acaba de dir que si per a tractar als joves, però què significa? Que va 
a fer-se, què va a realitzar-se? Què ens consta? Què hem de fer, o què no hem de 
fer? Recorde que en la comissió, ni vosté ni el seu tècnic tenien ni idea, i ho van dir 
allí; vostés van dir allí “no ho sabem”, perdona, el senyor tècnic; vosté no va dir ni 
això. Per tant, què ens suposa adherir-nos a l'oci educatiu de l'Institut Valencià? 
Quines actuacions hem de fer o què ens demanen des de la Generalitat? És una cosa 
que necessitaríem saber.” 

 
 Sr. Salort Rubio: “Moltes gràcies Sr. Mengual per les seues càlides paraules, com 

sempre. Jo crec que ho he dit prou clar, nosaltres el que diem és que ha de ser un 
objectiu de les persones que treballen en Joventut i, primer que res, aspirar a poder 
garantir un oci educatiu com toca, no dedicar-nos a fer activitats i ja està; és a dir, 
s'ha de posar un fons. Nosaltres adquirim el compromís d'anar indicant totes les 
nostres activitats cap a aqueix fons, i el que tenim com a compromís de la 
conselleria és que van a dotar-se, com bé vam comentar en la comissió, recursos per 
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tal de fer-ho possible. Açò només és una porta d'entrada per a entrar en aqueixa 
dinàmica. Voler donar-li més voltes? Jo entenc que vosté està en l'oposició i fa la 
seua política; vosté sabrà on vol anar, però nosaltres sí veiem que és una cosa 
totalment necessària, que no ens costa res, i que combrega amb el nostre ideari 
polític sobre el tema de joventut.” 

 
 Sr. Mengual Manzanares: “Jo estic en l'oposició, ho sé, per això intente ajudar-li i 

indicar-li el que vosté deuria millorar. Que faça cas o no és qüestió de vosté, poc 
m'ha fet cas; però tampoc vaig a entrar en això. Segueix sense aclarir-me vosté què 
és això. Em parla de fons, de porta d'entrada, quan en principi ja estan fent-se 
activitats d'un oci educatiu de fa molts anys; per tant, quina és la porta d'entrada si ja 
estem dins? Jo crec que vosté segueix sense saber concretament què és això. I sobre 
les paraules càlides o no càlides, estàvem tots en la Comissió de Serveis 
Sociocultural, i de fet espere que en l'acta aparega quan el Sr. Llopis, el Sr. tècnic, 
quan jo li pregunte personalment, estava el Sr. Robles que hui no està ací, què 
significa l'adhesió d'oci educatiu de l'Institut Valencià em diu el tema de les 
subvencions i quan li dic a banda de les subvencions, i ell diu que no ho sap. Per 
tant, quines paraules càlides o no càlides? Dic la realitat i quan li mire a vosté, vosté 
ni tan sols em contesta, per tant, aqueixa és la realitat, no intente canviar les meues 
paraules perquè són aquestes. Per tant, continue sense entendre què significa això, 
però tampoc fa falta ja cap explicació més. Anem a votar a favor pel vostre ideari 
polític, però al final és pel tema de rebre subvencions perquè continue sense 
entendre; ja cridaré jo a la conselleria corresponent i a les persones corresponents 
per a saber, perquè vosté no ho sap.” 

 
 Sr. Canet Llidó: “Nosaltres anem a votar a favor, òbviament. Respecte a què 

significa o no significa, en part comprenem la intervenció del Sr. Mengual, però 
entenem que des del moment que es parla d'una declaració s'entén que el que es 
planteja és una série d'eixos programàtics que vénen figurats en aqueixa pròpia 
declaració d'oci educatiu i el que trasllada el regidor delegat de l'àrea és que les 
polítiques que ells impulsen des de l'Ajuntament d'Oliva en matèria de joventut, 
aniran en la línia de la declaració d'oci educatiu que vénen reflectides en el 
document que es planteja ací des de distintes entitats associatives relacionades amb 
el món de la infantesa i la joventut de la Comunitat Valenciana. I el que ve a dir, a 
banda de la qüestió pràctica de poder accedir probablement a algunes ajudes que, bé 
com a requisit, bé com a criteri de puntuació, demanen el fet d'estar adherit 
l'ajuntament a la declaració d'oci, el que ve a marcar és d'alguna forma un full de 
ruta que no vol dir que fins ara no s'haja fet. Però el que suposem és que d'ara en 
davant, especialment, es tindran en compte aquelles coses que figuren en la 
declaració; jo crec que això ho ha explicat el regidor delegat de l'àrea.” 

 
 Sr. Llopis Ibiza: “Nosaltres en la comissió ens vam abstindre perquè no teníem 

massa clara tampoc el que era la declaració, de la qual sestà parlant, d'oci educatiu, 
però anem a aprovar hui en el plenari aquest punt, perquè tenim clar que qualsevol 
subvenció i esperant aqueix full de ruta que es parla puga arribar a bon port, anem a 
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donar aquest punt positiu. Jo sí que parlant d'oci, encara que estiguem parlant d'oci 
educatiu, m'agradaria exposar que tenim també un altre oci per als nostres joves que 
fa molt de temps va ser aprovat ací en una moció per a aqueix oci, encara que no 
educatiu, sí necessari per a la nostra joventut i que a dia de hui encara estem 
esperant aqueixa reunió de treball per a portar-la a terme i que puguem ensenyar als 
nostres joves l'oci educatiu i l'oci que necessiten per a disfrutar del seu temps lliure.” 

 
 Sr. Salort Rubio: “Sr. Llopis, al seu company Hilario Robles se li va passar una 

proposta de reunió, no sé si se li ha fet arribar, però ja hi ha data per tal d'abordar 
aquest tema, per tal de tranquil·litzar. I res, respecte al que s'ha dit a la comissió, jo 
preferisc quedar-me en les paraules del Sr. Llopis que va dir que nosaltres el que 
estem fent és bàsicament el que es plasma ací en aquesta declaració d'intencions, i 
açò és bàsicament un document per a intentar crear una postura comú a tots els 
departaments de joventut; ací tenim la sort d'estar complint-ho ja, amb la qual cosa 
més que generar incertesa el que hem d'estar és orgullosos per tal de poder seguir 
avançant i desenvolupant aquest tipus de polítiques.” 

 
 
TRETZÉ.- DICTAMEN CI D'ORDENACIÓ DEL TERRITORI SOBRE PLA 
DIRECTOR DEL PALAU COMTAL D'OLIVA.  
 
Informats del dictamen de la Comissió Informativa d'Ordenació del Territori, de data 20 
de juny de 2018, en relació a l'assumpte de l'epígraf, que diu textualment: 
 
“DESPATX EXTRAORDINARI.- PLA DIRECTOR DEL PALAU COMTAL D'OLIVA. 
PROPOSTA DE LA DELEGACIÓ MUNICIPAL. DICTAMEN. 
 
Finalitzat l'estudi dels punts de l'Ordre del Dia, pel Sr. Canet Llidó, en la seua qualitat de 
membre d'aquesta comissió i regidor Delegat de Patrimoni, es presenta, per al seu estudi i 
dictamen, una proposta per a l'aprovació per part de l'ajuntament del Pla Director per a la 
recuperació del Palau Comtal, elaborat per l'oficina d'Arquitectura “El Fabricant de Espheras” i 
que s'ajusta a les directrius i criteris del Pla Nacional d'Arquitectura Defensiva del Ministeri de 
Cultura i que té per objecte la regulació de les actuacions i fases, com a instrument de gestió i 
estudi, per a la recuperació del Palau Comtal dels Centelles, declarat com a Monument 
Arquitectònic-Artístic amb data 29 de juliol de 1920, i inscrit com Bé d'Interés Cultural (BIC) 
en els corresponents registres, tant estatal com autonòmic. 
 
La Proposta d'acord de data 20 de juny de 2018, és del següent tenor literal: 
 
“PROPOSTA D'ACORD.- El Palau Comtal dels Centelles d'Oliva fou declarat Monument 
Arquitectònic-Artístic, en data 23 de juliol de 1920, mitjançant Reial Ordre, de conformitat amb la Llei de 
4 de març de 1915 i el Reial Decret de 25 d'agost de 1917 (Gaceta de Madrid, 2-8-1920). 
 
Per aquest motiu, de conformitat amb la Disposició Addicional Primera de la Llei 16/1985, de 25 de juny, 
del Patrimoni Històric Espanyol, figura inscrit al Registre General de Béns d’Interés Cultural del 
Ministeri de Cultura amb el codi R-I-51-0000181. 
 



 
 
 
 
 
 

AJUNTAMENT D’OLIVA 

 Pàgina: 39 

I de conformitat amb la Disposició Addicional Primera de la Llei 4/1998, d’11 de juny, de la Generalitat 
Valenciana, del Patrimoni Cultural Valencià, en la redacció donada per la Llei 5/2007, de 9 de febrer, de 
modificació de l’anterior, també figura inscrit al Registre de la Direcció General de Patrimoni Cultural 
Valencià de la Conselleria de Cultura amb el codi 46.25.181-004. 
 
L'Ajuntament d'Oliva, conscient de la importància del referit monument, va començar en 1988 la tasca de 
recuperació del mateix, amb l'adquisició de l'immoble núm. 10 del carrer de la Comare, on s'ubicava 
l'antiga Torre del sector sud-oest del Palau (16-9-1988). 
 
En data 27 de juliol de 2000 el Ple de la Corporació va aprovar un "Pla Director per a la recuperació dels 
immobles que pertanyen a l’antic Palau Comtal", document en què s'apuntaven les principals línies 
d'actuació en ordre a la recuperació del monument, les quals es concretaven en l'elaboració i 
implementació de cinc programes: 
 

1.2.1. Programa d’inventari d’immobles que pertanyen a l’antic Palau i el seu entorn 
1.2.2. Programa d’habilitació de recursos econòmics 
1.2.3. Programa de protecció 
1.2.4. Programa d’adquisicions 
1.2.5. Programa d’intervencions en els immobles adquirits 

 
Així, en data 27 de desembre de 2001 el Ple de la Corporació va aprovar el "Programa d'Adquisició 
d'Immobles", on s'establia el nivell de prioritat d'adquisició de cadascun dels immobles de l'Àrea del 
Palau Comtal; i també el "Pla de Finançament" del referit Programa. Documents, aquestos , que venien a 
desenvolupar les previsions contingudes en els apartats 1.2.2 i 1.2.4 del "Pla Director per a la recuperació 
dels immobles que pertanyen a l’antic Palau Comtal", aprovat en data 27 de juliol de 2000. 
 
L’article 34.2 de la Llei 4/1998 del Patrimoni Cultural Valencià (en la redacció donada pel núm. 13 de 
l'article 1 de la Llei 5/2007, de la Generalitat, de modificació de la Llei 4/1998 del Patrimoni Cultural 
Valencià), disposa que “la declaración de un inmueble como bien de interés cultural, determinará para 
el ayuntamiento correspondiente la obligación de aprobar provisionalmente un plan especial de 
protección del bien u otro instrumento urbanístico, de análogo contenido, que atienda a las previsiones 
contenidas en el artículo 39, y remitirlo al órgano urbanístico competente para su aprobación definitiva, 
en el plazo de un año desde la publicación de la declaración. La aprobación provisional deberá contar 
con informe previo de la conselleria competente en materia de cultura. Dicho informe se emitirá en el 
plazo de seis meses, sobre la documentación que vaya a ser objeto de aprobación provisional y tendrá 
carácter vinculante.” 
 
Un Pla Director, tot i no ser un instrument urbanístic, és una recomanació i un exemple de bona pràctica 
citat en els diferents Plans Nacionals de Patrimoni Cultural del Ministeri de Cultura i Esport 
(www.mecd.gob.es/planes-nacionales/inicio-recuperar.html). Plans que tenen el seu fonament legal en els 
arts. 2 i 35 de la Llei 16/1985 de Patrimoni Històric Espanyol (BOE 29-06-1985). 
 
El Palau Comtal, per la seua naturalesa militar i defensiva, s'emmarca dins les edificacions i monuments 
acollits al Pla Nacional d'Arquitectura Defensiva, iniciat en 2006 i gestionat per la Direcció General de 
Belles Arts i Béns Culturals, a través de l'Institut del Patrimoni Cultural d'Espanya. Concretament a la 
categoria "Ca: Castillos de tipo medieval" que es recull a l’inventari de 1968 (ampliat posteriorment en 
2012). 
 
En aquest Pla Nacional s'estableixen una sèrie de pautes per a la conservació i intervenció dels béns 
patrimonials acollits, i es marquen uns objectius i recomanacions, destacant-hi la redacció de Plans 
Directors com a instruments de gestió i estudi del bé patrimonial per a marcar el full de ruta de futures 
inversions i intervencions. 
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Així, amb la intenció de planificar de forma global les fases d'actuació sobre el Palau Comtal per a la seua 
progressiva rehabilitació, i de desenvolupar i concretar els eixos programàtics definits al "Pla Director per 
a la recuperació dels immobles que pertanyen a l’antic Palau Comtal" (aprovat en data 27 de juliol de 
2000), mitjançant decret de l'alcaldia núm. 885/17 de data 26 d'abril de 2017, es va procedir a la 
contractació de l'oficina d'arquitectura "El fabricante de espheras" per a la realització dels treballs de 
redacció del Pla Director del Palau Comtal d'Oliva, d'acord amb els criteris fixats al Pla Nacional 
d'Arquitectura Defensiva del Ministeri de Cultura i Esport. 
 
Document tècnic que va tindre entrada en el Registre Municipal en data 29 de març de 2018 (reg. 
d'entrada núm. 5.233/18). 
 
Resultant que els objectius de l'esmentat Pla Director són els següents: 

- Garantir la protecció del bé des del punt de vista legal, complementant la legislació internacional, 
estatal, autonòmica i local existent. 
- Establir les bases de les futures actuacions en el monument, partint del coneixement exhaustiu del 
mateix, i posant en valor el monument a través d'un pla de fases de restauració. Establint criteris i 
pautes que asseguren una línia de treball coherent. 
- Garantir l'ús i gaudi del monument per part de les generacions presents i futures, tant a nivell local 
com supralocal. Generant un sistema d'informació global que done cabuda a totes les dades, de 
manera que la informació puga ser implementada i consultada de manera sistematitzada pels 
diferents agents investigadors. 

 
Resultant que, en data 5 de març de 2018 es va realitzar una jornada de participació ciutadana, 
organitzada per l'Agenda Local 21, on es va presentar un avanç del referit Pla Director, alhora que 
s'arreplegaven els suggeriments de la ciutadania al respecte. 
 
I vist l'informe conjunt de l'arquitecte municipal, sr. Antonio S. Pérez Mengual, i de l'arqueòleg 
municipal, sr. Vicente Burguera Sanmateu, de data 19 de juny de 2018, on es conclou que "els tècnics que 
subscriuen entenen que el 'Pla Director de recuperació del Palau Comtal d'Oliva' elaborat pel gabinet 
'El fabricante de espheras' reuneix les dades, documents i directrius de referència per a la finalitat 
proposada". 
 
El Regidor delegat de Centre històric i Patrimoni arquitectònic que subscriu, proposa al Ple de la 
Corporació, previ dictamen de la Comissió informativa corresponent, l'adopció dels següents ACORDS 
 
Primer.- Aprovar el Pla Director del Palau Comtal d'Oliva, que ve a desenvolupar i concretar els eixos 
programàtics definits al "Pla Director per a la recuperació dels immobles que pertanyen a l’antic Palau 
Comtal" (aprovat en data 27 de juliol de 2000), i que ha sigut redactat per l'oficina d'arquitectura "El 
fabricante de espheras", d'acord amb els criteris fixats al Pla Nacional d'Arquitectura Defensiva del 
Ministeri de Cultura i Esport. 
 
Segon.- Substituir el "Programa d'Adquisició d'Immobles", aprovat en data 27 de desembre de 2001, pel 
plantejament per fases definit al Pla Director del Palau Comtal d'Oliva aprovat al punt anterior. 
 
Tercer.- Remetre aquest Pla a la Direcció General de Cultura de la Conselleria d'Educació, Cultura i 
Esports, per al seu coneixement i efectes oportuns. 
 
Quart.- Donar trasllat del present acord als Departaments d'Urbanisme i Patrimoni, als efectes oportuns.” 
 
Per la Presidència se sotmet l'anterior proposta a votació per a la seua inclusió en l'Ordre del Dia 
d'aquesta sessió. La Comissió Informativa, per unanimitat dels seus membres presents, vota la 
inclusió d'aquesta proposta per al seu tractament i dictamen en la present sessió ordinària. 
 
Vista la Proposta que presenta la Delegació Municipal de Patrimoni. 
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Vista la Memòria Justificativa que presenta la Delegació de Patrimoni, de data 18 de juny de 
2018. 
 
Vist l'informe conjunt de data 19 de juny de 2018 que subscriuen l'Arqueòleg Municipal i 
l'Arquitecte Municipal,en sentit favorable a l'aprovació del Pla Director elaborat, i de 
conformitat amb aquesta, la Comissió Informativa, per la majoria dels seus membres presents i 
l'abstenció dels Srs. Mengual Manzanares i el President, Sr. Peiró Sanchis, la dictamina 
favorablement i eleva al Ple de l'Ajuntament la seua proposta per a l'adopció dels següents 
acords: 
 
PRIMER.- Aprovar el Pla Director del Palau Comtal d'Oliva, que ve a desenvolupar i concretar 
els eixos programàtics definits en el Pla Director per a la recuperació dels immobles que 
pertanyen a l'antic Palau Comtal (aprovat amb data 27 de juliol de 2000), i que ha sigut redactat 
per l'oficina d'Arquitectura “El fabricante de Espheras”, d'acord amb els criteris fixats en el Pla 
Nacional d'Arquitectura Defensiva del Ministeri de Cultura i Esports. 
 
SEGON.- Substituir el “Programa d'Adquisició d'Immobles” aprovat amb data 27 de desembre 
de 2001, pel plantejament per fases definit en el Pla Director del Palau Comtal aprovat en el 
punt anterior. 
 
TERCER.- Remetre aquest Pla a la Direcció General de Cultura de la Conselleria d'Educació, 
Cultura i Esports, perquè en prengui coneixement i efectes oportuns. 
 
QUART.- Donar trasllat del present acord als Departaments d'Urbanisme i Patrimoni, als 
efectes oportuns.” 
 
Obert el torn d'intervencions, el Sr. Mengual proposa deixar l'assumpte sobre la Mesa 
per a un millor estudi. 
 
Sotmesa a votació la proposta del Sr. Mengual, no prospera per 16 vots en contra (5 del 
Grup Partit Popular, 5 vots del Grup Compromís per Oliva, 4 vots del Grup Projecte –
Ciutadans d’Oliva, 1 vot del Grup Esquerra Unida del País Valencià, i 1 vot del Grup 
Municipal Gent d’Oliva), i 4 a favor del Grup Socialista Municipal. 
 
Finalitzades les intervencions, que després es produiran. 
 
El Ple de l'Ajuntament, amb 16 vots a favor (5 del Grup Partit Popular, 5 vots del Grup 
Compromís per Oliva, 4 vots del Grup Projecte –Ciutadans d’Oliva, 1 vot del Grup 
Esquerra Unida del País Valencià, i 1 vot del Grup Municipal Gent d’Oliva) i 4 
abstencions del Grup Socialista Municipal, acorda aprovar el dictamen transcrit 
precedentment. 
 
Les intervencions a què s’ha fet referència en aquest assumpte es reprodueixen tot 
seguit: 
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 Sr. Canet Llidó: “El que hui plantegem per al debat i votació és la proposta 
d'aprovació d'un pla director del Palau Comtal de la nostra ciutat, del Palau de 
Centelles, que un pla director és un instrument de gestió, això ho hem remarcat en 
les distintes comissions i cal continuar remarcant-ho, que ve a marcar una série de 
línies per a desenvolupar, per fases, aquelles actuacions d'una forma coherent i d'una 
forma que totes les actuacions vagen encaminades a un objectiu final comú i que des 
del principi tinguen marcat, no d'una forma taxativa l'objectiu final però sí d'una 
forma clara, quin és el camí al qual es vol apuntar en cadascuna de les actuacions 
que van desenvolupant-se. En les distintes reunions que s'han realitzat per part de 
l'oficina redactora del pla director, que l'ha tinguda amb els serveis tècnics 
municipals, amb els distints grups polítics municipals, s'ha fet en fase de 
participació ciutadana a traves de l'Agenda Local 21 també una exposició pública de 
les línies principals del pla director, s'ha escoltat també les distintes aportacions en 
totes aqueixes reunions i fruit de tot això, fruit de diverses reunions també amb els 
tècnics de la Direcció General de Patrimoni de la Conselleria de Cultura, fruit de 
totes aqueixes coses ha acabat plasmant-se en un document que va ser registrat en 
aquest ajuntament en març de 2018, i que després de distintes reunions també s'ha 
facilitat un resum del referit pla director per a poder tindre una major comprensió 
del mateix; doncs, el que es proposa és l'aprovació per part de la corporació d'aqueix 
document que a banda de marcar les línies, sempre entenent-ho com a suggeriments 
per al futur, per a la millor posada en valor del monument per a futures gestions en 
relació al palau, a banda d'això el pla director té una funció també pràctica, i és que 
de cara a la sol·licitud de determinades subvencions, com puga ser la de l'1.5 
cultural que estem valorant entre tots els membres de la corporació si la sol·licitem o 
no, el fet de comptar amb un pla director atorga major puntuació entre els criteris de 
baremació de la referida subvenció, o d'altres semblants. Nosaltres, com a 
corporació, en l'any 2000 vam aprovar ja una cosa que anomenàvem pla director per 
a la recuperació d'immobles que pertanyen a l'antic Palau Comtal. Aqueix document 
tenia sis pàgines en el qual s'apuntaven una série d'eixos programàtics per a 
desenvolupar, millorar, posar en valor el Palau Comtal. D'aqueixos cinc eixos 
programàtics, dos van ser desenvolupats al plenari de 27 de desembre del 2001 quan 
es va aprovar per part d'aquesta corporació, per una part, el programa d'adquisició 
d'immobles del Palau Comtal, que era la línia 12.4 del pla director anterior que 
comentava i en el qual s'establia el nivell d'importància d'adquisició de cadascun 
dels immobles que estan dins del recinte de l'antic Palau Comtal; i en aqueix mateix 
acord, en el segon punt, s'aprovava el pla de finançament d'aquest programa 
d'adquisició, que el que venia a dir era les aportacions municipals que any rere any 
anaven a fer-se per a donar compliment al programa d'adquisició dels immobles del 
palau. Aqueixes dos ferramentes han anat duent-se a terme al llarg d'aquests anys, 
han anat adquirint-se diversos immobles, no de la mateixa forma com s'apuntava al 
pla de finançament, però sí que durant uns certs anys amb una certa regularitat, 
després van vindre els anys de la crisi econòmica que d'alguna forma van marcar un 
fre a aqueixa política d'adquisició d'immobles, però amb tot i això alguns d'ells van 
anar adquirint-se, fins al punt que en l'actualitat l'Ajuntament d'Oliva té 
aproximadament un terç de la superfície de l'antic Palau Comtal. El pla director el 
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que ve a marcar és què fer amb aqueixes cases d'aqueix terç que ja és de propietat 
municipal, marcar quines són les noves prioritats d'adquisició, en funció de les fases 
que volen anar duent-se a terme o que han d'anar duent-se a terme, d'acord amb les 
restes que recullen en cadascun dels immobles i la proposta d'actuació per fases que 
es planteja i, a partir d'ací, el que es proposa és com un instrument de gestió de cara 
al futur per a aquesta corporació, i sobretot per a futures corporacions en el futur. He 
de dir, i he de recalcar, que un pla director no és un instrument urbanístic, això ho 
posa clarament en la proposta, sinó que és un instrument de gestió, com he repetit 
vàries voltes, que té el seu paradigma en els plans nacionals de patrimoni del 
Ministeri de Cultura. Concretament, la nostra proposta de Pla Director del Palau 
Comtal d'Oliva es mira en el Pla Nacional de Patrimoni d'Arquitectura Defensiva, 
perquè el nostre Palau Comtal està catalogat en el catàleg de l'any 1968, 
posteriorment ampliat en el 2012, com a un castell de tipus medieval. Dins d'aqueixa 
categoria li correspon el desenvolupament d'un pla director com el que tenim 
nosaltres ara sobre la mesa. Nosaltres pensem que per part de l'oficina tècnica 
Fabricante de Esferas, que és qui ha desenvolupat el treball, s'ha fet un molt bon 
treball, s'han recollit tots aquells esforços que abans d'ells, abans d'aquest regidor 
delegat, i abans d'aquesta corporació han anat fent-se al llarg de tots aquests anys al 
voltant del Palau Comtal d'Oliva, s'han fet moltes reunions per tal d'arreplegar les 
veus de tots aquells que han tingut alguna cosa ha dir al voltant del monument, i de 
la proposta del pla director i, per tant, pensem que és un bon instrument, i que ens 
ajudarà sobretot a poder accedir amb millor puntuació a diverses sol·licituds de 
programes d'ajudes, com puga ser l'1.5% cultural, o altres, als quals es presente 
aquesta corporació en el futur.” 

 
 Sr. Salazar Cuadrado: “Apunte ja abans de començar que des de Gent d'Oliva 

anem a votar a favor de la proposta del pla director que ens acaba d'explicar el 
ponent de Patrimoni de l'Ajuntament d'Oliva; simplement pel fet que és una 
ferramenta que ens possibilita poder participar o demanar subvencions que puguen 
vindre, no solament de la Generalitat Valenciana, l'Estat Espanyol, també de la Unió 
Europea, i això ja és important. Estem davant d'una tasca impressionant que pels 
mitjans econòmics propis de l'ajuntament es faria quasi impossible, estem parlant 
d'una inversió molt gran i aquesta inversió necessita l'ajuda d'institucions foranies o 
supramunicipals en aquest cas. Només per aquest fet jo crec que ja val la pena votar 
a favor. No ens obliga absolutament a res, no ens obliga a disposar d'una quantitat 
econòmica anual per a poder fer front al que marquen les línies mestres d'aquest pla 
director, però sí ens dóna la possibilitat de poder sol·licitar subvencions 
supramunicipals; només per aquest fet ja val la pena. Però, a més, estem parlant del 
patrimoni de la nostra ciutat, una part importantíssima de la nostra història està 
reflectida en el Palau de Centelles i solament per aquest fet ja val la pena treballar en 
aqueix sentit. Estem parlant a molts anys vista, conforme molts anys fa que ja va la 
cosa, fa 17 anys que es fa iniciar un poc el caminar en aquest sentit i crec que si no 
rebem ajudes importants de fora s'allargarà molt més en el temps. Però és 
convenient continuar en aqueix sentit, en la recuperació d'un patrimoni important de 
tots els olivers i oliveres, i si pot ser amb ajudes de fora millor que millor. Per tant, 
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conforme he dit, en aquest sentit, des de Gent d'Oliva anem a recolzar aquest pla 
director que és una ferramenta de gestió, i no urbanística, que ens obliga 
absolutament a res sinó a continuar treballant i profunditzant en la recuperació pas a 
pas d'aquest monument tan emblemàtic de la nostra ciutat. I conforme he dit, anem a 
votar a favor perquè pensem que és molt interessant i necessari per a continuar 
endinsant-nos en el nostre patrimoni i la nostra història.” 

 
 Sr. Salort Rubio: “Sr. Canet, moltes felicitats per tot aquest treball que està fent, 

per posar en valor el nostre patrimoni i fer-ho així perquè puga ser possible i deixar-
ho pràcticament tot preparat perquè la persona que el puga succeir, si és que el 
succeeix algú, puga tindre la faena ja encaminada. És molt important deixar un pla 
director com el que presenta vosté hui ací i, per això, vull congratular-li i anunciar-li 
que anem a votar a favor.” 

 
 Sr. Peiró Sanchis: “Nosaltres en la Comissió d'Ordenació del Territori ja vam 

plantejar que en aquell moment anàvem a abstindre'ns, per la premura en la qual ens 
havien passat aqueixa documentació. Dir-li que des del nostre grup de Projecte 
Ciutadans d'Oliva considerem que és molt important el tema de tindre el pla 
director, per suposat, i després de parlar-ho amb el grup hem decidit donar-li suport, 
votar a favor d'aquest pla director; però sí voldríem recalcar-li, i així al final li ho 
vaig manifestar al regidor de Patrimoni, Vicent Canet, i al Sr. David Gonzàlez, que 
aquests plans està bé que els dissenye una empresa, que nosaltres els aprovem, però 
que afecten a moltes cases del nucli antic, que estan habitades o ocupades per 
famílies, que ja sabem que per llei té un àmbit, i nosaltres en quest pla el reduïm un 
poc, però per alt o per baix estem parlant d'unes 200 o més cases del nucli antic, 
cases que quan es regula tots sabem que la regulació sempre comporta condicionants 
i limitacions. Està bé que tinguem un pla director, que aquesta corporació tinga les 
directrius marcades, però sí que li vaig demanar al Sr. Canet i al Sr. David González 
que el nostre grup voldria que aquest pla director es fera públic, que es fera 
participatiu sobretot per a les persones que van ha estar afectades per aquest pla 
director; vull dir, moltes persones del nostre poble ni tan sols saben que les seues 
cases estan dins d'un pla afectat per la llei, i ara pel pla director, en major o menor 
mesura, que va a implicar condicionants, limitacions, en algunes ocasions 
avantatges, però sempre quan es regula alguna cosa sabem que afecta als propietaris. 
Per tant, sí que voldríem, i volem que quede clar en aquest plenari, donarem suport a 
aquest pla director però voldríem que s'obrira un pla de comunicació i difusió 
important perquè aquestes 200 famílies sàpiguen en quina situació queda sa casa, la 
seua vivenda; què poden fer, què no poden fer, què estaran limitats, a què podran 
accedir. Per tant, el nostre vot a favor.” 

 
 Sr. Mengual Manzanares: “Un poc en la línia del Sr. Peiró, nosaltres el que 

demanem és que es quede sobre la mesa, i puguem mirar-la amb més calma. Va 
vindre el dimecres en despatx extraordinari, la veritat que és un treball de l'oficina 
redactora molt extens. Nosaltres hem tingut distintes reunions amb ciutadans 
d'Oliva, amb assemblees, i apareixen seriosos dubtes del pla director; no per la 
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qualitat del treball sinó per l'hipoteca que podem crear per a les properes legislatures 
i les properes corporacions. No estem parlant d'un tema de pocs diners sinó la 
quantia crec que és de 12 milions d'euros, que tots sabem, o deduïm que poden ser 
prou més, perquè sempre apareixen distints esglais que el que fan és augmentar la 
quantia de costos d'aquests projectes; i jo, baix la meua ignorància pressupostària 
d'aquests assumptes, si va costar 900.000 el tema de la torre o està pressupostat en 
això, veig inclús poca quantia al cap i a la fi; però evidentment, l'oficina redactora 
sap molt més que jo d'això i és fiable la seua paraula. Jo no entenc el tema d'aprovar 
un pla director pel tema de subvencions i ja està, Sr. Salazar, perquè al final no és 
qüestió simplement per a poder rebre unes determinades subvencions sinó tindre uns 
objectius; són objectius comuns? Jo, observant, crec que no. El que acabe d'escoltar 
ara, no pareix que estiguem massa d'acord en quins són els objectius. Torne a dir 
que demanem que es quede sobre la mesa, que tinguem cert temps per a poder 
parlar-ho, per a poder tornar a parlar-ho amb l'oficina redactora, per poder intentar 
interpretar millor el pla director. Tampoc, igual que el Sr. Peiró, no entenem el tema 
de la protecció, no sols de les cases del palau sinó de les cases protegides, quina serà 
la nova casuística que apareixerà en elles des del pla urbanístic; no sols parlar amb 
aquestes persones, sinó també saber en quina quantitat augmentarà aquesta 
protecció. És hipotecar quan estem parlant, no sé si el Sr. Canet ho va dir en la 
comissió, de vora 600.000 euros a l'any, que supose que hauria d'eixir en part en 
inversions. Per tant, estem hipotecant part del pressupost i de les inversions en 
aquest pla, que em semblaria bé que si la corporació i és el que es decideix, fer una 
forta aposta per aquest palau i gastar una part important de les nostres inversions, 
però al final amb certa cautela i certa reflexió, perquè entenem que no és un pla més, 
és un pla que ens hipoteca de forma positiva o negativa per als propers vint anys. El 
que nosaltres tampoc volem és que siga un pla director per a tindre'l dins d'un calaix, 
com existeixen o plans comercials que estan dins d'un calaix i que no es 
distribueixen i que no es fa absolutament res d'aquest pla comercial. El que volem és 
un pla que, si realment estem convençuts que vaja a portar-se a terme, es realitze i 
que les properes legislatures amb l'acord d'aquesta corporació continue endavant. 
També tenim dubtes dels usos finals que proposa l'oficina; és veritat que després 
podrien canviar-se, però al final el camí va marcat cap a uns objectius. Veiem espais 
que no acabem d'entendre que vagen a utilitzar-se d'aquesta fórmula, pensem que 
podria haver un ús també més privatiu, volem saber també què comporta, com 
podem situar el tema d'inversors en aquest espai, com anem a enclaustrar dins 
d'aquest projecte important les cases del voltant. Jo sé que és un treball de 
moltíssima qualitat, però nosaltres el que demanaríem seria cert temps de cautela, de 
reflexió, poder parlar i poder arribar a un acord. No sé si és possible.” 

 
 Sra. Pous Marí: “Des del Partit Popular anem a recolzar aquesta proposta i tinc 

l'esperança que aquest document siga definitiu per a impulsar la recuperació del 
nostre patrimoni, part de la nostra cultura i història. A mi particularment m'il·lusiona 
molt aquest projecte per totes les possibilitats que ens dóna, no només de recuperar 
el palau que ja per sí és de gran importància sinó, a més, pels beneficis col·laterals 
que pot aportar al nostre poble. He de dir també que quan em va arribar aquesta 
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proposta em vaig preguntar una serie de coses, entre elles si aquest tema era 
important i d'interés per als nostres ciutadans; perquè hem de recordar que estem en 
una època on moltes famílies estan patint problemes per a arribar a final de mes, 
molts joves i menys joves estan en l'atur i moltes empreses fan malabarismes per 
mantindre el seu negoci. És difícil explicar a la gent que ha dipositat la seua 
confiança en nosaltres que anem a invertir per a recuperar un patrimoni que a la 
vista de molts està mort, o és inexistent, quan poden pensar que seria més beneficiós 
invertir aquests diners en persones que estiguen necessitades. He dit el del tema de 
patrimoni mort en el sentit que en aquests moments no es pot vore res, i que tampoc 
comporta cap millora rellevant amb els ciutadans. Però precisament allí crec que 
està la importància d'aquest projecte que, a més, està pensat per a executar-se per 
fases que han de ser finalistes; i serà important que respectem aquesta premissa 
perquè el benefici puga redundar sobre els ciutadans en el menor temps possible. Fa 
poc, aquest ajuntament va signar un conveni amb Sant Roc, per a obrir les seues 
portes al públic i va continuar en aquesta línia amb la resta d'esglésies que així ho 
sol·liciten per tal de mostrar al públic la riquesa artística d'aqueixos edificis. El 
palau es troba a mig camí entre Sant Roc i Santa Maria, per la qual cosa no serà 
difícil, una volta que s'haja recuperat encara que siga una xicoteta part del palau, 
elaborar algun tipus de ruta que puga resultar interessant per al viatger que ens visite 
i, per suposat, per als olivers. L'ajuntament té a partir de hui, si al final s'aprova 
aquest pla, un repte que pot marcar el futur d'Oliva; l’ajuntament té una tasca vital 
de donar a conéixer una ruta que introduïsca al visitant en l'Oliva de Centelles, una 
ruta rica en història i al mateix temps aquests turistes no hagen d'abandonar el nostre 
poble sense conéixer la riquesa que es pot donar; tenim unes platges magnífiques, 
un bon parc natural, muntanyes per a fer senderisme, una gastronomia variada, 
festes participatives, etc. El palau, junt a la resta de la nostra oferta, ha de servir 
d'al·licient perquè els operadors que es dediquen al turisme elegisquen la nostra 
població per mostrar-la a qui vulga conéixer-la i així facilitar que part dels turistes 
que ens visiten s'enamoren del nostre poble i el trien com a destinació turística o 
com a segona residència o simplement per a degustar un pla típic del nostre poble. 
Per tant, el Partit Popular estem disposats a recolzar el pla per a la recuperació 
d'aquest edifici pensant en treballar al mateix temps per tal d'obrir les portes a un 
desenvolupament indubtablement cultural però també turístic i econòmic, un pla que 
tots els ciutadans es vegen beneficiats d'una manera o una altra i que marquen un 
millor futur per a Oliva.” 

 
 Sr. Canet Llidó: “El primer, matisar o aclarir una cosa que ja es va parlar en la 

Comissió d'Ordenació del Territori, però que és molt important sobretot per la 
tranquil·litat de la gent que viu en l'àmbit del palau i en la seua proximitat, perquè 
ací s'ha confós per part d'alguns portaveus el que és un pla director amb el que és un 
pla especial, podem per cas, o un catàleg de protecció. Quina és la nova casuística 
que afectarà a les cases del perímetre o dels voltants per l'aprovació del pla director? 
Cap. Cap nova casuística. Ho dic amb majúscules. Per què? Perquè un pla director, i 
ho he dit abans, no és un instrument urbanístic, és una ferramenta de gestió, que el 
Sr. Mengual ha dit abans que hi ha pla directors que es queden en un calaix, sí, 
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aquest podria quedar-se en un calaix també, però si els futurs regidors o regidores de 
Patrimoni tenen a bé posar-lo en pràctica tindran una ferramenta que els marcarà 
una sèrie de línies molt ben treballades, molt ben estudiades, per a poder saber cap a 
on va cadascun dels passos que els dóna en la restauració i posada en valor i 
rehabilitació del palau, perquè cada pas que vaja donant-se estarà en sintonia amb un 
plantejament global que és el que es planteja en un pla director, i aquesta és la 
finalitat d'un pla director. No és finalitat d'un pla director ser un instrument 
urbanístic; en aquest cas l'instrument que regularia l'àmbit d'afecció d'un bé 
patrimonial seria un pla especial o un catàleg de proteccions. Quina protecció tenen 
en aquest moment tots els immobles que estan al voltant d'un bé de rellevància local 
o d'un BIC? El que determina la Llei del Patrimoni Valencià, la llei que actualment 
regeix en tota la Comunitat Valenciana des de l'any 1998, i concretament en la 
modificació que es va fer en l'any 2007, la disposició transitòria primera de la Llei 
5/2007 de modificació de la Llei 4/1998, del patrimoni cultural valencià, és la que 
determina la protecció genèrica que tenen tots els immobles que estan catalogats 
com a BIC o com a altres figures de protecció. En aquest cas, parlem d'un Palau 
Comtal que des de l'any 1920 té la categoria equivalent al que es pot considerar un 
bé d'interés cultural, que era la declaració de monument arquitectònic artístic, des 
del 23 de juliol de 1920; la qual cosa és equivalent a estar en el registre del 
Patrimoni Històric Espanyol com a bé d'interés cultural, del Ministeri, i també a 
l'equivalent de la Generalitat Valenciana. Per tant, com a BIC té el seu entorn de 
protecció que determina la Llei Valenciana de Patrimoni, i això és el que des que es 
va aprovar dita llei i des que és BIC afecta a tots els immobles que estan al seu 
voltant. El que es planteja al pla director és, després d'haver fet un estudi i analitzat 
la qüestió, el que es proposa és que a traves d'un pla especial, o a través del catàleg 
de proteccions, o a traves de qualsevol altra figura que es considere ara pertinent, 
l'ajuntament modificara l'àmbit genèric de protecció per un àmbit específic que 
determina des del distints punts visuals de la nostra ciutat la rellevància del bé i la 
seua afecció. Per tant, el que determina l'afecció és la llei de patrimoni, el pla 
director no afecta per a res a aqueixa protecció. En tot cas, el que proposa és que si 
l'ajuntament vol tramitar en el futur aqueix pla especial, o a traves del catàleg, com 
està en la redacció del catàleg actual que ha fet aquest ajuntament en la legislatura 
passada en l'àmbit de protecció, elaborat per l'oficina redactora del catàleg de 
proteccions que anteriorment amb la LUV es deia Catàleg de béns i espais protegits. 
Ja allí, l'oficina redactora va tindre aqueixa afecció genèrica i l'afecció específica 
que ells mateixa proposaven; aquesta està en qualsevol cas més estudiada i hauria de 
ser tinguda en compte a través del catàleg o a través d'un pla especial. Per tant, si 
tramitàrem un pla especial o en el moment que tramitem el catàleg, efectivament 
perquè la llei així ho determina, haurem d'informar com a ajuntament a totes 
aquelles persones que els afecte aqueixa modificació, però en el moment que es 
tramite, no en el moment d'aprovar un pla director que no afecta per a res l'afecció 
patrimonial dels immobles que estan al voltant del BIC Palau Comtal de Centelles 
d'Oliva. Intentat esclarir això, dir que el pla director al final és una ferramenta de 
gestió que pot ser utilitzada o no, però que aquells regidors o regidores, aquella 
corporació municipal, aquelles institucions supramunicipals que vulguen tindre'l en 
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compte, tindran una ferramenta molt bona, molt estudiada i molt consensuada; em 
sap greu el que s'ha dit ací per part d'alguns portaveus, perquè justament els tècnics 
de l'oficina del Fabricante de Espheras han fet una muntonada de reunions amb 
grups polítics municipals, amb tècnics municipals, amb la ciutadania en general; des 
d'aquesta delegació s'han fet distintes reunions de treball, justament per a parlar de 
patrimoni, i on s'ha parlat, entre altres coses, del pla director. Per tant, més parlat i 
més consensuat, francament aquest que parla no sap ja com fer-ho.” 

 
 Sr. Salazar Cuadrado: “És un poc en contestació al Sr. Mengual, que diu que si jo 

he parlat que val la pena aprovar el pla director sols pel tema de les subvencions. És 
obvi que sense diners difícilment podrem recuperar ni una pedra del mateix palau, i 
també és obvi que l'Ajuntament d'Oliva no té recursos econòmics suficients per a 
poder mamprendre, valga la redundància, una mampresa com aquesta. Per tant, 
haurem de tindre un pla director no solament perquè ens encamine i ens diga com i 
de quina manera poder caminar, en el sentit de poder recuperar aqueix palau, 
evidentment aqueix palau, no solament aqueix pla director fa referència a les pedres 
del palau sinó a la part de la nostra història i del nostre patrimoni. Per tant, no sols 
faig referència als temes de les subvencions pels diners en sí mateixa, evidentment 
fa falta diners per a poder mamprendre qualsevol tasca, per a poder-la recuperar, i 
que nosaltres, repetisc, no tenim la capacitat econòmica per a fer-ho decididament, 
per tant, haurem de tindre'l per a poder optar a un série de subvencions que hui per 
hui encara no podem fer-ho. Jo crec que tenim un nucli antic bonic, dels més 
importants de la Comunitat Valenciana, per les seues dimensions però pense que 
tenim falta d'un referent clar. El nucli antic se'ns mor poc a poc, i vostés ho saben, 
però no de ara, de fa molts anys. Oliva ha viscut d'esquenes durant molts anys al 
nucli antic. Jo crec que fa falta algun referent clar i que millor referent que recuperar 
part del nostre patrimoni i de la nostra història a traves de part d'aqueix monument 
tan important, i que ha marcat clarament el que és hui en dia la nostra ciutat o 
almenys el caràcter i sobretot la història de la nostra ciutat. Jo crec que és un 
referent important, una cosa on il·lusionar i un atractiu per a poder atraure gent a la 
nostra ciutat per a visitar el que es puga recuperar d'aqueix palau. Evidentment, no 
podem disposar de 12 milions d'euros per a invertir allí, això no ho tenim, si no se'ns 
ajuda difícilment podrem fer-ho. No és qüestió d'un any, ni de dos ni de tres, açò 
transcendeix a vàries legislatures, ja en portem 18 des que es va aprovar el primer 
pla director. Jo crec que aquells que tinguen interés per recuperar aqueixa part de la 
nostra història, de donar aqueix atractiu, o valor afegit al nostre casc antic, s'haurà 
de treballar amb alguna cosa en les mans, alguna ferramenta que ens diga “has 
d'anar per ací” per a poder recuperar aqueixa part de la nostra història. I jo crec que 
en el pla director està perfectament estipulat i explicat on i com hem d'anar 
encaminats per a poder recuperar aqueixa part, conforme he dit, de la nostra història 
i del nostre patrimoni; donar un poc d'il·lusió i valor afegit a aqueixa part del nucli 
antic que tenim molt bonic i molt ampli, però li falta un referent clar i aqueix podria 
ser recuperar part, perquè difícilment va a recuperar-se tot el palau, això hem de 
tindre els peus en terra; però jo pense que si sabem caminar i treballar en un sentit 
clar al final al cap del anys perquè, torne a dir el mateix, açò transcendirà a vàries 
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legislatures, però més tard o més prompte pense que haurà valgut la pena; 
simplement per això, no sols pel tema de les subvencions que també sinó pel que li 
acabe de dir.” 

 
 Sr. Salort Rubio: “La veritat que es fa un poc difícil parlar després del Sr. Canet 

perquè ja ho ha deixat ben clar; i simplement és reafirmar l'oportunitat que tenim de 
plasmar el que és una voluntat que, independentment que hi hagen ajudes o no, ha 
d'estar en el punt de mira de les persones que estiguen ací, que confie que les 
persones que entren després agraïsquen poder tindre en el calaix projectes tan 
ambiciosos com puga ser aquest. Recordem, parlem d'una cosa única, és el que dóna 
valor també i pot, potenciament, donar valor a la nostra ciutat, i és un lloc al que 
hem d'aportar i, sobretot, i una cosa que volia dir abans, és que els altres grups 
polítics també tenim la responsabilitat de fer pedagogia en la gent per tal que no veja 
açò com un fons perdut, sinó que ho veja com una oportunitat de posar en valor el 
nostre municipi. Així que nosaltres, em reitere, anem a votar positivament i anem a 
continuar felicitant al regidor per la tasca que ha fet.” 

 
 Sr. Peiró Sanchis: “Únicament una frase. Jo no vaig a contestar l'argumentari del 

Sr. Vicent Canet, però sí sóc dels que pensen que quan es fa un pla director és per a 
estar convençut que anem a aplicar-lo i va a ser efectiu, tard o prompte. Quan creem 
una ferramenta que ens consta uns diners, que contractem un equip que gasta temps 
col·laborant i treballant amb persones per a donar idees està bé dir que l'hem fet i el 
tenim, però jo en aqueix sentit sóc prou divers al Sr. Canet. Jo pense que els plans 
directors es fan per a aplicar-los i per a aprovar-los, i tard o prompte ens afecten 
vulguem o no. Pot ser més tard, d'acord, qui vulga més tard i més tranquil, però els 
plans directors tard o prompte afecten a les persones.” 

 
 Sr. Mengual Manzanares: “Reitere el tema que es quede sobre la mesa, i que 

puguem valorar-ho i estudiar-ho, i mirar-ho en un poc més de calma. No crec que 
estiguem demanant massa; si voleu per al proper plenari es pot portar. Vosté el va 
portar dimecres per la vesprada, nosaltres vam tindre una reunió amb el Fabricante 
de Espheras, amb el Sr. Forrat el meu company va tindre una altra reunió farà al 
voltant de dos setmanes. Però estem parlant, i ho han dit vostés Sr. Salort i Sr. 
Salazar, d'un projecte ambiciós, d'un referent per a la nostra localitat i no crec que 
coste tant poder treballar-ho amb certa calma, encara que siga un mes, poder 
valorar-ho amb major capacitat. Vosté ho acaba de dir, que la comissió ho va 
explicar i dos portaveus ho vam entendre malament, per tant, tampoc vam entendre 
el que vosté va voler explicar sobre les 120 cases; o no va explicar bé vosté, o el Sr. 
Peiró i jo no el vam entendre. Per aqueixa mateixa raó pense que podem seure'ns i 
aplegar a un consens, no vull que el projecte es paralitze; evidentment, és un pla 
director que al final no determina absolutament res, és simplement un pla director 
que aprovem i, com ha dit vosté, es pot quedar sobre un calaix. Però estic en la línia 
del Sr. Peiró, crec que aqueix no deu ser l'objectiu d'aquest pla director. Si realment 
el que es planteja des d'aquesta corporació i des d'aquest govern és el reciclatge i 
rehabilitació i donar-li importància i capacitat al que és el nucli antic, i en aquest cas 
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un àmbit patrimonial important, encara que el palau no està, hi ha restes que vorem 
en quines condicions apareixen, però pense que amb calma el Fabricante de 
Espheras, l'oficina redactora, ha fet el seu treball com cal, s'ha reunit amb els 
distints grups polítics i tenim una resolució, un final, un projecte damunt la taula, 
que crec que aquesta corporació hauria de plantejar amb major calma; perquè si el 
Sr. Peiró veu el pla director bé però no la resolució en si, vostés tampoc he entés 
massa bé, simplement felicitar al Sr. Canet que és el que vosté fa Sr. Salort, per tant, 
crec que el que deuríem fer és seure'ns i analitzar-ho amb major calma, perquè molts 
dels grups polítics que estem hui ací representats i algunes de les persones en un 
futur estarem, o estareu, en la corporació futura. Per tant, Sr. Canet l'única cosa que 
li demane és dos o tres setmanes que puguem reunir-nos amb el Fabricante de 
Espheras, inclús, parlar amb les persones de la meua assemblea que tenen els seus 
dubtes, que ho explique i que els porte encara que siga en un plenari extraordinari 
per a poder tindre-ho clar i poder assegurar que aquest plenari lector i aquesta 
iniciativa important per al nostre municipi, realment l'hipoteca però amb una futura 
productivitat econòmica i turística. Per tant, no crec estar demanant massa.” 

 
 Sra. Pous Marí: “Nosaltres pensem que el pla és molt necessari perquè ens dóna un 

marc per a poder actuar sobre el palau i per poder rebre les ajudes que ens puguen 
donar. Al mateix temps no ens obliga a fer ni a hipotecar-nos, si no podem o no 
creguem oportú en un moment donat. També dir que el Partit Popular ha acudit a 
totes les reunions precisament per l'interés que ha despertat aquest pla en nosaltres, i 
per això potser hi ha gent que pel que siga no ha pogut acudir i desconeix alguns 
temes dels quals hem parlat en algunes reunions. Sobre el tema del usos, per 
exemple, pareix que siga una cosa taxativa el que hàgem de fer el que diu el 
projecte; realment, el projecte és quasi més un full de ruta a seguir que realment una 
cosa tancada i que els usos hagen de ser precisament el que diu ací, sinó que ens 
dóna plena llibertat perquè en un moment donat els puguem canviar o adaptar al 
moment actual que obrim la zona que tinguem ja rehabilitada. Per tant, nosaltres 
anem a reiterar el nostre recolzament al pla director.” 

 
 Sr. Canet Llidó: “Jo simplement vull dir que per descomptat que també vull que es 

duga a terme el pla director, però entenc que una tasca com la que estem parlant ací 
engloba molts anys, molts esforços, moltes corporacions, molts regidors o regidores 
de Patrimoni. Per la meua part intentaré dur a terme el pla director, els que vinguen 
darrere d'aquest regidor podran fer-ho o no en funció de les seues decisions, igual 
que les futures corporacions podran fer-ho o no en un futur en base a les seues 
decisions. Res li agradaria més a aquest regidor delegat que el full de ruta que es 
planteja en aquest pla director anara desenvolupant-se a un ritme adequat, saludable 
i que d'una forma assumible i digerible per part d'aquest ajuntament anara portant-se 
a terme. El que pot fer aquest regidor delegat és deixar el full de ruta, deixar el pla 
director que és el que, en definitiva, hem fet. Respecte al fet de deixar-ho sobre la 
mesa, en principi no tindria major problema, però és que ja es va explicar en les 
distintes reunions que hem tingut, i insistisc que hem tingut diverses, aquest regidor 
delegat ha convocat distintes sessions de treball arreplegant el guant que es va 
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plantejar en aquest mateix lloc, de fer reunions de treball al voltant del patrimoni, 
aquest regidor delegat ha convocat a tots els membres de la corporació que han 
volgut participar a distintes sessions de treball per a parlar d'aquesta i d'altres 
qüestions, i hem anat treballant entre altres coses aquestes. Però és que a banda 
d'això, a aquest regidor delegat li consta, i a més aprofite per a posar-ho en valor, 
que els membres de l'oficina tècnica del Fabricante de Espheras han fet un esforç 
ingent per reunir-se amb tots el grups polítics municipals, més d'una vegada, per a 
arreplegar els distints suggeriments que pogueren fer-se per part d'aquests. Per tant, 
reunions s'han fent una muntonada. Poden continuar havent reunions i parlant? Per 
descomptat que sí. Poden continuar aclarint-se aspectes que hi ha ací? Per 
descomptat que sí. Però en l'última sessió de treball que vam tindre, farà uns 15 dies, 
com ha dit el Sr. Mengual, ja es va plantejar allí que uns dels motius per a posar 
l'accelerador en l'aprovació del pla director, i això no és cap sorpresa ni s'ha ocultat 
en cap moment, és el fet que volem intentar preparar-nos per a sol·licitar la 
subvenció de l'1.5% cultural, i per a poder accedir al màxim de punts d'aqueixa 
sol·licitud,de l’1.5% cultural, com que es tracta d'una actuació que no és finalista en 
sí mateixa si no està inserida dins d'un pla director, fa falta tindre aprovat un pla 
director, perquè ens atorguen aqueixa puntuació, i això es va dir en aqueixa reunió, 
es va dir en la comissió informativa i està dit per escrit en la memòria que va 
elaborar aquest regidor delegat per a acompanyar l'aprovació del pla director; vull 
dir, que en cap moment ni s'ha ocultat, ni s'ha intentat eludir aqueixa qüestió. 
Després d'explicar això, sí que vull acabar, sobretot, agraint, en aquest pla director 
es plantegen una sèrie de fases, comença en la fase 1, fins a 10 fases en total, però 
en aquest moment voldria agrair a aquelles persones que han fet possible la fase 
zero; és a dir, aquesta fase zero són tots aquells esforços que des de fa molts anys 
moltes persones, individualment o a traves d'entitats col·laboratives, han fet l'esforç 
de posar en valor el nostre Palau Comtal. I amb risc de deixar-me a algú, vull agrair 
especialment, nomenar a tres persones, per un costat D. Salvador Cardona, antic 
alcalde d'aquesta ciutat i que va fer un grandíssim esforç per la recuperació del 
Palau Comtal; vull agrair l'esforç de l'Associació Cultural Centelles i Riusec, per tot 
el que ha fet per posar en valor aquest monument; i els distints regidors de Patrimoni 
que m'han precedit, i d'alguna forma a aquells que van fer possible l'aprovació tant 
del pla director en l'any 2000 com el programa d'adquisició d'immobles i el pla de 
finançament en el 2001.” 

 
 

PART II.- CONTROL I SEGUIMENT DE L’ACCIÓ DE GOVERN. 
 
CATORZE.- DONAR COMPTE DELS DECRETS DE L’ALCALDIA DES DE 
L’ÚLTIMA SESSIÓ PLENÀRIA ORDINÀRIA, DEL NÚM. 1301/18 AL 1564/18. 
 
Es dóna compte dels Decrets de l’Alcaldia, des del Decret núm. 1301/18, de 25 de maig 
de 2018, fins el Decret núm. 1564/18, de 12 de juny de 2018. 
 
La corporació queda assabentada. 
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Finalitzats els assumptes inclosos en l’ordre del dia el Sr. alcalde anuncia la possible 
inclusió d’una moció no inclosa en l’ordre del dia. 
 
 
DESPATX EXTRAORDINARI 
 
Prèvia declaració d’urgència acordada per unanimitat dels membres assistents, que 
constitueixen la majoria absoluta legal del nombre de membres de la corporació es passa 
a examinar el següent assumpte no inclòs en l’ordre del dia. 
 
Es dóna compte de la Moció que presenten els grups municipals del Partit Popular, 
Compromís per Oliva, Socialista, Projecte-Ciutadans i Gent d’Oliva, en relació a l’escrit 
de 26 de juny que ha redactat el regidor Gabriel Oltra, i que és del següent tenor literal: 
 
Moció sobre la problemàtica dels porcs senglars a Oliva i la Safor 
Gabriel José Oltra Mestre, regidor d’Agricultura de l’Ajuntament d’Oliva, conforme a l’article 
97.3 del RD 2.568/1986 pel qual s’aprova el Reglamento d’Organització, Funcionament i 
Règim Jurídic de les Entitats Locals; i segons el que estableix la Llei 7/1985, reguladora de les 
Bases de Règim Local, s’eleva al Ple la següent moció per a debatre-la i votar-la. 
 
EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
Es presenta aquesta moció perquè tots els regidors d'aquesta Corporació Municipal participen 
d'aquesta iniciativa de col·laboració, per a afrontar el que es pretén que siga considerat com una 
plaga de senglars en la nostra zona. El passat 10 de maig de 2018, a instàncies d'aquest regidor, 
es va realitzar una reunió de regidors d'agricultura de La Safor al nostre ajuntament per tal 
d'abordar la problemàtica que aquests animals plantegen en els nostres termes municipals. La 
reunió, a la qual també va assistir un representant de la Mancomunitat de Municipis de la Safor, 
Pep Mascarell, va propiciar que s'elevara al Ple de la Mancomunitat de la Safor una moció sobre 
aquest particular, que va ser aprovada el passat 19 de juny de 2018 i que ara, des d'aquesta 
entitat, se sol·licita a aquest regidor que la trasllade al Ple Municipal per a demanar el seu 
suport.  
 
La reunió realitzada a Oliva el passat 10 de maig de 2018 va estar motivada per les constants 
queixes dels agricultors d'Oliva per problemes en els cultius a causa de la presència de senglars, 
pels advertiments dels conductors per possibles accidents de trànsit i per la gran quantitat 
d'exemplars que des de la Societat de Caçadors d'Oliva s'observen en les nostres muntanyes. 
 
CREIXEMENT DE LA POBLACIÓ 
La població d'aquest animal, s'estima, ha crescut un 112% en el nostre territori. Els senglars, que 
manquen de depredadors naturals, són capaços de devorar explotacions senceres de cítrics, 
hortalisses i fruiters en molt poc temps, a més de la destrucció de tanques i de les instal·lacions 
de reg per degoteig, entre altres infraestructures. 
 
L'ESPÈCIE 
El senglar habita en gran diversitat d'ecosistemes on puga trobar aigua, menjar i una vegetació 
elevada entre la qual poder refugiar-se.  
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Són animals molt similars al porc ibèric, que pesen al voltant de 50 quilos les femelles i al 
voltant de 100 kg els mascles. 
Es desplacen, normalment, durant la nit, reposant en els seus amagatalls durant el matí. 
Aconsegueixen la seua maduresa sexual en el primer any de vida, per la qual cosa presenten una 
àmplia vida reproductiva, produint-se naixements entre els mesos de desembre i juny, amb sol 
120 dies de gestació, i naixent entre 2 i 6 cries per part. Ara, s'estan identificant encreuaments 
de senglar amb porc vietnamita, aconseguint aquestes espècies uns parts de fins a 16 cries a 
l'any. 
Això ocasiona un creixement molt ràpid de la població en molt poc temps. S'estima que, a la 
Safor, la densitat poblacional del senglar es troba entre els 5 exemplars per km² i els 20 
exemplars per km². Per tant, podríem estar, a hores d'ara de 2018, amb una densitat molt major. 
 
SITUACIÓ ACTUAL 
Agricultors i caçadors atribueixen la superpoblació d'aquesta espècie a l'abandó de terres 
agrícoles, l'augment de la massa forestal i la disminució del nombre de caçadors: “amb les dures 
restriccions i limitacions que hem d'afrontar per a exercir la nostra activitat, la incidència dels 
incendis forestals que empobreixen el seu hàbitat natural i obliga els animals a baixar a les 
zones de cultiu a la recerca d'aigua i menjar...”, diuen des de col·lectius de caçadors. 
Raúl Esteban, de la Federació de Caça de la Comunitat Valenciana, adverteix que es veuen 
impossibilitats a reduir la població de les poblacions híbrides de senglar amb porc vietnamita 
pel fet que “posat que són races invasores, no es poden tocar”. Només si es presenta una 
denúncia per danys i hi ha un informe previ de l'Agència Mediambiental de la Generalitat es pot 
autoritzar a caçar-los, com a mesura excepcional. 
Les principals organitzacions agràries valencianes –AVA-ASAJA i la Unió de Llauradors–, la 
Federació de Cooperatives Agroalimentàries de la Comunitat Valenciana i la Federació de Caça 
han denunciat l'impacte de la fauna salvatge sobre la producció agrària, que xifren en 26 milions 
d'euros, i han reclamat un major control de les espècies responsables d'aquests danys. 
A Espanya es calcula que es podrien produir uns 14.000 accidents de trànsit anuals provocats 
per aquests animals, segons la DGT, el nombre d'accidents produïts per aquests animals més 
elevat mai registrat.  
 
MESURES PRESES A OLIVA 
Conforme es va acordar en la reunió del 10 de maig de 2018 a Oliva, els ajuntaments de la Safor 
hem facilitat un model d'instància normalitzat perquè els agricultors de la nostra localitat que 
hagen patit danys ajuden a generar dades per a instar a la Generalitat a actuar davant aquest 
problema. De les dades recopilades es desprén una afecció al voltant de tot el terme municipal 
d'Oliva i trobant-se els danys en els cultius, les destrosses dels sistemes de reg i de les tanques 
entre els principals danys, segons els mateixos agricultors.  
 
Per tot això, s'eleva aquesta Moció a aquest Plenari Municipal d'Oliva per a donar suport a la 
moció aprovada per la Mancomunitat de Municipis de la Safor, en la qual s'instava a la 
Conselleria d'Agricultura, Medi Ambient, Canvi Climàtic i Desenvolupament Rural, així com a 
la Delegació del Govern a la Comunitat Valenciana, a prendre les següents mesures: 

 Permetre canvis normatius que faciliten el control de les espècies invasores dels cultius, 
així com ajudes econòmiques tant per a instal·lar mecanismes de control com els 
anomenats pastors elèctrics –tanques electrificades-, com per a compensar, en part, les 
pèrdues econòmiques que pateixen els agricultors. 
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 La creació d'un pla estratègic per a poder detindre aquest problema i la creació d'un 
fòrum on totes les administracions implicades afronten i estudien com afrontar aquesta 
plaga. 

 La Declaració de Zona d'Emergència Cinegètica, semblant a la que es va declarar per a 
la plaga de conills a la Vall d'Albaida. 

 La neteja de terrenys rústics abandonats, llits de rius i barrancs. 

 Senyalització de carreteres comarcals i veïnals indicant el pas d'aquests animals. 

 Esterilització de mascles per a reduir la població. 

 Atorgar ajudes als caçadors, com l'ampliació d'horaris i temporades per a la caça, ajudes 
per al pagament d'assegurances, donar solució al problema de la gran quantitat de peces 
mortes d'aquests animals que es troben en les muntanyes, pagar o subvencionar les 
analítiques, etc. 

 
Aquest Pla Estratègic seria el primer pas per a saber a cada administració quina responsabilitat 
correspon segons les seues competències i com podria, cadascuna d'elles, afrontar aquest 
problema que és de tots. 
 
Oliva, 26 de junio de 2018.” 
 
Finalitzades les intervencions, que després es reproduiran. 
 
El Ple de l’Ajuntament per majoria, amb 18 vots favorables (5 vots del Grup Partit 
Popular, 5 vots del Grup Compromís per Oliva, 3 vots del Grup Socialista, 4 vots del 
Grup Projecte-Ciutadans d'Oliva, i un vot del Grup Gent d’Oliva) i 2 abstencions (1 del 
Grup Esquerra Unida del País Valencià-Acord Ciutadà i una del regidor del Grup 
Socialista Alfonso Forrat), acorda aprovar la moció transcrita i elevar-la a la categoria 
d’acord del Ple de l’Ajuntament. 
 
Les intervencions a què s’ha fet referència en aquest assumpte es reprodueixen tot 
seguit: 
 
 Sr. Oltra Mestre: “Vull que quede clar que açò ho rebem del Ple de la 

Mancomunitat de Municipis de la Safor, i tal com ho rebem, el dia 19 de juny es va 
aprovar, ho rebem aquesta setmana i ho passem al nostre ple, perquè pensem que és 
la manera de lluitar tots en conjunt. Està clar que des de la reunió que vam promoure 
nosaltres ací el dia 10 de maig, de tots els regidors d'Agricultura dels pobles del 
voltant, i molts d'ells que no van poder vindre i que també van fer front i volien 
saber les mesures que anàvem a prendre, sobretot de la Marina Alta i alguns de la 
Marina Baixa, perquè viuen el mateix problema que nosaltres. El que hem fet ha 
sigut passar-ho a les mancomunitats, aquestes van a portar-ho a la conselleria i a la 
Generalitat que són les que tenen les competències administratives, i anem a vore 
com podem direccionar de forma que siga de minvar un poc el problema del porc 
senglar. Tots sabem massa bé que l'increment de la població del porc senglar, no 
sols això, sinó la seua baixada a les marjals i les zones baixes, està creant-nos uns 
problemes en l'agricultura com en la seguretat vial; aleshores, hem de prendre 
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mesures. Està clar que tots els ajuntaments per individual, totes les corporacions 
municipals ho havien intentat i havien arribat a conselleries i Generalitat però no 
havien aconseguit absolutament res. Des de la Mancomunitat, en el mes de 
novembre, van posar en marxa les mesures, es va quedar un poc aparat i per això el 
dia 10 de maig vaig intentar moure un poc la situació, per vore quines mesures 
podríem arribar a prendre. En la reunió que vam tindre ací vam arribar a prendre 
unes mesures de crear un imprés normalitzat i regularitzat, perquè tots els 
agricultors pogueren fer les denúncies, que tots els ajuntaments ho pogueren fer de 
la mateixa forma, de manera que quan arribe a conselleria té un pes específic; açò no 
és la denúncia d'un agricultor que fa un registre d'entrada sinó que és la denúncia de 
molts agricultors que fan en el mateix tipus d'imprés la denúncia a Generalitat. I no 
hi ha més que açò. Es porta al Ple de la Mancomunitat, la mancomunitat pensa que 
hem de crear un pla estratègic on cada administració sàpiga quina és la seua part i 
que és el que ha de fer, i mentrestant, perquè tot açò és lent, nosaltres vam demanar 
que li atorgaren als caçadors, que a la fi són els únics depredadors que tenen aquest 
animals, una ampliació d'horaris, els donaren ajudes econòmiques, intentàrem 
d'alguna manera pal·liar les despeses de les analítiques que són molt costoses cada 
vegada que maten un animal d'aquest tipus. Aleshores, aquesta és la idea d'aquesta 
moció; no hi ha més, demanar-vos el vostre suport, tots els ajuntaments de la 
mancomunitat ho han portat als seus plens municipals, i nosaltres simplement 
demanem el vostre recolzament.” 

 
 Sr. Salazar Cuadrado: “Com a membre del Consell Local Agrari, aquest tema ja 

ha eixit vàries vegades, s'ha posat sobre la taula la problemàtica. Una problemàtica 
afegida a tantes altres que estan patint els llauradors hui en dia que, evidentment, va 
a més; i com bé ha dit el Sr. Oltra, és un animal que no té depredador natural, 
evidentment sí té un depredador natural, el mateix home, en la figura del caçador, 
que crec que és el que tenim que facilitar les coses perquè disminuïsca la població 
de senglars que està augmentant any darrere any de manera espectacular i molt 
perillosa i molt prejudicial per als interessos dels llauradors que es veuen dia a dia 
afectats per aquest animal. Per tant, pense que alguna cosa hem de fer en aquest 
sentit i pense que la moció es presenta i és molt interessant i necessària que es 
recolze, per vore si entre tots podem ajudar a disminuir, o almenys controlar la 
població del porc senglar, perquè no solament causa perjudicis als llauradors, que sí 
i molts, sinó també significa un perill grandíssim per al transit rodat, les persones 
que transiten el seu vehicle a quatre rodes o a dos rodes, això significa un perill molt 
gran, s'han produït moltíssims accidents a conseqüència del pas d'aquests animals i, 
per tant, crec que hem de treballar en el sentit de controlar al màxim, reduir la 
població en la mesura del possible, i l'única forma d'ajudar a això és crear o 
potenciar al depredador natural que té, que és l'home en forma de caçador, i l'única 
forma és ajudar o facilitar les coses perquè puguen fer les batudes necessàries per a 
controlar-ho i reduir la població al màxim.” 

 
 Sr. Salort Rubio: “Nosaltres també som conscients de l'escama que està duent a 

terme la població de porcs senglars, i realment crec que tots els hem vist creuar les 
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carreteres de manera molt perillosa, o inclús hem vist els forats que generen en les 
nostre terres. No obstant, nosaltres el que també volem fer un poc, aprofitar aquest 
espai per a crear la pedagogia que compartim un medi ambient amb altres criatures i 
el que volem és, més que dir donem el nostre vistiplau total, primer que res 
demanem a l'autoritat competent que avalue de manera urgent la situació, ja no sols 
a Oliva sinó a la resta de comarques, sinó que també implementen les mesures que 
creguen necessàries, és a dir, si s'ha de caçar que es cace; però el que volem és que 
siguen persones, que siguen tècniques els qui diguen quants, quins i com han de 
caçar aquestes persones; perquè per exemple, el que provoca que entren a les terres 
és la facilitat amb la qual poden trobar aliment, és a dir, el que volem és basar-nos 
en informes tècnics i no simplement en experiències que puguen tindre altres 
persones, que no dubte en cap moment que siguen així; però el que demanem 
nosaltres és, primer una actuació de les autoritat competents i que determinen el 
perfil del tipus de caça o control que s'haja de dur sobre el medi ambient i que done 
les directrius clares per tal que no es faça cap tipus de caça que done peu a 
desestabilitzar el nostre medi ambient.” 

 
 Sr. Mengual Manzanares: “Vaig a vore si existeix el que vaig a dir, però ho vaig a 

intentar. Hem rebut aquesta moció hui per baix la porta, i la veritat que estic ara 
mirant-la. Nosaltres, en principi, estàvem d'acord, però hi ha un punt en el qual no 
ho estem. No sé si puc presentar una esmena a priori, perquè a banda que és una 
moció molt sorprenent, perquè és una moció que dona recolzament a una altra 
moció, no la fem ni nosaltres. Podríem haver-la treballat un poc a títol local, encara 
que fóra el mateix recolzament a la Mancomunitat de Municipis. Nosaltres en tots 
els punts que la moció de la Mancomunitat acorda estem mitjanament d'acord, però 
en l'últim no. El que no podem és que l'agricultor que és el que està rebent les 
pèrdues per culpa del porc senglar, i ací el diem és atorgar ajudes als caçadors. 
Nosaltres aquests diners o aquesta inversió que siga ajudar a l'agricultor. El de 
l'ampliació d'horaris i temporades per a la caça, encara podríem discutir-ho. 
Després, ajudes per al pagament d'assegurances, al caçador, tampoc estem d'acord. I 
subvencionar les analítiques per al caçador tampoc estem d'acord. Entenem que això 
del depredador, l'home i natural xerroteja, la gent vol caçar que cace però crec que 
l'administració, a sobre, no ha de beneficiar-lo. Per tant, aquesta qüestió econòmica, 
si hi ha una inversió, que siga en l'agricultor, no en el caçador. Per tant, si és 
possible fer una esmena, seria llevar aquests punts que he dit.” 

 
 Sr. alcalde: “Un segon perquè vull fer un matis sobre l'al·lusió que ha fet vosté al 

fet que la moció la tenia hui per baix la taula; és a dir, ahir hi havia junta de 
portaveus precisament per a preparar el plenari, allí es va portar la moció, vosté no 
van poder assistir, no estic fent-li cap retret, i aquest matí li he telefonat perquè no 
estaven al despatx per a dir-li que si necessitava que li férem arribar la moció amb 
notificador per escrit i m'ha dit que no calia, que li la portàrem al despatx. Hem anat 
en diverses ocasions i com no estaven se li ha tirat per baix la porta. Simplement, 
que quede clar això; si no pareix que no se li ha donat en les formes que toquen; vull 
dir, tot això s'ha fet prèviament.” 



 
 
 
 
 
 

AJUNTAMENT D’OLIVA 

 Pàgina: 57 

 
 Sra. Ibiza Cots: “Jo també sóc membre del Consell Agrari i voldria ordenar un poc 

aquest discurs a vore si ens podem aclarir una mica. En principi, partim de saber 
quina és la problemàtica que està ocasionant aquest tipus de porc senglar, que està 
fent-nos tant de mal, tant als agricultors com possibles accidents, això ja s'ha parlat, 
i cada vegada va en augment. També tenim clar que els únics depredadors que tenen 
aquests animals per a tindre un control de l'espècie, que és importantíssim tindre 
l'espècie controlada perquè des del moment que desapareixen l'espècie depredadora 
superior, la plaga s'imposa, i és quan realment comencen els problemes. Els únics 
que poden controlar aquesta espècie són els caçadors. Quina situació ens trobem 
amb el tema de la caça? Com és evident és un problema que no sols afecta al 
municipi d'Oliva, sabeu que afecta pràcticament a molts municipis, no sols de la 
Safor sinó de totes les comarques, i això s'ha fet palés en les reunions que s'han 
portat a terme en diferents poblacions, aglutinant a diferents municipis, i tots han 
coincidit amb el mateix. La primera qüestió és saber que els caçadors són els únics 
que poden controlar aquesta plaga en aquest moment; però hem de saber quins són 
els mitjans que han d'utilitzar els caçadors. Per altre costat, ens ajudaria molt 
declarar plaga cinegètica a aquesta espècie perquè en el moment que es declara una 
plaga cinegètica tenim i s'aporten diferents ajudes, i la normativa de la conselleria, 
de la direcció de caça, ajuda bastant al fet que es considere com una plaga i es puga 
actuar de forma diferent que si es considera com un animal normal i corrent. Això es 
va fer, com diu ahí també, amb una plaga de conills de no sé quina població que 
també es va declarar durant un temps, perquè estava fora de control, de la Vall 
d'Albaida, la plaga dels conills; i el que es demana ací és a la conselleria que es 
declare zona cinegètica. Per què es demanen a més ajudes per als caçadors? Entre 
altres coses, perquè què s'ha de fer amb els animals? Que els maten? Normalment, el 
que es fa és vendre la carn, es comercialitza, aquest és un dels punts importants que 
es pot donar com a eixida. Abans, ací es podia fer una anàlisi sanitària, igual que 
passa amb qualsevol altre animal que es mata i es ven i es comercialitza ha de passar 
uns controls sanitaris, abans es passaven ací, i ara no, ara han de portar els animals a 
Castelló, no sé exactament a quin municipi, perquè passen aqueix control. Aqueix 
control suposa una despesa bastant gran, i el sentit de l'ajuda econòmica va en 
aqueix sentit, concretament per a les anàlisis del control sanitari en cas que es 
comercialitze la carn. Un altre avantatge que té demanar-li a la Conselleria que es 
declare zona cinegètica és la zona d'acotament de caça. Cada vegada, com sabeu, 
per buscar el menjar van baixant més cap a la zona de les marjals i del pla, i ací baix 
no està permés caçar; no hi ha zones on estiga permés caçar. D'alguna manera 
s'hauria de regular en certs punts conflictius que estan apareixent ja, fins i tot prop 
de les platges, que es puga fer algun acotament de caça. En aquest moment els 
acotaments de caça estan en la marjal i en alguna zona de muntanya alta; però és que 
el problema cada vegada el tenim més cap avall. Per tant, tot el que s'està demanat 
en aquests punts a la Conselleria es queda emmarcat dintre que es declare plaga 
cinegètica per a poder utilitzar millor els recursos, les zones d'acotament i les ajudes 
econòmiques que puguen arribar en cas que es declare plaga cinegètica. Espere 
haver ordenat un poc aquest discurs perquè s'entenga.” 
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 Sra. Pous Marí: “Nosaltres anem a recolzar aquesta iniciativa que en realitat ve a 

cobrir les demandes dels llauradors que a través del Consell Agrari vénen reiterant 
la seua preocupació pel problema que estan provocant-los els porcs senglars i que 
s'afegeixen a altres que ja vénen patint de fa anys. És un problema que ja se'ns 
escapa de les mans, com bé ha dit el Sr. Oltra, perquè ja no és només els problemes 
que està donant als llauradors sinó que a més ja està provocant problemes de 
seguretat vial. També crec que s'ha de buscar una fórmula per treballar de manera 
coordinada des de les distintes administracions. Respecte al que comentava el Sr. 
Mengual, de les ajudes dels llauradors, recorde que en l'últim consell va ser de les 
coses que es van comentar, que vaig estar preguntant-me per què no es demanaven 
ajudes perquè molts llauradors estaven optant per tancar-se els seus bancals per no 
tindre tant de problema, i recorde que es va dir que aqueixes ajudes podrien vindre 
però l'important perquè arribaren era precisament que açò es declarara com a plaga 
perquè de moment no està declarat com a plaga; és un mal que està ací però no és 
una plaga de moment, i per tal que açò arribe a ser una plaga es va dir que en la 
reunió que van tindre vostés abans s'havia plantejat fer un imprés, que és el que 
vosté ha estat comentant, i que a mi, ja vaig fer un suggeriment en el seu dia i 
voldria reiterar en aquests moments, i és que aquesta plantilla està molt bé perquè 
tot el món puga denunciar, perquè quant més denuncies hi haja millor, més fàcil serà 
tot perquè l'administració ens faça cas, perquè al final serà la ferramenta que 
tindrem per a poder portar-la davant de la conselleria. Jo sí he vist l'imprés en el 
web, però vosté sap que hi ha molts llauradors que no controlen el tema informàtic, 
o el tema de les xarxes socials, i en el seu dia jo vaig suggerir que es fera algun tipus 
de fullet, senzill però que poguera arribar a totes les persones, persones que potser 
són més majors, o persones que no dominen aquest tema. Per la meua part res més, 
només que nosaltres anem a recolzar-ho i voldria que es tinguera en compte el 
suggeriment.” 

 
 Sr. Oltra Mestre: “Aclarir dos coses. Al Sr. Salort, vull aclarir-li, jo sé que no ho 

haurà llegit bé fins al final per això li crea aqueix error. El que demanem 
principalment, el que demana la mancomunitat i que nosaltres simplement estem 
transportant al nostre ple i no l’hem modificat perquè tots el plens passen de la 
mateixa forma, no s'ha modificat no perquè no l'hem treballat, el vam treballar 
abans, quan vam estar ací, en la reunió del 10 de maig. Ara li explicaré això 
d’etcètera. El pla estratègic ací, del que parla principalment és de crear un pla 
estratègic, que serà el primer pas, per saber quines administracions involucrades i 
quines van a ser les responsabilitats de cadascuna d'elles, elles van a marcar el pla 
director en aquest sentit del que serà la forma de minvar el problema del porc 
senglar. El que ací diguem és que mentrestant, tot açò porta molts de temps, hi ha 
moltes persones implicades, i hi ha moltes administracions implicades, i posar-les a 
totes en conjunt a treballar i trobar solucions va a tardar molt de temps, el que 
demanem és que els caçadors que són els únics depredadors d'aquest animal tinguen 
algunes ajudes. Jo crec que vostés han malinterpretat o no han entés bé o no està ben 
explicat, jo pensava que vostés ja ho havien entés, quan parlem d'assegurances jo no 
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sé si vostés saben que quan hi ha un ganxo, o una batuda els caçadors si hi ha un 
accident dins del terme municipal d'Oliva, en el lloc on siga, provocat per un animal, 
l'han de pagar els caçadors, ells paguen unes assegurances per a aqueixos dies en 
concret que fan ganxos o fan batudes, i el que volem és que tinguen unes ajudes en 
aquest tipus d'assegurances; no són les assegurances particulars que tenen cadascun 
d'ells, i que paguen quan trauen el seu cartó de caçador, estem parlant d'aquest tipus 
d'assegurances. I aquest etcètera és que hi ha moltes coses que es van quedar en 
l'aire i en la mancomunitat van posar etc. com per exemple les municions que 
s'utilitzen en les batudes, o en els ganxos, o les esperes, donar-los una ajuda en 
aquestes municions, aqueix etcètera posava totes aquestes menudes coses. Jo crec 
que ha quedat tot clar i ben expressat, no crec que hi haja cap dubte; i si hi havia cap 
dubte, la meua companya Imma ho ha deixat perfectament explicat; és a dir, crec 
que no hi ha res més a dir. De totes maneres, estem oberts, a la seua disposició.” 

 
 Sr. Mengual Manzanares: “Seguisc insistint, la moció està mal estructurada, i mal 

realitzada. Jo no dic que el contingut no siga amb certa lògica, però el que és la 
moció no té una bona articulació perquè no estem comprenent. Ací posa atorgar 
ajudes als caçadors, no hi ha una exposició de motius i no s'expliquen aquestes 
raons, i l’etcètera no té cap sentit posar-ho en una moció. Ara em diu vosté que és 
per a les bales, és que al final etcètera poden ser molts aspectes. Haurà d'explicar-me 
punt a punt quines són les perspectives i ajudes que es planteja en aquesta moció, no 
posar un etcètera on caben moltíssimes situacions. És que al final a qualsevol moció 
li posem un etcètera i ja vorem de quina forma funciona, o de quina forma van a ser 
aqueixes ajudes. Després, tampoc la Sra. Ibiza m'ha aclarit algunes coses. La 
comercialització, de qui? Són els caçadors els qui van a comercialitzar? Hi ha una 
empresa que va a comercialitzar? Qui comercialitza, i a qui se li comercialitza? 
Després, el tema de subvencionar les analítiques, quina va a ser la fórmula? Hi haurà 
una empresa gestora que ho porte a terme? Com va a realitzar-se? El que nosaltres 
demanem és un poc d'informació perquè el que posa ací jo crec que és complicat 
d'entendre-ho. I simplement acabar, es va treballar en el Consell Agrari, però al final 
el que es va treballar, el treball crec que va ser més qualitatiu en el que es va estar 
parlant en aquell Consell Agrari, que el document que es porta hui ací; per això, 
entre altres coses, li vaig dir al Sr. Gonzàlez que em semblava segur que bé, que si 
vosté ho portava era el que s'havia parlat; però ací hi ha coses que no acaben 
d'aclarir-se, per tant, el que es va treballar en aquell moment m'hauria agradat que el 
document haguera sigut de major qualitat, des del meu punt de vista.” 

 
 Sra. Ibiza Cots: “Jo simplement voldria destacar que ací instem a la Conselleria 

d'Agricultura que té un marc normatiu per a resoldre tot el que estem demanant. Un 
marc normatiu que no depén de nosaltres, nosaltres no anem a donar les 
subvencions, si les demanem i se'ns atorguen, se'ns donaran en base a un marc 
normatiu que la mateixa conselleria té. Tot el que estem parlant ací de 
comercialitzar la carn, tot això està en un marc normatiu que té la conselleria; 
nosaltres anem de la mà de la Federació Valenciana de Municipis i Províncies de la 
mancomunitat i dintre d'un marc normatiu que ja té la mateixa conselleria, i que s'ha 
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fet en altres situacions i en altres municipis que s'han declarat plagues cinegètiques; 
és a dir, quan es declara la plaga, per això he insistit en aqueix tema, ja té un marc 
normatiu en el qual ens podem acollir a subvencions, hi ha un tema de 
comercialització de tot el que es fa de la carn, i està tot més que regulat i no ho ha de 
regular l'Ajuntament d'Oliva.” 

 
 Sr. Morera Romaguera: “Cada dia que passa els danys als llauradors es tripliquen. 

Aquesta moció s’hauria d'haver aprovat des de fa molt de temps, però sabem que les 
coses porten el seu ritme. El caçador, en aquest cas, es converteix en l'únic 
recolzament que té el llaurador; i a banda de les batudes estan també les esperes 
autoritzades, on s'han de cebar els porcs senglars amb dacsa o blat, per a evitar que 
entren als camps i atraure'ls als llocs d'espera. Els porcs senglars abatuts, 
normalment, es regala la carn, i cada caçador ha de pagar per l'analítica, per saber si 
estan malalts de la triquina, entre 60 i 80 euros.” 

 
 Sr. Oltra Mestre: “Quan parlem de llaurador, en la primera part ja parlem de les 

ajudes al llaurador; és el primer que diem en el primer punt, a les pèrdues 
econòmiques que pateixen els llauradors i a les possibles tanques o el tipus de 
control que vulguen fer. És que no volia que quedara com a que no; sí s'havia tingut 
en compte.” 

 
 
PRECS I PREGUNTES. 
 
En aquest apartat de l’ordre del dia es produeixen les manifestacions que tot seguit 
s’indiquen: 
 
 Sr. Mengual Manzanares: “Distints precs i qüestions. Una és a la Sra. Pastor, quan 

es facen fullets sobretot en àmbit d'educació, intentem controlar les faltes 
ortogràfiques, inclús en el títol de la seua Regidoria. Mirem bé en els fullets que 
repartim sobre activitats educatives, que el títol del que és la seua Regidoria estiga 
en valencià normalitzat. Una altra cosa, Sr. Salort, no sé si ha tingut queixes veïnals 
sobre el tema de les festes dels quintos. A mi, personalment, no m'ha molestat; li ho 
dic, jo visc per aquella zona, però sí que ha hagut distintes queixes, supose que hi 
haurà informes de la policia, del veïnat. Sr. Salort, intente salvaguardar aquestes 
situacions, està molt bé que s'intente fer festes per a joves, i amb això no tindré cap 
dubte a recolzar-ho, però mirem bé el lloc, l'horari, els dies. Seguisc insistint, i 
conforme veig el dia 11 anem a tindre reunió amb el tema de la zona d'oci, hi ha un 
polígon molt prop, que podem fer algunes activitats d'aquestes, perquè al final el 
Casal Jove està dins del poble, hi ha moltes finques afectades. El que no voldria és 
que hi haguera un enfrontament veïnal amb la gent jove per aquestes situacions, 
simplement és que de cara al futur intentem planificar-ho de millor forma. I després 
tenim una qüestió, en el tema de les xarxes socials, del facebook, els regidors tenen 
vostés el tema de les contrasenyes per poder entrar? Vostés fan publicacions del 
facebook, o de les xarxes socials? O simplement hi ha un equip i un tècnic que 
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s'encarrega d'això? És a dir, hi ha algun regidor que tinga i faça publicacions? 
Perquè si és així, i per això ho pregunte, perquè sé que és així, crec que un polític 
regidor és l'únic que té capacitat per a fer el facebook de l'ajuntament, la resta no, i 
nosaltres com a membres de la corporació també voldríem. Pense que ha d'haver un 
tècnic encarregat de les publicacions, i ens pareix sorprenent que un regidor tinga les 
claus de les xarxes socials de l'ajuntament.” 

 
 Sr. Morera Romaguera: “Hem perdut un altre any l'oportunitat de crear zones 

acotades per a mascotes en aquelles platges que no han pogut aconseguir la distinció 
de bandera blava. És una reivindicació del sector de càmpings, dels apartaments 
turístics, i molta demanda de la ciutadania del municipi, així com una demanda 
considerable dels turistes que sol·liciten les platges accessibles a mascotes. Aquestes 
platges estan en moltes ciutats que es consideren municipis turístics. Per a quan s'ha 
d'aconseguir zones acotades dins de les platges que puguen tindre aquesta 
disponibilitat? Només és canviar l'ordenança de platges, i voluntat política; tindre en 
compte que ja es va parlar al respecte en el Consell de Turisme. Jo anime a la Sra. 
regidora de Turisme perquè considere aquesta alternativa d'ús de les platges i es 
porte endavant.” 

 
 Sr. Llopis Ibiza: “Li pregue per tercer plenari consecutiu que ens faça arribar 

l'informe que tenim de la policia, sobre els canvis de direccions que s’han portat a 
terme en l'obra del carrer Comte d'Oliva i que afecta als carrers del voltant. Un altre 
prec és sobre la brutícia existent a la nostra població, estem veient com algunes 
zones estan convertint-se en autèntics abocadors; per exemple, en la zona de la 
cooperativa on creuen els carrers Vicent Andrés Estellés i camí vell de Gandia on 
ara mateix i des de fa setmanes està ple de brutícia, igual que en la zona del camí 
Vall Nou, camí vell de Dénia i camí de Santa Anna, on aquesta mateixa setmana 
s'ha procedit a la retirada dels enderrocs que porten aguantant els veïns de la zona 
durant molt de temps, igual que en el carrer Vista Hermosa, del barri del Pinet; és a 
dir, hi ha uns quants punts negres i tinc clar que si l'ajuntament neteja hui, l’endemà 
està igual. Per això, ja que portem mesos demanant una reunió de treball per a 
tractar la moció aprovada, per tractar la falta de neteja que patim, seria una opció 
que a aquesta reunió vingueren també els caps de la Policia, i a la vegada tractar 
mesures de vigilància d'aquests punts negres, que si no fem res els veïns d'aquestes 
zones estaran aguantant aquesta brutícia que generen uns quants incívics.” 

 
 Sra. Morera Alemany: “Sobre el tema de les platges de gossos o, conforme ha dit 

el company Vicente Morera, accessibles per a gossos, és un tema polèmic però 
també una preocupació d'aquesta regidora que li parla. En el seu dia, no sé si en el 
moment que vaig comentar les gestions que s'havien fet en aquest tema, estava vosté 
present; estic recordant sobre la marxa que no, crec que va ser en el Govern respon, 
vaig aprofitar una ocasió que es tractava d'aquest tema per a informar al respecte. Es 
van fer algunes consultes a les administracions de les quals depenen les 
autoritzacions per a fer o no fer en les nostre platges uns usos o uns altres, i la 
resposta en aquell moment va ser que no estava indicant en aquelles platges que 
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consideraven naturals, encara que en aquell moment no les teníem catalogades, però 
ja estaven tractant-se com a tal. Hui, desgraciadament, podem dir que ja estan 
catalogades i amb l'entrada en vigor del PATIVEL no només no anem a poder tindre 
platges per a gossos sinó a més no anem a poder tindre canals abalisats per a 
pràctica d'esports ni activitats aquàtiques i anem a tindre uns usos de les platges 
limitats no, impossibles, per a oferir un pla de temporada de qualitat i amb els 
serveis que regeixen el nostre model de pla de temporada de qualitat, i a més 
sostenible. Han qualificat natural 1, màxima protecció, en pràcticament tota la 
platja, deixant-nos sols lliure la platja urbana que correspon a la zona de la Mitja 
Galta i del carrer de Nàpols, un poc al sud. Imagineu-se el que comportaria utilitzar 
aquest espai, que es el que més s'utilitza per famílies durant la temporada alta, i la 
temporada de bany, també per a gossos; és a dir, estem en un impàs, espere que siga 
un moment de reflexió i lluita per part de l'ajuntament i de molts altres ajuntaments 
per a aconseguir que reculen en aquesta normativa que va en contra de tots els 
interessos, no només de gestors turístics, dels empresaris turístics, de l'economia 
local, de l'esport en la Comunitat Valenciana. És una situació molt greu. No vaig a 
dir, tant de bo estiguérem ara tractant sols el tema del gossos perquè crec que també 
és un tema important, però la importància ara recau en un tema molt més important i 
que és el futur de la nostra platja i de la nostra economia.” 

 
 Sra. Pastor Bolo: “Per contestar-li al Sr. Mengual. No sé de quin fullet diu. És 

veritat que el departament d'Educació no fa massa cartells però no tinga cap dubte 
que demà als funcionaris, als nostres tècnics de l'ajuntament, demanaré explicacions 
de per què no es passen les coses a traductors. No és un tema que em toca a mi, però 
jo no tinc cap accés a la pàgina facebook de l'ajuntament.” 

 
 Sr. Escrivà Cots: “No entenc massa bé la pregunta, ni sé que és el que li motiva el 

prec, o què és el que li preocupa, si l'administrador principal de les xarxes social és 
el tècnic de comunicació, Juan Carlos Fuster; i sí és cert, jo com a regidor de 
Comunicació també tinc accés a les xarxes socials, sobretot al facebook que és la 
més activa de l'ajuntament. Per què? Per exemple, com en el cas d'aquesta setmana 
el tècnic està d'assumptes propis, i algú ha de publicar, fer les publicacions; 
aleshores, què fem? Quin tècnic? No és el meu cas només, però de vegades per la 
falta de personal els regidors actuem com a alguna cosa més que regidors, a vegades 
fem de tècnics i fins i tot de peons, a mi no em cauen els anells per haver de publicar 
una informació que em passe algun regidor company, i que s'ha de publicar perquè 
el tècnic no està, o s'ha d'enviar a premsa. No se quina és exactament la preocupació 
d'aquesta qüestió.” 

 
 Sra. Morera Alemany: “M'agradaria dir, igual que ha dit Yolanda, que jo no tinc 

accés. També aprofite l'ocasió per a dir que les ni a les xarxes, ni al web de turisme, 
tinc accés.” 

 
 Sr. alcalde: “Volen contestar tots sobre si tenen accés o no als diferents perfils de 

Facebook?” 
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 Sr. Escrivà Cots: “Per exemple, en el cas de biblioteques Oliva, el facebook es 

gestiona des del departament de Biblioteques, però jo perquè m'ho demanen, també i 
perquè, li ho comente, jo sóc llicenciat en Comunicació Audiovisual i he treballat 
com a community manager en diferents associacions, o alguna empres, i els tire una 
mà, els aconselle o els corregisc alguna errada. Per això que diu vosté de les errades, 
de vegades alguna errada ortogràfica, com per exemple el tècnic de Promoció 
Lingüística també té accés a la xarxa social de l'Ajuntament d'Oliva, per a detectar si 
hi ha alguna errada, la modifica i no cal molestar sempre als tècnics, si estem en 
alguna roda de premsa o alguna cosa així. El facebook de Cultura Oliva també el 
gestione jo, normalment el gestionen les persones que s'encarreguen de la 
comunicació de les activitats de la programació cultural; però de tant en tant també, 
i a mi no em cauen els anells, no sé si és aqueix l'ús que se li dóna a les xarxes 
socials Biblioteques Oliva, o Cultura Oliva, mai és un ús polític, es dóna informació, 
es promocionen les activitats.” 

 
 Sr alcalde: “Si tenen alguna queixa sobre algun contingut que consideren que és 

inadequat, ens ho fan arribar i en qualsevol cas mirarem de posar o d'atorgar més 
mitjans, perquè els regidors delegats no hagen d'estar donant la informació.” 

 
 Sr. Salort Rubio: “La veritat és que els informes de la policia no se m'han fet 

arribar, desconec si n’hi ha, però li agarre el guant, per intentar mirar no sols en les 
festes en si que són en un medi tancat sinó el malestar que genera la gent que queda 
fora del Casal Jove. També trencar una llança a favor del Sr. Escrivà que hui li he 
tingut que passar informació sobre una programació de Serveis Socials i, la veritat, 
la gestió que li ha donat, ha transcrit perfectament la informació, inclús li ha donat el 
format perquè siga un poc més atractiu i jo, personalment, no tinc cap tipus de 
problema, en casos urgents que no puga estar el tècnic, que ell si té la capacitat per a 
fer-ho, a mi no m'ofén, li ho agraïsc, que comunica millor que jo.” 

 
 Sr. alcalde: “No és una situació excepcional, jo he estat fent de conserge a vegades 

en aquest ajuntament, perquè a voltes s'ha d'obrir perquè està tancat, i són funcions 
que potser altres regidors sé que també han d'estar fent de conserges i d'altres coses, 
és a dir, si tenen alguna queixa sobre alguna publicació la fan arribar i es tractarà 
com s'haja de tractar. Hi havia també, Sr. Llopis els seus precs. No tinc cap excusa 
perquè no se li hagen facilitat els informes, vaig donar l'ordre, demà ho esbrinaré i 
personalment aniré o li cridaré, i li ho lliuraré en el meu despatx, perquè sembla que 
va a ser l'única manera. Li demane disculpes, no tinc cap argument creïble per a no 
fer-ho d'una altra manera, té vosté tota la raó en aqueix sentit. Després dir-li que és 
difícil, hi ha molts punts negres i és difícil lluitar contra això. La policia té ordres, 
per escrit, per a intentar pillar in fraganti, que és l'única manera de poder sancionar a 
la gent que aboca. El cap de la Policia ha tingut reunions en gent que es dedica, és a 
dir, empreses legals que es dediquen a recollir residus perquè ells van pel terme, i 
tenen coneixement a quines hores i quins són els punt on es poden pillar, de moment 
no estem pillant a ningú. L'altre dia, el Sr. Peiró i jo vam tindre una reunió amb 
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veïns de Vall Nou, de Bassetes, per aqueixos punts que com diu vosté també s'han 
recollit, i fins i tot vam arribar a la mesura que els veïns s'han oferit voluntàriament 
per a donar-los el telèfon a la policia, per a donar-los informació, perquè és clau la 
informació perquè la policia puga afinar més per tal de pillar a la gent que aboca. 
Tenim un terme molt gran i la policia em transmet, tot i tindre les ordres, la seua 
dificultat per a poder pillar a algú in fraganti per a poder sancionar. De totes 
maneres, estem en això i anem a seguir implementant mesures per a poder acotar 
això que, efectivament, és un problema greu que té el nostre terme municipal.” 

 
I no havent més assumptes a tractar, el senyor president alça la sessió a l’hora 
assenyalada a l’encapçalament; de tot el que com a secretària done fe. 
 
  Vist i plau 
 El president 


